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slovo starostky

Vážení spoluobčané,
právě otevíráte první prázdninové vydání našich novin. 

Dětem začíná tolik očekávaný čas prázdnin a dospělým 
doba letních dovolených. Mnohdy není až tak důležitá desti-
nace vašeho dovolenkového pobytu jako radost ze společně 
strávených dnů se svými rodinami, dětmi a vnoučaty. Pokud 
budete relaxovat doma, nabízí vám město Frýdlant a jeho 
okolí množství kulturních i sportovních aktivit a jako každo-
ročně možnost využit letní koupaliště.

Nadcházející dva měsíce zcela změní atmosféru ve Frý-
dlantě. Přibude turistů, chatařů a návštěvníků, kteří budou 
využívat jeho služeb a pohostinnosti. Určitě i vy sami oceníte novou květinovou výsadbu v par-
číku před Janáčkovou síní a věřím, že vysázené rostliny nebudou „přemístěny“ do zahrádek 
jiných milovníků přírody. Postupně je obměňován nový městský mobiliář v podobě laviček 
na prostranství u obchodního domu OMMA. Průjezd městem bude částečně komplikovat vý-
stavba autobusového zálivu u pomníku Partyzán a oprava chodníků podél celé ulice Hlavní 
a Padlých hrdinů. 

Ze strategického plánu města vyplynul požadavek i na krásnější a čistší město. Jak jsme 
již informovali, nově je našim občanům nabídnuta možnost separace a odvozu biologicky 
rozložitelného odpadu. Připomínám, že své poznatky a náměty ohledně počtu i umístění kon-
tejnerů lze hlásit na odboru životního prostředí. Teď bude záležet již jen na nás, zda si uhájíme 
čistotu a kvalitu prostředí, v němž žijeme. To, že se nám to v jistých směrech daří, svědčí i fakt 
o získání prvenství již pošesté za sebou v krajské soutěži ve sběru elektroodpadu. A to je vaše 
zásluha, za kterou vám patří mé poděkování!

Prázdninové aktivity významně obohatí dění v našem městě. Akcí je přehršle a stačí si 
jen vybrat a užívat. U příležitosti 20 let založení spolku „Dílny uměleckého smaltu“ se 
budete moci účastnit různých akcí pořádaných našimi smaltéry a seznámit se i s jejich tvorbou 
na výstavě v kulturním centru i v jeho venkovních prostorách. Nechte se také pozvat na již 
jubilejní 20. ročník přehlídky historických vozidel Beskyd Rallye. Téměř 150 nablýska-
ných automobilových veteránů bude k vidění již ve čtvrtek 27. července od 17.30 do 20 hodin 
na parkovišti u obchodního domu OMMA a na náměstí. Jako obvykle očekáváme úžasnou 
podívanou. Další akcí je tradiční letní kino, na které vás zvu do areálu RSC kotelna. Také 
letos na nás od 27. července čeká skvělý výběr filmů a s ním i ta pravá prázdninová atmosféra.

Přeji vám příjemné letní dny a klidnou dovolenou strávenou dle vašich představ. A pokud 
budete cestovat, pak i šťastné návraty domů!  Helena Pešatová, starostka Frýdlantu

ČELADNÁ – Třináct kapel uvede festival 
Ladná Čeladná na letošním třetím ročníku, kte-
rý se koná 4. a 5. srpna v areálu Základní školy 
Čeladná. Z hudebního programu se návštěvní-
ci mohou těšit na Ivana Mládka a jeho Banjo 
Band, The Tap Tap, Emmu Smetanu, Pekaře 
či Jananas. Dvoudenní kulturně-zábavní pro-
gram vyvrcholí koncertem britských Skinny 
Lister, jejichž vystoupení bývají hodně živelná.

Hudbu Skinny Lister lze popsat jako směsi-
ci anglického folku, irské divočiny a punkroc-
kové anarchie. Tato londýnská šestice vznikla 
před osmi lety a dnes má zaslouženou pověst 
jedné z nejvíc energických a oblíbených ka-
pel na Britských ostrovech. Na jejich turné se 
o tom mohli přesvědčit fanoušci ve Spojených 
státech, Japonsku i po celé Evropě, včetně 
davů na festivalu v Glastonbury. „Skinny Lis-
ter o sobě s oblibou říkají, že jsou nejdivočejší 
kapela, s níž se kdy opijete. Neodmyslitelnou 
součástí jejich koncertů je po okraj naplněný 

džbán rumu, který během koncertu koluje 
mezi lidmi. Na pódiu i v kotli se zpívá, tancuje 
a pije, čímž mezi fanoušky a kapelou vzniká 
jedinečná pospolitost,“ líčí atmosféru koncertů 
Jiří Moravčík, jeden z dramaturgů Ladné Če-
ladné. 

Žánrové zastoupení na festivalu bude již 
tradičně bohaté. Kromě zmiňovaného punk-
rocku se návštěvníci mohou těšit na folk, 
ska, nápaditý pop, ale i electro swing či tro-
pical house. „Při sestavování programu jsme 
mysleli na různé skupiny návštěvníků, kteří 
na Ladnou Čeladnou chodívají. Skinny Lister 
ocení zejména hudební fajnšmekři a ti, kteří 
rádi poznávají nové kapely. Písničky Ivana 
Mládka a jeho Banjo Bandu si s oblibou za-
notují lidé napříč generacemi, stejně jako The 
Tap Tap, jejichž hudbu a humorné texty mají 
rádi fanoušci bez ohledu na věk. Písničkáři 
Pekař a Pokáč jsou pak populární především 
mezi mladšími ročníky, zatímco nápaditý pop 

Emmy Smetany boduje u široké cílové sku-
piny. A ve výčtu nemohu zapomenout na DJ 
sety, které ocení především příznivci taneční 
muziky,“ říká na adresu kapel Jiří Moravčík. 

Kromě hudební scény si Ladná Čeladná 
zakládá na kvalitním programu pro děti, fes-
tival proto připravuje celou řadu aktivit pro 
malé návštěvníky. Chybět nebudou divadelní 
představení, filmové projekce, čtení pohádek, 
pohybové a tvůrčí workshopy, cirkusové šapi-
tó, simulátory, stolní hry a soutěže. V areálu 
bude i venkovní hrací zóna s prolézačkami, 
skluzavkami a trampolínou. 

Letos poprvé mají návštěvníci možnost vyu-
žít festivalový kemp, který vznikne hned vedle 
areálu u řeky Čeladenka. K dispozici bude pit-
ná voda a mobilní WC. Cena činí 30 Kč za oso-
bu a 100 Kč za stan. Vstup do kempu si bude 
možné zakoupit na pokladně u hlavní brány 
od 13 do 24.00 hodin. Kapacita kempu je nic-
méně omezená (40 stanů, resp. 100 osob).

MIKROREGION – Skončila první eta-
pa projektu forenzního značení jízdních kol. 
Od dubna do konce června jsme v každé 
obci mikroregionu Frýdlantsko-Beskydy zna-
čili jízdní kola syntetickou DNA. O projekt byl 
velký zájem, občany neodradilo ani nepříznivé 
počasí. 

Značená kola byla v různém cenovém roz-
pětí, od hodnoty 1.000 Kč až po velmi drahého 
miláčka v ceně bezmála 200.000 Kč. Celkem 
se označilo 936 jízdních kol a koloběžek. Nej-
více kol bylo označeno ve Frýdlantě n. O., 
během dvou dnů se označilo celkem 277 kol, 
poté následovalo Pržno s celkem 131 koly, 
nejméně jsme označili v Bílé – celkem 13 kol. 
V ostatních obcích to bylo od 51 v Metylovi-
cích do 83 v Ostravici. Nejčastěji kolem 60. 
Baška 64, Čeladná 61, Janovice 66, Kunčice 
p. O. 62, Malenovice 64, Pstruží 64.

Kola fyzicky označovali vždy dva strážníci 
Městské policie Frýdek-Místek a o zapiso-
vání se staraly kolegyně z Městského úřadu 
ve Frýdlantě nad Ostravicí. Ráda bych po-
děkovala celému týmu za skvěle odvedenou 

práci, a to Hance Majko, Kateřině Podraské, 
Markétě Janovské, všechny z MÚ Frýdlant 
nad Ostravicí, projektové manažerky, a Lence 
Biolkové, vedoucí úseku prevence kriminality 
MP Frýdek-Místek, Lucii Ondo-Eštokové, Kris-
týně Kolichové a Mirku Grossmannovi, všichni 
jsou strážníci MP Frýdek-Místek na úseku pre-
vence kriminality.

V září a říjnu projekt pokračuje další eta-
pou. Jízdní kola se budou opět zdarma značit 
ve všech obcích mikroregionu. Termíny jsou 
následující 2. a 6. 9. Frýdlant nad Ostravicí, 
9. 9. Baška, 16. 9. Čeladná a Staré Hamry, 
23. 9. Janovice a Lhotka, 30. 9. Kunčice pod 
Ondřejníkem a Malenovice, 7. 10. Ostravice 
a Pstruží, 14. 10. Pržno. Podrobnosti o mís-
tech a časech budou ještě upřesněny, ale již 
nyní jsou termíny zveřejněny na mikroregion.
reservanto.cz. Projekt připravilo zájmové 
sdružení obcí mikroregionu Frýdlantsko-Be-
skydy ve spolupráci s partnerem projektu 
Městskou policií Frýdek-Místek a za finanční 
podpory Ministerstva vnitra ČR. 

°° B. Manďáková Radová

Hvězdou letošní Ladné Čeladné jsou rebelové z Londýna Skinny Lister

První kolo forenzního značení 
jízdních kol úspěšně skončilo

JANOVICE – Jsme malá škola, která si vy-
brala své priority na základě svých možností. 
Jednou z našich priorit je oblast environmentální 
výchovy a vzdělávání. V tomto oboru již pracu-
jeme přes deset let. 

Poprvé jsme se rozhodli naše úsilí zúročit 
v roce 2013, kdy jsme získali mezinárodní titul 
Ekoškola (Eco-Schools). V tomto školním roce 
2016/2017 jsme již podruhé obhájili ono pres-
tižní ocenění. Celý projekt není jen 
o tom, aby žáci nosili do školy papír 
a správně třídili odpad, ale je také 
o tom, aby žáci věděli, jak účinně 
šetřit vodou a energií, vnímali a vy-
lepšovali prostředí jak uvnitř školy, 
tak i v jejím okolí, komunikovali 
s obcí a s veřejností o ekologickém 
chování a smýšlení. Organizace 
OSN pro výchovu, vědu a kulturu 
říká: „Ekoškola pomáhá studentům 
stát se aktivními občany v jejich 
vlastní škole. Školám přináší zlep-
šené životní prostředí a finanční úspory. Co je 
však nejdůležitější, Ekoškola rozvíjí motivaci 
a schopnosti studentů měnit náš svět.“

Jádrem našeho programu jsou samotní žáci, 
kteří jsou hýbateli změn. Nejužší spolupráce 
probíhá s dětmi z ekotýmu, které v tomto škol-
ním roce například usilovaly v tzv. Bublinkové 
kampani o výměnu chemických čisticích pro-
středků za ekologičtější a šetrnější pro životní 

prostředí. Svou soustavnou prací tak sezná-
mily spolužáky a spoluobčany s možnostmi 
šetrnějšího úklidu. Na třech veřejných akcích 
jsme vybrali částku 2 500 Kč a peníze věnovali 
na nové čističe pro školu. V dnešních dnech tak 
máme nové výrobky ve školní kuchyni, v mateř-
ské škole i v základní škole. Žáci deváté třídy 
navíc minulý týden navštívili Obecní úřad v Ja-
novicích, kde s paní místostarostkou diskutovali 

o možnosti výměny současných čističů za nové 
i na tomto místě. A to je jedna z mnoha aktivit 
Ekoškoly.

Dne 22. června zástupci janovické školy 
převzali v Senátu Parlamentu České republiky 
ocenění. Hlavní město navštívili zástupci eko-
týmu Sára Pastorková, Eliška Burdková, Bar-
bara Velčovská, koordinátorka EVVO Monika 
Olšáková a ředitel školy Ivo Tošenovjan. Naši 

výpravu doprovázela i paní místostarostka Ga-
briela Milotová. Při vyhlášení v Rytířském sále 
byli přítomni náměstci Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy a Ministerstva životního 
prostředí České republiky, dále zástupce OSN 
a všichni členové neziskové organizace Tereza. 
Velmi jsme byli poctěni také tím, že nás přišel 
pozdravit a osobně se zúčastnit slavnostní-
ho vyhlášení také pan senátor Zdeněk Nytra. 

Po obřadu jsme si všichni prohlédli 
budovu Valdštejnského paláce, 
Valdštejnské zahrady a zažili pro-
jížďku parníkem po Vltavě. Díky 
velké vzdálenosti Janovic od Prahy 
jsme jeli do hlavního města již o den 
dříve a navštívili muzeum Grévin, 
Pražský hrad a Křižíkovu světelnou 
fontánu na pražském výstavišti.

Ráda bych řekla, že program 
Ekoškola není jen o několika lidech, 
ale je o dlouhodobé spolupráci 
žáků, učitelů, rodičů. Ráda bych 

touto cestou poděkovala všem za spolupráci 
a součinnost v tomto školním roce. Veliké podě-
kování patří novému vedení školy za otevřenost, 
bezproblémovou komunikaci a velkou podporu 
v této oblasti výchovy a vzdělávání. 

Jsme hrdí, že naše škola je jedinou školou 
v Mikroregionu Frýdlantsko-Beskydy s tímto 
oceněním. 

 Monika Olšáková

Z Janovic s ekologií až do Senátu

MIKROREGION – Euroregion Beskydy rea-
lizuje od počátku roku projekt s názvem „Spo-
lečně“/„Razem“, který je zaměřený na navazo-
vání a upevňování spolupráce mezi různými 
skupinami obyvatel česko-polského příhraničí. 
Projekt je financován z Evropského fondu pro 
regionální rozvoj v rámci Interreg V-A Česká 
republika – Polsko Fond mikroprojektů Eurore-
gionu Beskydy.

Předpokladem pro dobrou komunikaci mezi 
lidmi na obou stranách hranice je poznání ne-
jen kultury a zvyků, ale zejména jazyka druhé 
strany. Právě na rozšíření jazykových znalostí je 
zaměřena jedna z aktivit projektu. Další aktivity 
jsou zaměřeny na spolupráci například seniorů, 
osob se zdravotním postižením, představitelů 
samospráv, spolupráci sportovních a kulturních 
spolků. 

Na již probíhající spolupráci mladých fotba-
listů navázalo v květnu setkání zástupců sa-
mospráv, 13. června setkání seniorů z české, 
polské a slovenské části Euroregionu Beskydy, 
které se uskutečnilo v polské části euroregionu. 
Přibližně sto padesát seniorů podniklo společ-
ný výlet lanovkou na horu Szyndzielnie, kde 

navštívili rozhlednu. Dále si prohlédli centrum 
města Pszczyna, tamní zámecký park a zahra-
du zubrů.

Velmi inspirující setkání, zejména pro českou 
stranu, se uskutečnilo 19. června, kdy klienti 
Integrovaného sociálního ústavu v Komorní 
Lhotce navštívili pobytovo-rehabilitační cent-
rum sdružení pro mentálně postižené „Razem“ 
v Bestwině. Cílem byla integrace osob se zdra-
votním postižením a navázání spolupráce mezi 

oběma organizacemi. Součástí aktivity byla 
ukázka práce se zdravotně postiženými, pro-
hlídka interiérů a exteriérů polského pobytové-
ho zařízení, jehož výstavbu i provoz financuje 
sdružení rodičů postižených klientů ze svých 
prostředků a za pomoci sponzorů či státního 
příspěvku.

Projektové aktivity budou pokračovat i v dru-
hém pololetí letošního roku, a to sérií akcí reali-
zovaných v české části Euroregionu Beskydy.

Projekt spolupráce zájmových skupin v rámci Euroregionu Beskydy
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jubilea

VÝZVA 
Jste společnost pracující se železem? 

Máme pro vás zajímavou prezentační nabídku! 
V roce 2018 si připomeneme významné výročí od zahájení železářského průmyslu ve Frý-

dlantě nad Ostravicí. Rádi bychom občanům připomněli historii našeho města, která je s tím-
to průmyslem neodmyslitelně spjata.

Město Frýdlant nad Ostravicí ve spolupráci s frýdlantskými základními školami a Muzeem Beskyd 
ve Frýdku-Místku připravuje naučný program nejen pro žáky škol, ale také pro širokou veřejnost. 
Občané se mohou těšit na komentované prohlídky města, zajímavá setkání profesních odborníků, 
tematickou výstavu a spoustu dalších zajímavostí. Navíc od září letošního roku vyjde každý měsíc 
ve Frýdlantských novinách článek právě o historii a vzniku železářského řemesla v našem městě. 

V rámci připravovaných článků dáváme tímto příležitost a prostor k prezentaci místním 
podnikatelům a firmám, které se stále obráběním železa a zabývají. 

Pokud máte zájem, kontaktujte šéfredaktora Frýdlantských novin: redakce@frydlantskenoviny.cz 

Soutěží ve hře ruských kuželek o putovní 
pohár 15. června Svaz tělesně postižených 
v ČR, z.s., místní organizace Frýdlant nad Os-
travicí, ukončil plánované aktivity 1. pololetí. 
S touto formou soutěže jsme začali v r. 2008, 
takže to byla jubilejní desátá. 

Má svá pevná pravidla. Nejdříve proběhne 
soutěž o nejlepší umístění v kategorii mužů 
a žen. Vítězové se pak mezi sebou utkají o ti-
tul absolutního vítěze, který vítězstvím obdrží 
putovní pohár. Tentokrát to byl pan František 
Urbánek. Porazil tak vítězku kategorie žen 
sl. Věru Pavliskovou o jeden bod.

Společné aktivity jsme začali únorovým 
přátelským odpolednem. Pak následovala 
jarní úklidová brigáda námi užívaných prostor 
v areálu restaurace Park, v březnu to byla člen-
ská schůze. Program nám obohatil poutavou 
přednáškou člen Policie ČR praporčík Lumír 
Literák. V květnu jsme absolvovali výlet au-
tobusem na Lysou horu, jeli jsme autobusem 
na Pustevny a do muzea v přírodě v Rožnově 
p. R., smažili jsme vaječinu a také se zúčastnili 
přátelského odpoledne spojeného s oslavou 
Dne matek v patronátní organizaci ve Frenštá-
tě p. R. Každý týden navštěvujeme bazény Ko-
telna ve Frýdlantě a hotelu Odra na Ostravici. 

V oblibě je pravidelné cvičení, které odborně 
vede paní Marie Majerková.

Úzce spolupracujeme s okresním výborem 
Svazu tělesně postižených ve F-M. Máme vý-
hodu, že naše členky Jana Hrušková i Dana 
Pavlisková jsou aktivní v okresní organizaci, 
takže jsme o dění v okrese bezprostředně in-
formováni. Jsme v kontaktu s místními organi-
zacemi Klubu seniorů, Svazu postižených civi-
lizačními chorobami i Dia klubu. A jubilantům 
necháváme zahrát v ČR Ostrava.

Máme v evidenci 292 členů a jsme největ-
ší organizací v kraji. Řídíme se ročním plánem 
činnosti, který pravidelně vyhodnocujeme 
na výborových schůzích. O svých aktivitách ve-
deme kroniku a fotoalba. Pro veřejnost máme 
propagační skřínku na farní zdi, proti nákupní-
mu středisku OMMA. Oldřich Moris, 

 předseda MO STP Frýdlant n. O.

Hodnotíme půlrok činnosti

OZNÁMENÍ OBČANŮM
Městský úřad Frýdlant nad Ostravicí 

oznamuje, že v pátek 7. 7. 2017 bude 

městský úřad z provozních důvodů uzavřen.

Několik týdnů před prvním letním dnem roku 
2017 jsme se dozvěděli, že budeme vítat léto 
na letišti a máme se těšit na veliké dobrodruž-
ství. Všechny písemky, testy, domácí úkoly 
i zkoušení jsou pryč, učebnice odpočívají v ka-
binetech a den D je tady – středa 21. červen 
2017.

Pod zataženou oblohou, s batohy na zá-
dech a svačinkou od maminky vyráží celý první 
stupeň naší školy směrem k letišti. Cestou si 
dáme několik krátkých přestávek na občerstve-
ní a stále nevíme, co nás čeká.

Dáváme si pořádně do těla, šlapeme ostrou 
chůzí k letišti a najednou v dálce vidíme modré 
letadlo a oblaka dýmu. Otáčíme se, kouř nás 
štípe do očí a utíkáme pryč. Za chvíli pochopí-
me, že složky Integrovaného záchranného sys-
tému nám přichystaly velkolepé dobrodružství, 
proto se vracíme 

na místo před červenou pásku a pozoruje-
me, co se bude dít.

Za houkání sirén přijíždí posádka záchra-
nářů v červených oblecích, dva hasičské vozy, 
policejní vůz, čtyřkolka a konají svou práci. 

Nejprve hasí požár, vynesou zraněné z letadla, 
ošetří je a nakládají 

na lehátko a vezou k sanitnímu vozu. Srdce 
nám buší, nemůžeme se ani nadechnout a če-
káme, co bude dál. Hasiči a policisté zkontrolují 
terén a za doprovodu houkaček odjíždějí pryč. 
Je po všem jako v opravdovém filmu.

Všechny složky IZS nám předvedly dokona-
lou souhru činností a nám se ulevilo, protože 
nikdo nebyl doopravdy zraněn. Jsme nadšení, 
možná i trošku dojatí, protože už víme, že celá 
akce nebyla doopravdy, ale jen cvičení. Každo-
pádně tleskáme za perfektní výkony.

Po krátké přestávce se rozdělujeme na čtyři 
skupiny a můžeme si doopravdy prohlédnout 
veškerou techniku a zeptat se na cokoliv. Pro-
hlížíme si hasičské vozy, zkoušíme techniku, 
kterou hasič potřebuje k práci. Pracovník hor-
ské služby nám vysvětluje nebezpečí úrazů při 
turistice, lyžování, plavání a dalších sportech. 
Zdravotníci nám předvedli interiér sanitního 
vozu, ošetřovali různá zranění, fixovali nám 
končetiny, na řadu přišlo i houkání sanitky.

Ani policisté nezůstali pozadu. Vysvětlili 

nám náplň své práce, předvedli policejní vůz, 
ochranné pomůcky i policejní čtyřkolku.

Před koncem prohlídky připravili hasiči ne-
bývalou atrakci v podobě obrovité kupy voňa-
vé pěny, která nás náramně osvěžila. Protože 
zpáteční cestu doprovázelo sluníčko, zmáčené 
oděvy nám usušilo.

Závěr patřil návštěvě letištní hospůdky a ná-
kupu občerstvení. Cesta z kopce ke škole ubí-
hala velmi rychle, byli jsme plni dojmů a zážitků 
a bohatší o zkušenosti, jak pomoci v případě 
nenadálé události.

Děkujeme všem složkám, které nám připra-
vily krásnou, zajímavou a poučnou prezentaci 
své práce.

 Ať žije léto!!!

Komeňák vítal léto opravdu netradičně

Město Frýdlant nad Ostravicí nabízí prostřed-
nictvím odboru právního a organizačního k pro-
deji vozidlo Nissan X-Trail, RZ 6T1 7272, 
které je užíváno jako referentské vozidlo pro po-
třeby zaměstnanců MěÚ Frýdlant nad Ostravicí, 
které má platné STK a emisní kontrolu.

Součástí nabídky je sada čtyř kusů zimních 
pneumatik. Cena dle znaleckého posudku č. 
1004/021/2016 98.800 Kč.

Zájemci o koupi vozidla mohou podat své na-
bídky v uzavřené, neprůhledné obálce, označené 
nápisem „Nissan X-Trail – NEOTVÍRAT“ do 31. 
7. 2017, do 10 hodin na podatelnu MěÚ Frýdlant 
n. O., na ul. Hlavní čp. 139 nebo musí být doru-
čeny poštou nejpozději ve stejné lhůtě na adresu:

Město Frýdlant nad Ostravicí
odbor právní a organizační
Nina Jílková
Náměstí čp. 3
739 11 Frýdlant nad Ostravicí

Nejnižší možná nabídnutá kupní cena je 
98.800 Kč.

Kontaktní osoba ve věci prodeje: Nina Jílko-
vá, odbor právní a organizační, tel.: 558 604 122

Nabídky budou předloženy radě města, kte-
rá rozhodne o uzavření smlouvy. Po schválení 
radou města bude uzavřena kupní smlouva 
a po převodu finančních prostředků na účet 
města se provede převod vozidla na nového 
vlastníka. V případě nesplnění podmínek bude 
vybrána nabídka v dalším pořadí.

Město Frýdlant nad Ostravicí si vyhrazuje 
právo uzavřít kupní smlouvu s vybraným zá-
jemcem o koupi až poté, kdy mu bude dodáno 
nové vozidlo, kterým nahradí dosavadní slu-
žební vozidlo Nissan X-Trail, které je předmě-
tem tohoto výběrového řízení. Město Frýdlant 
nad Ostravicí si vyhrazuje právo nevybrat žád-
nou nabídku, jakož i zrušit toto výběrové řízení.
  (Více informací o vozidle na www.frydlantno.cz)

Oznámení o zahájení výběrového řízení

V měsíci srpnu bude v prostoru náměs-
tí v parkovacím pruhu u budovy městského 
úřadu ul. Náměstí čp. 3 a v protějším krátkém 
pruhu a v souběžném pruhu s budovou měst-

ského úřadu ul. Hlavní čp. 139 
umístěno níže vyobrazené do-
pravní značení pro omezenou 
dobu parkování na dvě hodiny 
denně. Časové vymezení par-
kovacích míst je určeno pro 
klienty městského úřadu. 

Dopravní značení – IP 13b Parkoviště 
s parkovacím kotoučem

popis: označuje parkoviště, na kterém řidič 
musí při začátku stání umístit kotouč viditelně 
ve vozidle a nastavit na něm dobu začátku stá-
ní, kterou nesmí až do odjezdu měnit.

 Pokud řidič nedisponuje parkovacím kotou-
čem, může provizorně umístit ve vozidle i papír 
s ručně napsaným časem. 

 Zdeňka Pohludková, 
 vedoucí odboru dopravy

Odbor dopravy informuje

Opakované veřejné projednání upraveného 
návrhu Územního plánu Frýdlant nad Ostra-
vicí včetně vyhodnocení jeho vlivů na udrži-
telný rozvoj území s výkladem projektanta se 
uskuteční v pondělí 24. července v 15 hodin 
v kinosále Kulturního centra Frýdlant nad 
Ostravicí, na ulici Hlavní č.p. 1755 ve Frý-
dlantu nad Ostravicí.

Návrh územního plánu bude vystaven k ve-
řejnému nahlédnutí od 30. června do 30. 
července 2017 na Městském úřadě Frýdlant 

nad Ostravicí, na odboru regionálního rozvoje 
a stavebním úřadě, současně bude zveřejněn 
i způsobem umožňujícím dálkový přístup, a to 
na webové adrese http://www.frydlantno.cz/
uzemni-planovani/ds-1384/p1=16874.

Upravený návrh Územního plánu Frýdlant 
nad Ostravicí včetně vyhodnocení jeho vlivů 
na životní prostředí a na udržitelný rozvoj 
území se na opakovaném veřejném projed-
nání projednává pouze v rozsahu úprav pro-
vedených po prvním veřejném projednání.

Opakované veřejné projednání návrhu 
Územního plánu Frýdlant nad Ostravicí

Zastupitelstvo města rozhodlo udělit oce-
nění za celoživotní významnou práci v oblasti 
kultury a sportu, především v souvislosti s pro-
pagací a reprezentací Frýdlantu nad Ostravi-
cí a okolí, panu Jiřímu Figurovi. Toto ocenění 
předala starostka města Frýdlant nad Ostravicí 
Helena Pešatová počátkem června. 

Jiří Figura se celý svůj život zajímá o veřej-

nou činnost, v roce 1994 se pustil do vybudo-
vání systému Zdravé město Frýdlant. Pod jeho 
vedením se konaly každoroční Zdravé dny. V r. 
1998–2002 byl členem městského zastupitel-
stva. Je dlouholetým kronikářem a do kroniky 
města Frýdlant nad Ostravicí přispívá od roku 
2004. Byl členem Literárního klubu Petra Bez-
ruče, v současné době je členem Literárního 
klubu Beskydy. Vydal čtyři publikace – poezie 
a fejetony ve formě kolibříků. Několik let byl 
také členem kulturní komise, nyní je součástí 
letopisecké komise. 

Pan Figura se věnoval mimo jiné i sportu, 
v mládí hrál závodně fotbal za fotbalový klub 
Baník Ostrava, později vedl soutěž malé kopa-
né v Nové Vsi. Je jedním ze zakládajících orga-
nizátorů Frýdlantských sportovních her. Letos 
oslavil krásné životní jubileum! Přejeme mnoho 
zdraví a optimismu do dalších let.

Pamětní medaile pro Jiřího Figuru

Slunce svítí, řeka volá, dneska už nám končí 
škola. Vyrazíme na prázdniny, teď z nás bude 
někdo jiný. Nebudem psát úkoly, nemusíme 
do školy. Dva měsíce volna máme, co s tím 
časem uděláme? Někdo jede na tábor, jiný učí 
zpívat sbor, lesních ptáků na palouku, hlavně že 
jsme přitom venku. Někdo letí do dálek, chce 
poznávat celý svět. Jiný jede k babičce, která 
žije v chatičce. Ať je to tak nebo tak, budeme si 
užívat! (zdroj internet)

Výstižná slova výše uvedené básničky cha-
rakterizují nastávající období, které mají před 
sebou nejen všichni školou povinní, ale také ti, 
kteří se o ně starají, jejich učitelé. Po celý škol-
ní rok se jim snažili u nás v Tégeemce vytvořit 
prostředí a podmínky k získávání nových vědo-
mostí tak, aby jejich výuka byla nejen poučná, 
ale také zajímavá a přitažlivá. K této snaze 
přispívají mnohé projekty a aktivity realizované 
v průběhu celého školního roku. Jedním z po-
sledních počinů v tomto duchu byla bezesporu 
květnová návštěva Anglie neboli Londýn popr-
vé letecky. Takhle to vidí samotní účastníci:

Zase už uběhly dva roky a naše škola se 
opět připravovala na zájezd do hlavního města 
Velké Británie – Londýna. Poprvé letecky a pro 
mnohé z nás poprvé letadlem. Odlet v sobotu 
odpoledne 20. května a návrat v úterý večer 
23. května. Velkou výhodou byl odlet z Mošno-
va s přistáním na letišti v Stanstetu asi 50 km 
od našeho ubytování v hlavním městě. V 7 ve-
čer v sobotu jsme byli ubytováni ve stylovém 
anglickém hotelu a chystali se na svou první 
noc v Londýně. Moc se nám spát nechtělo, pro-
tože v Británii mají o hodinu méně, ale navště-
vovali jsme se na pokojích, srovnávali, kdo bydlí 
lépe, a najednou bylo půl jedenácté.

Společná fotovzpomínka žáků ZŠ TGM na Anglii 2017.

Školní zvonek odzvonil prázdninám

Ráno o půl osmé snídaně. Výběr rozmani-
tý, většina z nás zkusila „full English breakfast“ 
(párek, fazole, houby a vejce s toastem). Ne-
mělo to chybu. Rychle se sbalit a šup na vlak. 
Z vlaku na metro a už jsme byli v centru Lon-
dýna ve Westminsteru. Památky frčely jedna 
za druhou – Big Ben, Houses of Parliament, 
Westminster Abbey, Buckingham Pallace... 
Velice poutavé bylo vyprávění naší průvodky-
ně o královně Alžbětě matce, Jiřím VI., králi 
Edvardovi, Alžbětě II. Hodně příběhů z jejich 
soukromí. Naprosto něco jiného než ve škole. 
První jízda double-deckerem. Strašně rychle 
uplynul náš první den. A večer nás čekala ve-
čeře v typicky anglické a kouzelné „pub“ hos-
půdce. Chutný hamburger s kuřecím steakem 
a spoustou hranolků.

Druhý den jsme vyzkoušeli London Eye. 
Počasí nám velice přálo, a tak jsme viděli celý 
Londýn jako na dlani. Prošli jsme Westminster 
Bridge, Tower Bridge, viděli jsme nejnovější 

budovy Londýna s legračními názvy, které zní 
v českém překladu – vajíčko, okurka, střep, 
struhadlo, vysílačka. Zjistili jsme, že tento den 
jsme nachodili asi dvacet tisíc kroků. Měřili jsme 
totiž pedometrem své kroky. Večer nás čekala 
odměna – nakupování v Primarku. Kdo by si 
myslel, že kluci neradi nakupují, tak se plete. 
Utratili dost, a hlavně za oblečení. Typická an-
glická večeře na závěr dne v naší hospůdce – 
jacket potatoes (brambory rozpékané ve slupce 
s přílohou) byla třešinkou na dortu. Mňamka. 

Ráno, v den odjezdu, jsme se dozvěděli o te-
roristickém útoku na koncertu v Manchesteru. 
Informovali jsme rodiče, že se nám nic nestalo, 
zabalili jsme kufry a hurá na letiště. Odbavovací 
prohlídka nebyla moc příjemná, ale zvládli jsme 
i to a už jsme seděli v letadle směr Ostrava. Od-
tud pak autobusem do Frýdlantu, kde nás čekali 
zvědaví rodiče. Moc prima zájezd, ale strašně 
krátký. Už se nemůžeme dočkat dalšího. Tak 
snad za dva roky.  (www.zsfrydlantno.cz)

Blahopřejeme
všem oslavencům

Jubilanti města Frýdlantu nad Ostravicí:
V měsíci dubnu 2017 oslavila své životní 

jubileum a dala se zveřejněním svůj souhlas: 
paní Anežka Minarčíková, 80 let, Frýdlant

pan Jaroslav Vozňák, 85 let, Frýdlant
 V měsíci květnu 2017 oslavili svá životní 

jubilea a dali se zveřejněním svůj souhlas:
pan Josef Hradil, 85 let, Frýdlant

pan Stanislav Tobola, 80 let, Frýdlant
paní Markéta Bernardy, 85 let, Frýdlant

paní Jana Golová, 90 let, Frýdlant
paní Milena Kubelková, 86 let, Frýdlant
pan Ladislav Lhotský, 80 let, Frýdlant
paní Věra Giergielová, 80 let, Frýdlant 

pan Jaroslav Ondřejec, 85 let, Nová Ves
V měsíci červnu 2017 oslavili svá životní 

jubilea a dali se zveřejněním svůj souhlas:
pan Jan Kubečka, 88 let, Frýdlant

pan Jindřich Slimáček, 80 let, Frýdlant
paní Vítězslava Čermáková, 94 let, Frýdlant
paní Antonie Havranová, 86 let, Frýdlant
paní Věra Suchoňová, 86 let, Frýdlant

paní Ludmila Rychtářová, 89 let, Frýdlant
pan Miroslav Mohyla, 88 let, Frýdlant
pan Ladislav Pavlica, 87 let, Nová Ves

pan František Kubalák, 89 let, Nová Ves
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Staré Hamry

Staré Hamry

Frýdlant nad Ostravicí, Staré Hamry

slovo starostky

Vesnicí roku 2017 v Moravskoslezském kraji se v letošním roce stala obec Větřkovice z okre-
su Opava. Staré Hamry získaly zejména zásluhou vedení a žáků naší školy Mimořádné ocenění 
za kreativní přístup ke vzdělávání a výchově mladé generace. 

Další umístění v krajském kole:
2. místo: Žabeň, okres Frýdek-Místek
3. místo: Zátor, okres Bruntál
Bílou stuhu za činnost mládeže získaly Neplachovice z okresu Opava. 
Jménem vedení obce děkuji všem, kteří se aktivně zapojili do příprav prezentace obce i těm, 

kteří přišli obec podpořit a prezentovat při návštěvě hodnotící komise. 
U příležitosti starohamerské pouti v neděli 16. července bude po poutní bohoslužbě u kostela 

sv. Jindřicha slavnostně odhalen nový panel s panoramatickou fotografii Starých Hamer před 
výstavbou přehradní nádrže. 

V kulturním domě na Samčance bude ve 14 hodin zahájena výstava fotografií a prezentace 
vzpomínek ze života rodiny Brumovských pod názvem „Staré Hamry ze začátku minulého století 
z babiččina alba“. Výstavu pořádá pan Zdeněk Lasák, potomek rodiny Brumovských, ve spolu-
práci s Obcí Staré Hamry.  Eva Tořová

jubilea
V měsíci červenci 2017 

oslaví své životní jubileum:
Pan JAN KUBALA - 50 let

Paní MARCELA BULLOVÁ - 50 let
Paní JANA SASÝNOVÁ - 55 let
Pan ZDENĚK ZÁPALKA - 65 let

Paní ŠTEFÁNIA BERNÁTKOVÁ - 70 let
Pan VÁCLAV KAVKA - 85 let

Paní MARIE ZAJÍCOVÁ - 92 let
Našim jubilantům k jejich výročí srdečně 
blahopřejeme a do dalších let přejeme 

pevné zdraví!

Staré Hamry 
2. 7. v 11.30 
9. 7. v 11.30 

16. 7. v 10.30 pouť 
30. 7. v 11.30

Gruň
2. 7. v 16.30
9. 7. v 16.30

23. 7. v 16.30
30. 7. v 16.30 

Bílá
2. 7. v 10.30 
9. 7. v 10.30 

23. 7. v 10.30 pouť
30. 7. v 10.30
Bílá-Hlavatá

5. 7. v 10.30 pouť

Přehled bohoslužeb

Setkání na Konečné
Tradiční setkání obyvatel čtyř obcí 

moravskoslovenského pomezí – Bílé, 
Starých Hamer, Klokočova a Korni 

na Konečné při Vatře přátelství 
se uskuteční v sobotu 12. srpna. 

Je 27. červen, známky na vysvědčení jsou 
napsané, kolem krásná příroda, počasí nám 
přeje, tak proč sedět ve škole? Vyrazíme 
na Obrázkovou cestu!

Průvodkyní nám je teta Pepinka a také ba-
revná soutěžní karta s otázkami a úkoly pro 
děti. Čeká nás 14 obrázků s verši a moudrými 
ponaučeními, sbíráme houby a sem tam i bo-
růvky, procházíme lesem, loukou, občas si mu-
síme odpočinout na lavičkách. V cíli na Javoři-
ně nás čeká zvonička. Zkoušíme to a opravdu 
zvoní! Za správně vyplněnou soutěžní kartu 
čeká děti odměna.

Prožíváme příjemné dopoledne v krásném 

prostředí. Ani se nechce věřit, že kdysi dávno 
touhle cestičkou chodily děti pěšky do školy. 
Kdo z nás by to dnes dokázal?  P. Fišerová

Obrázková cesta s poučením

5. července: Poutní bohoslužba na Hlavaté
15. července: Sobotní předpouťové odpoledne
16. července: Poutní bohoslužba ve Starých 
Hamrech
23. července: Poutní bohoslužba na Bílé
29. července: zastávka Beskyd Rallye
12. srpna: tradiční setkání na Konečné
26. srpna: Starohamerské loučení s prázdnina-
mi na Gruni

Plánované kulturní akce 
v červenci a srpnu

V sobotu 26. srpna proběhne na Gruni 2. 
ročník kulturní akce „Gruň náš šumný jediný“. 
Těšit se můžete na prezentaci různorodých 
aktivit obce, místních obyvatel, ukázky tradič-
ních beskydských řemesel, hospodářských 
a pasteveckých aktivit místního zeměděl-
ského družstva, prezentaci gruňské oblasti 
„tmavé oblohy“, prohlídku nádherné dřevěné 
kaple a soutěže pro děti i dospělé. 

Starohamerské loučení 
s prázdninami na Gruni

Obec Staré Hamry ve spolupráci s Des-
tinačním managementem turistické oblasti 
Beskydy-Valašsko o.p.s. vydala propagační 
materiál, tištěnou brožuru o naší obci. Přestože 
se jedná o poměrně malý sešitek, je obsahově 
velice bohatá a rozmanitá. Na 28 stranách jsou 
nejen základní údaje o obci, ale také různé zají-
mavosti, informace pro turisty a fotografie. 

Obsahuje také tzv. „výchovné“ pasáže: Sta-
ré Hamry – čistá krajina a Desatero správného 
chování v přírodě. 

Materiál je distribuován bezplatně. K dispo-
zici je na OÚ a informačních centrech na Ostra-
vici, v Bílé a ve Frýdlantě n. O.

Propagační materiál 
o Starých Hamrech

V úterý 20. června, v podvečer, jsme 
na Samčance přivítali štafetový tým – běžce 
Mírového běhu Peace Run. 

Posláním běhu je vytvářet a šířit atmosfé-
ru přátelství, míru, porozumění a překonávat 
hranice mezi lidmi nejrůznějších přesvědčení, 
kultur a sociálního postavení. 

Poprvé se Mírový běh konal v roce 1987. 
Jsme rádi, že součástí 30. ročníku Mírového 
běhu se staly i Staré Hamry a že i naši občané 
se připojili k myšlence této akce: „Ať láska, mír 
a harmonie roste v srdci každého člověka.“

Zároveň byla lípa, která byla v centru obce 
vysazena u příležitosti oslav 30. výročí osvo-
bození obce Staré Hamry, symbolicky jmeno-
vána Stromem míru. Akce se zúčastnili žáci 
naší školy, kteří se do štafetového běhu aktiv-
ně zapojili. Jménem vedení obce děkuji všem, 
kteří myšlenku Mírového běhu přišli podpořit. 
starostka

Štafeta Mírového běhu 
zavítala i do naší obce

Vážení spoluobčané,
dovolte mi popřát všem příjemnou a klidnou dovolenou 
a školákům slunečné prázdniny plné her a zážitků! 
 Eva Tořová, starostka obce

Informace k vyřizování na úseku občanských průkazů, cestovních dokladů 
a na registru řidičských průkazů, silničních vozidel a techniků na úřadu

Sdělujeme občanům města, že úřední dny na Městském úřadu Frýdlant nad Ostravicí na úse-
ku občanských průkazů a cestovních dokladů a dále na registru řidičských průkazů, silničních 
vozidel a techniků jsou nejen v pondělí a ve středu (8.00 – 11.00 a 12.00 – 17.00), ale rovněž ve

čtvrtek (8.00 – 11.00 a 12.00 – 14.00)
Doporučujeme využít k vyřizování dokladů právě čtvrteční dny z důvodu kratší čekací 

doby na přepážkách a také možnost využití objednání prostřednictvím elektronického 
objednávacího systému na webových stránkách města.

 Odbor vnitřních věcí a obecní živnostenský úřad

Vážení poplatníci,
chtěli bychom vás tímto upozornit na termín 

splatnosti místního poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využí-
vání a odstraňování komunálních odpadů pro rok 
2017, která je podle obecně závazné vyhlášky 
města Frýdlant nad Ostravicí č. 3/2016 stanove-
na nejpozději do 30. 6. 2017.

Místní poplatek ze psů pro rok 2017 byl splat-
ný do 31. 3. 2017. Pokud poplatek ze psů činí 
více než 500 Kč za kalendářní rok, je splatný 
ve dvou stejných splátkách nejpozději do 31. 3. 
2017 a do 31. 10. 2017.

Složenky na úhradu místních poplatků nejsou 
před termíny splatnosti rozesílány. Poplatky lze 
uhradit hotově na pokladně městského úřadu 
nebo bezhotovostním převodem na účet města. 
Při úhradě bezhotovostním převodem vás žádá-
me o zadání správného variabilního symbolu. 

Závěrem ještě upozornění na změnu zákona 
o místních poplatcích, týkající se ustanovení o od-
povědnosti za zaplacení poplatku. Za poplatková 
období s účinností od 1. 1. 2016 již není možné 
vyměřit poplatek poplatníkovi, který je ke dni 
splatnosti nezletilý a nenabyl plné svéprávnosti 
nebo který je ke dni splatnosti omezen ve své-
právnosti a byl mu jmenován opatrovník spravu-
jící jeho jmění. Vznikne-li takové osobě nedopla-
tek na poplatku, přechází poplatková povinnost 
tohoto poplatníka na zákonného zástupce nebo 
opatrovníka a správce místního poplatku vyměří 
poplatek zákonnému zástupci nebo opatrovníku 
poplatníka. Je-li zákonných zástupců nebo opat-
rovníků více, jsou povinni plnit poplatkovou povin-
nost společně a nerozdílně. 

V případě jakýchkoliv dotazů k místnímu po-
platku kontaktujte finanční odbor městského úřa-
du, tel. 558 604 133 nebo 558 604 134. 

Je to neuvěřitelné, ale je to tak. Další školní 
rok je za námi a my už jen bilancujeme a vzpo-
mínáme. Byl to rok plný vzdělávání i poznávání, 
rok zážitků sportovních i kulturních. Každý mě-
síc s sebou přinesl řadu zajímavých akcí, které 
nejen doplňovaly, ale i zpestřovaly výuku. Neji-
nak tomu bylo i během nejoblíbenějšího měsíce 
všech školou povinných.

Červen byl na Komeňáku opět velmi pest-
rý, a to napříč celým druhým stupněm. Šesťá-
ci, druhostupňoví nováčci, se brzy adaptovali 
a s chutí se zapojovali do všech nových aktivit. 
Nejvýrazněji se prosadil Samuel Chlopčík z VI. 
B, který reprezentoval naši školu na 46. celo-
státní přehlídce dětské sólové recitace ve Svi-
tavách. Sam se díky svému talentu a houžev-
natosti probojoval z třídního až do krajského 
kola a ve Svitavách nejen zaujal, ale i rozesmál 
posluchače i porotu. Věříme, že tento úspěch 
je pro našeho recitátora velkou motivací do dal-
šího školního roku. 

Nejen motivační, ale také velmi záslužná 
byla akce žáků sedmých ročníků, kterým nebyl 
lhostejný pohled na zdejší staré, oprýskané, 
poškozené lavičky. Vybaveni nářadím, štětci 
a barvami se proto vypravili do ulic našeho 
města, aby smirkovali, čistili i natírali, a ne-
vzhledným lavičkám tak vrátili jejich původní 

podobu. Snad si na naše šikovné sedmáky ob-
čané vzpomenou, když budou na opravených 
lavičkách odpočívat. 

Ti o rok starší, osmáci, se už pomalu začínají 
zamýšlet nad volbou dalšího studia, a proto na-
vštívili Informační a poradenské středisko pro 
volbu povolání při Úřadu práce ve Frýdku-Míst-
ku. Tady pak mohli nahlédnou do připravených 
složek, které obsahovaly podrobné informace 
o různých profesích, a potom podle svých do-
savadních výsledků, schopností a zájmů zjiš-
ťovali, jaká jsou kritéria pro přijetí na jednotlivé 
obory a jaká je dále možnost uplatnit se na trhu 
práce. Věříme, že získané informace žáci brzy 
využijí při vyhledávání nejvhodnější střední 
školy nebo učiliště. 

Všechny tyto starosti už mají za sebou naši 
nejstarší, deváťáci, a tak si ten závěr na Kome-
ňáku s radostí vychutnali a užili. Nutno podotk-
nout, že po několikaměsíční intenzivní přípra-
vě na přijímací zkoušky si odpočinek opravdu 
zasloužili. Většina z nich pak využila možnost 
zúčastnit se exkurze do polské Osvětimi, kde 
navštívili tamější památník, který byl zřízen 
krátce po skončení 2. světové války na místě 
největšího nacistického koncentračního tábora. 
Za to, že byli velmi ukázněnými a pozornými 
posluchači, si zaslouží velkou pochvalu. 

Závěr školního roku byl tradičně ve zname-
ní oblíbených školních výletů. O tom, kam se 
jednotlivé třídy vypravily a jak se jim výlety vy-
dařily, se mohli zájemci o dění na Komeňáku 
dočíst na našich webových stránkách. Tyto se 
na několik týdnů sice odmlčí, ale po prázdni-
nách ožijí stejně rychle jako náš Zlatohrad. Tak 
na shledanou v novém školním roce. 

Komeňák ukončil 91. rok své existence

Upozornění finančního odboru
Městského úřadu Frýdlant n. O.

Frýdlantský duatlon navazuje na tradiční ex-
trémní štafetový závod Adrenalin Cup. Po 20 le-
tech jeho pořádání jsme se rozhodli pro obměnu 
a jeho otevření širší veřejnosti. 

Ze čtyř disciplín se ubraly dvě, a tak vzniklo 
duatlonové spojení horského kola a běhu. Trasa 
závodu s nádhernou kulisou Beskyd bude slože-
na z úseků 5 km běh – 19 km MTB – 2,5 km běh 
a budou ji moci absolvovat jednotlivci, ale také 

dvojice. Závod s příjemným zázemím fotbalového 
hřiště ve Frýdlantě nad Ostravicí bude doplněn 
dalšími aktivitami tak, aby si každý návštěvník 
našel tu svou. Kromě bohatého doprovodného 
programu doplní hlavní závod také rodinný běh 
na 1 km nebo na 2,5 km a závod čtyřčlenných 
týmů ve výnosu bečky piva na vrchol Lysé hory 
– Beskydský šerpa o celkové délce 9,5 km a pře-
výšení přes 900 výškových metrů.

Frýdlantský duatlon – Adrenalin cup 
v novém v sobotu 26. srpna 2017!

Konec školního roku se nezadržitelně blíží 
a to svádí k jeho hodnocení. Copak nám letošní 
školní rok přinesl? Co se nám podařilo? Z čeho 
máme radost?

Letos naši školu navštěvovalo celkem 31 
žáků. Žáci pracovali převážně ve třech skupi-
nách (1. a 2. ročník, 3. a 4, ročník, 5. ročník 
samostatně). V září bohužel očekáváme úby-
tek žáků. Silný ročník odejde, nastoupí málo 
prvňáčků.

V podzimních měsících jsme pracovali 
na dvou projektech. První projekt, tzn. „Ša-
blony“, prošel hodnocením a byl schválen. 
Z tohoto projektu jsme získali pro školu celkem 
265 004 Kč. Peníze jsou určeny pro tento i pří-
ští školní rok na různé aktivity: doučování žáků 
ohrožených školním neúspěchem, čtenářský 
klub a klub zábavné logiky, odborně zaměřená 
setkání rodičů, školení pedagogů apod. 

Druhý projekt, v hodnotě více než 2 miliony 
korun, určený na vybavení jazykové učebny 
a konektivitu celé školy, prošel formálním hod-
nocením a momentálně čeká, zda bude ve vel-
ké konkurenci podpořen. 

Změna u nás nastává v personálním za-
bezpečení školy. Po letech opouští hamerskou 
školu hned dvě naše dlouholeté pracovnice. 
A to p. učitelka Alena Malohlavová a p. vycho-
vatelka Renáta Heráková. Dovolte mi, abych 
jim touto cestou poděkovala za práci, kterou 
pro školu za ty roky odvedly. Za jejich ochotu, 
trpělivost, oddanost škole. Přeji jim do dalšího 
života hodně štěstí, zdraví a spokojenosti. Dou-
fám, že na roky strávené na hamerské škole 

budou rády vzpomínat. 
Kolektiv školy naopak posílila nová p. vy-

chovatelka Andrea Sehnalová. 
Končící školní rok byl nabitý akcemi, vzpo-

menu jen některé. Mezi tradiční patří školní 
ples, karneval a oslava Dne matek. Dále pak 
lyžařský a plavecký kurz, akce s hasiči, rybáři 
a mnoho dalších. 

Uteklo to jako voda a prázdniny jsou tu. Přeji 
všem, žákům i zaměstnancům naší školy, aby 
si během nich odpočinuli a načerpali sil do dal-

šího roku! Krásnou dovolenou a nádherné 
prázdniny!!!  Dana Petriková

Ještě jedna zpráva ze školy

SOBOTNÍ PŘEDPOUŤOVÉ 
ODPOLEDNE

 MÍSTO A ČAS
15. 7. 2017 ve 14.00 h.

na fotbalovém hřišti na Samčance
PROGRAM A INFO

utkání SVOBODNÍ x ŽENATÍ
soutěže pro děti 

občerstvení zajištěno

Dětský den ve Starých Hamrech
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slovo starosty

Lhotka

Vážení spoluobčané,
první polovina letošního roku je za námi a nastalo období, ze kterého mají 

radost především školáci, a to jsou prázdniny. V těchto dnech vrcholí největ-
ší kulturně společenská akce letošního roku, kterou je 37. Sraz Lhot a Lehot 
České a Slovenské republiky. Během několika dnů se naše obec, co se týká 
počtu obyvatel, rozroste několikanásobně. Sjedou se k nám účastníci srazu 
z celé České a Slovenské republiky, aby navázali nové přátelství, popovídali si 
s kamarády a strávili příjemné chvíle mezi ostatními Lhoťany. Pro většinu účastníků srazu je to vrcholná 
akce, na kterou se těší celý rok. Je až neuvěřitelné, že se tyto srazy organizují už 36 let bez jediného 
přerušení. Určitě k tomu přispělo nadšení většiny účastníků, z nichž někteří tyto srazy navštěvují už 
jako druhá a možná i třetí generace, ale hlavně fakt, že na setkání bývá vždy přátelská nálada, dobrá 
zábava a nekončící přátelství a kamarádství. Naše obec se organizace srazu chopila už podruhé. 
V roce 2005, kdy jsme byli organizátory 25. ročníku a v pořádání srazu nováčky, nám vůbec nepřálo 
počasí. Potěšující pro nás je, že i přes vytrvalý déšť a nekonečné množství bláta, se kterým se museli 
všichni potýkat, byl sraz hodnocen jako velmi úspěšný. Jak naši obec představíme nyní, je jen na nás. 
Doufám, že se nám s obecními pracovníky podařilo vesnici uklidit tak, že se za ni nemusíme stydět. Or-
ganizační výbor sestavil pro návštěvníky bohatý kulturní program a ve spolupráci s dobrovolníky z řad 
občanů připravil oba areály podle potřeby tak velké akce, jakou bezesporu Sraz Lhot a Lehot je. Vás 
občany bych chtěl požádat o velkou míru trpělivosti a vstřícné jednání ke všem hostům. V neposlední 
řadě vás zvu na sobotní průvod, kterého se zúčastní zástupci všech přítomných Lhot a Lehot. Průvod 
vychází ve 12.30 hodin od obecního úřadu a po malém okruhu obcí (kolem obchodu U Ivánků, p. Te-
saře, p. Čerňáka) zamíří do areálu U školy, kde se jednotlivé obce představí. Věřím, že i na tento sraz 
budeme vzpomínat v dobrém nejen my, ale hlavně všichni, kdo k nám zavítají. Dřív, než nám opadnou 
zážitky a dojmy z tohoto setkání, čeká nás 26. 8. druhá největší kulturní akce letošního roku, a to je 23. 
ročník Sochových národopisných slavností, na který vás tímto všechny zvu. Během léta nás čekají taky 
dvě investiční akce, a to oprava zpevněných ploch a oplocení kolem budovy školy a oprava místní ko-
munikace před obecním úřadem od křižovatky u kostela po křižovatku u obchodu U Ivánků, na které se 
nám podařilo získat část prostředků z dotací. Závěrem bych chtěl popřát všem dětem příjemné prožití 
prázdnin, mnoho hezkých zážitků a krásné letní počasí. Vám, kteří se chystáte během prázdninových 
dnů vycestovat na dovolenou, přeji šťastný návrat.  Zdeněk Kubala, starosta

noví občánci

V květnu se rodičům 
Michaele a Milanovi Kazimírovým 

dcera Liliana.
Přejeme, aby holčička dobře prospívala, byla 
zdravá a dělala rodičům jen samou radost.

jubilea
V měsíci červenci oslaví svá nádherná životní 
jubilea a dali ke zveřejnění souhlas občané:

Augustin Kožuch       85 let
Ludmila Kožuchová   82 let
Pavel Pasek              70 let
Pavol Balog              65 let

Za obecní úřad přejeme všem oslavencům 
do dalších let pevné zdraví, mnoho 

spokojenosti a životního elánu.

(č. účtu 1690539349/0800)
PES - V.S.1341 k tomuto čtyřčíslí připojit 

číslo vašeho domu, do sdělení pro příjemce na-
psat vaše jméno – 80 Kč. Za každého dalšího 
psa přihlášeného na tutéž osobu – 140 Kč. Po-
platek zaplatit do 31. 3. daného roku.

Odpady R.O. - V.S. vaše číslo chaty nebo 
domu, za toto číslo připojit číslici 6, do sděle-
ní pro příjemce napsat vaše jméno – 500 Kč 
(250 Kč u vybraných rekreačních objektů se 
špatnou dostupností pro vývoz TKO). Dle 
směrnice umístěné na http://www.obec-lhotka.
eu/obecni-vyhlasky/. Vyhláška 1/2012 čl.6. Po-
platek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Odpady T.P. - V.S. vaše číslo domu, za toto 
číslo připojit číslici 7, do sdělení pro příjemce 
napsat vaše jméno – 500 Kč za osobu. Popla-
tek zaplatit do 31. 5. daného roku.

Poplatek z ubytovací kapacity a rekreační 
poplatek splatnost 15. 7. 2017 za I. pol. 2017.

Doposud není zaplacen poplatek za svoz 
odpadu r. 2017: 4 domy určené k rekreaci, 14 
domácností s trvalým pobytem, 1 domácnost 
z r. 2014, 2 domácnosti z r. 2015, 1 domácnost 
z r. 2016 a dva psi za rok 2017. Hřbitovní po-
platky jsou již všechny uhrazeny, rovněž popla-
tek za svoz odpadů u podnikatelů je uhrazen. 
Děkujeme.

krátce z obce

Sběr bio odpadů
Sběrné místo u bývalého kravína:
Každou sobotu od 10.00 do 12.00 hodin.
Během pracovní doby obecního úřadu po tel. 
domluvě.

Komunální odpad
Termíny svozu komunálního odpadu v červ-
nu: úterý 11. 7. a 25. 7. 

Pololetní statistika
Lhotka má v současnosti 545 obyvatel, z toho 
278 mužů a 267 žen. Průměrný věk obyvatel 
je 40,5 let.

Před pár lety bylo vítání nových občánků 
ve Lhotce opravdu komorní akcí, kdy na spočí-
tání dětí prsty jedné ruky bohatě stačily. Situa-
ce se ale lepšila a v roce 2014, to bylo rekord-
ních 16 nových občánků.

V pátek 2. června přivítal starosta obce 
Zdeněk Kubala osm nových Lhoťánků i s jejich 
rodiči a dalšími příbuznými. O kulturní vložku 
se postarali lhotečtí školáci a pak už byli mezi 
nové občany zapsáni: Mikuláš Juřica – rodiče 
Renata a Jiří Juřicovi, Jan Václav Žáček – Lu-
cie a Přemysl Žáčkovi, Nikol Tesařová –Petra 
a Marek Tesařovi, Anna Větřilová – Svatava 
Čajánková a Vladimír Větřil, Patrik Smolík – 
Nikola a Josef Smolíkovi, Kristýna Koloničná 
– Soňa a Radek Koloniční, Vanesa Urbanová – 
Pavla Kočířová a Pavel Urban, Eliška Mrkvová 
– Kateřina Macurová a Michal Mrkva. Starosta 
Zdeněk Kubala popřál dětem i jejich rodičům 
hodně zdraví, spokojený a úspěšný život v obci 
a vyslovil přání, ať pokračují ve lhotecké tradici 
a za pár let se o kulturní vložku postarají dnešní 
noví občánci.  J. H.

Lhotka se rozrůstá

Už jsem několikrát napsal, že Lhotka je obec, 
v níž je hudební tradice hluboce zakořeněna. 
Vždyť má notu i ve znaku. O hudebnosti Lhoťanů 
je určitě přesvědčen i Jiří Tesarčík, který ve Lhot-
ce s manželkou založil a vede Scholu Rosnička 
a v roce 2015 dostal další nápad – založíme pě-
vecký sbor a nacvičíme Vánoční mši. 

A o Vánocích nový sbor, nazvaný Cantamus, 
skutečně vystoupil. Přibyly další akce, další Vá-
noce a sbor se rozrostl do dnešní podoby, kdy 
čítá 21 zpěvaček a zpěváků a k nim se přidala 
i orchestrální doprovodná část skládající se z pěti 
houslí, dvou kytar, basy a flétny. S nárůstem akcí 
přišel i nápad pořídit si jednotné oblečení. Zástup-
ci souboru přišli na obecní úřad s dotazem, zda 
by jim obec mohla přispět na činnost. Jednotné 
oblečení, noty, cestování, to už něco stojí. Pří-
spěvek byl schválen a na oplátku zaznělo přání 

starosty – ukažte se lidem v obci i jinak než jen 
v kostele. A tak se 26. května konal v sále Obec-
ního domu koncert sboru Cantamus. 

Začal několika písněmi, v nichž se představili 
zpěváci a zpěvačky. V prostřední části za to vzali 
sami muzikanti. Přednesem houslové skladby A. 
Vivaldiho a nesmrtelné písně L. Cohena Hallelu-
jah překvapili, myslím, nejenom mě. Společně se 
zpěváky pak nabídli Sbor Židů z opery Nabuco 
G. Verdiho a další skladby. A už si mohli všich-
ni vychutnávat zasloužený potlesk zaplněného 
sálu. Věřím, že jsem nebyl sám, koho příjemně 
překvapili a mile potěšili. Po koncertu v dalších 
dnech čekalo na Cantamus vystoupení na Božím 
těle a při svěcení nových varhan v kostele v Koz-
lovicích. Členové sboru dál pilně zkouší a úroveň 
půjde určitě ještě výš. Už se těším, čím nás příště 
překvapí.  Jaroslav Hudeček

Sbor Cantamus se představil

Zatímco se lhotečtí pamětníci ne vždy do-
hodnou, kdy by měla být lhotecká pouť, orga-
nizátoři letošního pouťového fotbalu Fanda 
Závodný a Zdeněk Kubala jr. v tom měli jasno. 
Naplánovali ho na neděli 25. 6. a… vyšlo to. 

Objednali počasí, připravili hřiště, občerstve-
ní pro hráče i diváky a v neposlední řadě dosta-
li na trávník i hlavní aktéry fotbalového utkání, 
kterým byla mužstva svobodných a ženatých. 
Mezi diváky byli nejenom rodinní příslušníci 
hráčů, ale tradičně i řada občanů Lhotky, kte-
ří mají rádi lhotecké akce, kde je vždy dobrá 
zábava.

Samotný průběh utkání ukázal, že svobodní 
i ženatí jsou pohybově i fotbalově talentovaní, 
i když letos měli trošku navrch svobodní, kteří 
nepodcenili přípravu a po zásluze zvítězili jak 
ve fotbalovém zápase, tak i v následném pe-

naltovém rozstřelu. Nejdůležitější ale je, že 
opět zvítězil sport a dobrá zábava.

V pouťovém fotbalu zvítězil sport

Setkání Lhot, Lhotek a Lehot, to je téma, 
o kterém se ve Lhotce pod Ondřejníkem už 
od začátku roku mluví nejvíce. Nejinak tomu 
bylo i při smažení vaječiny, které Klub senio-
rů pro členy i nečleny zorganizoval začátkem 
června.

A tak kromě vaječinových ochutnávek 
a občerstvení nápoji se řešilo zejména to, co 
připraví pro setkání právě 
senioři. Zejména ti, kteří se 
aktivně podíleli na předcho-
zím lhoteckém setkání Lhot 
a Lehot před dvanácti léty, 
nejlépe vědí, že se nic ne-
smí podcenit. Proto se už při 
vaječině mluvilo o výstavce 
ze života lhoteckých soubo-
rů a organizací. Při ní budou 
mít právě senioři nejen svoji 
expozici, ale v sále lhotecké-
ho obecního domu budou už 
od středečního rána 5. 7. až 
do nedělního dopoledne mít 
po dvojicích dozor s případ-
ným vysvětlením k jednotli-
vým nástěnkám návštěvní-
kům z jiných obcí. 

Senioři budou také průvod-

ci středeční (5. 7.) a čtvrteční (6. 7.) společné 
vycházky našich i ostatních Lhoťanů na Ond-
řejník. Trasy jsou rozděleny od Kubalánek pro 
rekreační turisty k Solárce a pro zdatnější až 
na vrchol Ondřejníka, kde bude malé překva-
pení.

Lhotečtí senioři se prezentovali v půlce červ-
na i na vaječině a přátelském setkání a spor-

tování ostatních seniorů Svazu měst a obcí 
povodí Ondřejnice, uskutečněném v polovině 
června na palkovickém Myslíku. A tam nejenže 
uspěli, ale taktéž osobně pozvali ostatní obce 
k programu našeho setkání. 

Lhotecké seniory návštěvníci setkání uvidí 
i v kulturním programu, při vystoupení folklor-
ního souboru Pilky. Mohou ale také ochutnat 

i jejich lhotecké frgály a kolá-
če, protože mezi pekařkami 
Klubu žen budou seniorky 
také. Stejně tak jako senioři 
v technických a organizač-
ních četách, které centrální 
štáb setkání po celou dobu 
setkání bude potřebovat.

Lhotečtí senioři nejsou ani 
zdaleka těmi nejdůležitější-
mi při přípravě a konání 37. 
ročníku červencového setká-
ní Lhot, Lhotek a Lehot. Ale 
s pomocí nezůstávají ani oni 
pozadu. Ale stejně, jako štáb 
setkání a všichni ostatní Lho-
ťané i oni udělají vše pro to, ať 
to dopadne – zejména, když 
vyjde počasí – co nejlépe. 

 Pavel Pasek

O Lhotách a Lehotách i mezi seniory

Upozorňujeme, že vypršel termín 
pro platbu místních poplatků
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Den obce Baška na Bašce, který proběhl po-
slední květnovou sobotu v areálu bašťanské pře-
hrady, se nesl ve znamení spolkové a zájmové 
činnosti, nechybělo dobré občerstvení, usměvaví 
lidé i sluníčko!

2. ročník Bašky na Bašce, jehož organizáto-
rem byla Obec Baška za finanční podpory míst-
ních podnikatelů, obdržel od přítomných návštěv-
níků pomyslný punc dobře připravené akce.

Už od čtvrtku, kdy areál bývalého brouzdališ-
tě přehrady kosili zaměstnanci obecních služeb, 
v pátek pak stavěli stánky, velký stan, naváželi 
lavice, zajišťovali přívod elektřiny a spousta jiné 
„mravenčí práce“, která mnohdy ani nejde vidět. 
Vše nasvědčovalo tomu, že Obec Baška chce, 
aby se bavili nejen místní občané, ale i další pří-
chozí hosté. Těch se tady během dne vystřídala 
spousta, netroufám si říci počet. Prošli stanovi-
ště myslivců, kteří zde nabízeli tradičně výborný 
zvěřinový guláš, ale též vystavovali trofeje zvěře 
i živé ptáky – krkavce, sovy aj., jež obdivovaly 
především děti.

Dalším poutavým místem v areálu bylo be-
zesporu stanoviště holubářů, kde byly nabízeny 
všelijaké dobroty k snědku, ale i šité výrobky pře-
vážně pro děti, které vyrábí ve své dílně Renáta 
Srníčková. Nechyběli holubi Františka Carbola, 
kteří byli vypuštěni a jistě si našli cestu do svého 
holubníku v Kunčičkách. 

Ve stánku u místních rybářů byly ke koupi 
rybí pochoutky, u seniorů domácí zákusky a jiné 
občerstvení, koláče a jiné pekařské výrobky Bro-
ni Blahutové, hodoňovický Čendaspolek lákal 
přítomné na guláš, včelaři vystavili včelí matku 
a prodávali med i medovinu. Bašťanský spolek 
zajistil především pitný režim všem hostům pro-
dejem nápojů, ale též se jejich členky postaraly 
o zábavu dětí, které si mohly samy vyrábět krea-
tivně z připravených materiálů zajímavé věcičky, 
děti zde zároveň využily možnost nechat si po-
malovat obličej. Nechyběly ani stánky s prodejem 
ručně šitých tašek, peněženek, aj. doplňků pře-
devším pro ženy, ale i bižuterie tu byla k dostání. 
A též papírové labutě, výrobek místní školačky, 
zajímavé věci z pedigu i perníku. To se asi podi-
vujete, jak šikovné máme občany a co vše umí! 
V obecním stanu se pak na stojanech prezento-
vali: místní ZŠ a školky, zahrádkáři i senioři. Pro-
bíhal tu i prodej obecních suvenýrů a vystavena 
byla nová knihobudka, která bude zpřístupněna 
veřejnosti v kempu přehrady.

„Mnozí si ani neuvědomujeme, kolik práce dá 
příprava takové akce, co vše se tady musí přivézt 
a připravit. Jsem moc ráda, že se něco takového 
v Bašce děje, že se můžeme pobavit, občerstvit 
– a svítí sluníčko – je to prima!“ podotkla Irena 
Řídká, která sem přišla s manželem z Hodoňovic.

Od 10 hodin probíhal program na hlavní tri-

Baška na Bašce opět nezklamala

buně. Blok vystoupení a informací začal Lašský 
smíšený pěvecký sbor, následovaly děti místní 
ZŠ s moc pěkným pásmem tanečků a písniček, 
pak už pokračovalo představení téměř všech 
spolků, které v obci vyvíjejí svoji činnost.

Pod taktovkou moderátora celého dne Davi-
da Blahuta byl odstartován závod orientačního 
běhu, představeno bylo nové obecní logo, civil-
ní obrana v podání pana Václavka, resuscitace 
Dagmar Habrnálové, své stanoviště měla i měst-
ská policie a místní fotbalisté. Modeláři, hasiči, ve-
teráni, samozřejmě nesměli chybět se svou tech-
nikou a stroji, vodáci proháněli své čluny a jiná 
plavidla na hladině přehrady. Také se soutěžilo 
– vědomostní kvízy, zajímavé soutěže připravila 
i společnost FCC, takže jsme se všichni dle libosti 
mohli do některých disciplín zapojit. Velký úspěch 

zaznamenali i místní ochotníci se svým parodic-
kým vystoupením – Proměny ženy, ale určitě 
i jogíni se svým cvičením. V prostoru kempu vy-
řezávali sochy tři řezbáři, kteří je zde ponechají, 
a Obec Baška rozhodne, kde budou umístěny.

Po 16. hodině už ovládly podium kapely, Sou-
sedé, Valachcore, Pleasure without problems 
a Hessy Lessy se střídali po hodině. Okolím se 
tak za krásného počasí nesla hudba různých 
žánrů, lidé se mnohdy nechali unést a tancovali 
nebo si pozpěvovali, pobrukovali a bavili se s přá-
teli, sdělovali si své dojmy. A o to pořadatelům 

šlo – přijít, pobavit se, občerstvit se a uvědomit 
si, že není možné jen sedět doma na zahradě, 
za betonovou zdí, ale zúčastnit se některé z akcí, 
které pro nás pro všechny Obec Baška připravu-
je. A že se jich nabízí opravdu hodně! Posuďte 
sami: Letní koncert filmové hudby, Baškohrátky, 
Gulášfest, představení pražské divadelní společ-
nosti Háta, Rozsvěcování vánočního stromečku 
a Vánoční koncert Hany a Petra Ulrychových se 
skupinou Javory. Nenechejte si proto nabízené 
akce ujít a přijďte zase mezi nás. 

 Dajana Zápalková

Mezinárodní den dětí, který se každoročně 
slaví 1. června a má upozornit světovou veřejnost 
na práva a potřeby dětí, je určitě příležitostí pro po-
řádání různých sportovních a společenských akcí 
pro naše nejmenší. Nejinak tomu bylo v sobotu 3. 
června v Hodoňovicích v zahradě hostince U Čen-
dy, kam přišlo se svými rodiči, mnohdy i s prarodi-
či, 138 dětí, aby náležitě oslavily svůj svátek.

Krásný slunečný den nenechal doma zahálet 
snad žádné dítě. V zahradě Hostince U Čendy, 
kam organizátoři akce Čendaspolek a hodoňo-
vičtí hasiči za finanční podpory místních podni-
katelů připravili celkem 11 disciplín, ať už vědo-
mostních, zručnosti i pro pobavení, se rozléhal 
dětský smích, ale též byly vidět skupinky dětí 
s rodiči, jež jim při soutěžích mnohdy pomáhali. 
Celá organizace Dne dětí byla v režii Dagmar 
Varadyové, která s radostí podotkla: „Tak velkou 
účast dětí jsme tady v Hodoňovicích ještě neza-
žili, ale protože jsme dobře připraveni, zvládne-
me naše nejmenší, dárečků pro ně máme také 
dost, takže žádný problém! Jen se dobře bavit!“

Ondřej Hajdušek, který moderoval celé odpo-
ledne, napovídal přes mikrofon, kde je jaká disci-
plína, co si je možno zakoupit k občerstvení, které 
připravil hostinský Pavel Kowalczyk, jaký program 
bude následovat atd. Tak zahrada vypadala jako 
jedno veliké mraveniště, kde každý ví, co má dě-
lat, kam si má jít ještě zasoutěžit, něco dokázat, 
vyřešit, aby pak dostal razítko a za nasbíraných 11 
razítek si pak mohl jít vyzvednout odměnu za své 
snažení. Ta byla sladká i potřebná třeba do školy, 
ty mladší děti spíše sáhly třeba pro bublifuk, au-
tíčko nebo pro maličkost, která je právě zaujala.

Vydařená oslava Dne dětí v Hodoňovicích

Pro zpestření programu zde byl sokolník 
s dravci i sovami, takže děti jej zaplavovaly svými 
všetečnými dotazy, na které jim rád odpověděl.

Odvážnější děti se pak mohly představit 
u mikrofonu s básničkou, písničkou či hraním 
na nějaký hudební nástroj. Na podiu vystoupili 
místní malí „country příznivci“ se svým nauče-
ným programem a tanečním vystoupením a měli 
u přítomných velký úspěch.

Asi v 17 hodin hodoňovičtí hasiči skolili deva-
tenáctimetrovou májku, o jejíž „vršek“ byl sveden 
velký boj, vždyť ten, kdo ji uzmul, dostal od organi-
zátorů tekutou odměnu! Proto bylo třeba bojovat!

Žezlo dobré zábavy pak bylo pomyslně předá-

no hudební skupině Sousedé, kteří hráli převážně 
trampské a country písně, zpívali a mnohdy se 
k nim přidávali hosté v zahradě, aby si připomněli 
své mládí nějakou tou trampskou písničkou.

Ten, kdo vydržel do večerních hodin, si 
ještě mohl opéct klobásu, pobavit se s přáteli, 
kteří přišli rovněž právě dnes, aby svým dětem 
udělali radost při jejich svátečním dni. A radost 
tady vlastně zněla všude, protože nejen děti, ale 
i rodiče si uvědomovali, že prázdniny už pomalu 
klepou na dveře a těch krásných, volných dní 
bude jistě spousta! Tak ať se vydaří! 

 Za hodoňovický Čendaspolek 
 Dajana Zápalková

okénko seniorů

V bašťanském seniorklubu se stále něco 
děje, o aktivity není nouze. Ale měsíc červen 
byl zvlášť pestrý na nabídky akcí a snad si kaž-
dý jednotlivý člen klubu vybral dle svého gusta 
a byl spokojený. No, posuďte sami, co bylo 
v nabídce:

1. června jsme si vyšlápli z Vyšních Lhot 
na Prašivou (706 m n. m.). Sluníčko doprováze-
lo na cestě 19 našich turistů a 8 cyklistů, kteří se 
setkali u opravené turistické chaty (z roku 1921) 
na malé Prašivé poblíž kostelíku sv. Antonína 
z Padovy (z r. 1640). Tady jsme se občerstvili 
bonbóny, nafoukli balónky k právě probíhající-
mu Dni dětí a s nimi jsme scházeli na železniční 
stanici do Dobratic, odkud jsme se dopravili vla-
kem domů – unavení, ale spokojení.

7. června výbor seniorklubu uspořádal pro 
své členy celodenní zájezd do Nového Jičína – 
Žerotína, Čech pod Košířem. Na zvolené trase 
jsme si prohlédli výrobnu a výstavku klobouků 
ve firmě Tonak Nový Jičín, kde jsme si klobou-
ky mohli vyzkoušet, čehož využila především ta 
ženská část zájezdu. A což teprve, když jsme 

se jako dámy mohly vyfotit! Krásné je i novo-
jičínské náměstí, na tom se po jeho prohlídce 
shodla většina z nás. Poté jsme odjeli na oběd 
„na Skalku“ a pokračovali do Čech pod Košířem 
na výstavku kočárů. Tady nás zaujal svým vý-
kladem o kočárech průvodce, za což mu patřil 
náš dík. Po prohlídce místního zámku jsme si 
ještě zašli na dobrou večeři a plní dojmů jsme 
se vraceli domů.

„Poděkování za celý zájezd jistě patří Lud-
mile Dobrozemské za dobrou organizaci akce, 
řidiči autobusu panu Nohlovi za bezpečnou jíz-
du a v neposlední řadě všem nám – výletníkům 
– za účast,“ podotkla předsedkyně seniorklubu 
Antonie Naisarová.

13. června: Smažení vaječiny (z 235 vajec 
pro 80 členů) v zahradě hostince „U Čendy“ – 
úžasná atmosféra při harmonice, kytaře, nape-
čených tvarohových a makových buchtách, pro 
nás v novém prostředí, za nádherného počasí! 
Co jsme si více mohli přát?

15. června: Cyklovýlet – 12 členů-senio-
rů vyrazilo po cyklostezce okolo ostravických 

peřejí do Ostravice, kde jsme si v biskupské 
zahradě prohlédli výstavku vyřezávaných dře-
věných soch – krásná dílka. A sluníčko opět 
nezklamalo, proto se bylo třeba občerstvit, 
jistil to bufet „U placka“. Cesta domů pak byla 
příjemná, naše opálená těla vůbec nenaříkala 
žádným píchnutím, bolestí! Inu, pohyb léčí!

22. června: Turistický výšlap – Kunčice pod 
Ondřejníkem – Kozlovice. Šlapali jsme opět 
za krásného počasí „Valašskou cestou“ ke kap-
ličce Maří Magdalény a pokračovali do kozlo-
vického pivovárku občerstvit se. 11 seniorek se 
nezaleklo úmorného vedra, odměnou za to jim 
byla kouzelná panoramata beskydských hor 
jako na dlani. Dá se říci: opravdová idylka!

Též se vám zdá, že těch společných akcí 
pro seniory bylo více než dost? Jistě potěšu-
jící, všechny jsme si patřičně užili a těšíme se 
na červencovou a srpnovou nabídku! Vy, kteří 
nejste zrovna s námi na nějakém výšlapu, výle-
tě či jiné společné akci, prožijte krásnou dovo-
lenou plnou sluníčka a obdivuhodných zážitků! 

 Za bašťanský seniorklub Jarka Š.

V seniorklubu se stále něco děje

Tradiční vítání léta proběhlo v pátek 23. červ-
na v Hodoňovicích nad pískovnou u vodárny. 
Organizoval místní Čendaspolek, přišla více jak 
čtyřicítka dospělých, 15 dětí a sedm psů! Tuto 
nebývalou účast podpořilo nádherné letní počasí.

Už se zdálo, že vydatná bouřka v noci na 23. 
června ohrozí připravovanou akci, ale když se 
během dopoledne vyhouplo na oblohu sluníčko, 
nebylo pochyb o uspořádání akce. Na uvede-
né místo se dostávají účastníci každý sám, jak 
uznají za vhodné – po svých, autem z metylo-
vické strany, ti malí se zde dovezou v kočárku. 
Na základnu Aleš Ludvík se svou dodávkou 
přiváží lavice a stůl a samozřejmě nejnutnější 
občerstvení – sud piva. Rovněž trojnožku s kot-
líkem, kde se nad ohněm vaří neustále voda 
na kávu. I takový komfort je zde zajišťován.

Ještě než slunce zapadne za obzor (ve 20.08 
hodin), jsou postaveny stany – letos snad jen 
dva, protože všichni ostatní zájemci o přeno-
cování na daném místě vyhodnotili večer i na-
stávající noc jako velmi teplé, proto nebude pro-
blém spát „pod širákem“. Pánové nanosili suché 
dřevo z přilehlého lesa, nasekali, rozdělali oheň, 
narazili sud a „open párty“ začala. Děti už opé-
kaly špekáčky, buřty, ženy zase rozložily na stůl 
upečené dobroty, alko i nealko zásoby, prostě 
vše signalizovalo na dobře zajištěnou akci: „Nic 

nás nemůže překvapit, máme s sebou vše – 
i dobrou náladu,“ zkonstatovala Pavlína.

A k dobré náladě přispěla i hudební produk-
ce Sousedů a skupiny Hranolek, takže country 
zpěvy se nesly do údolí Hodoňovic. Že jste je 
neslyšeli? Tak to mne mrzí, vždyť se zpívalo až 
do dvou do rána!

Pak jen chvíli zavřít oči, ale je nutno udržo-
vat oheň, abychom mohli společně pozorovat 
východ slunce. Tomu se před šestou hodinou 
ranní moc nedařilo protlačit se přes mraky, ale 
po patnácti minutách vítězně rozprostřelo své 
paprsky na celou pobeskydskou krajinu a my 
mohli přivítat nový den – 24. června – svatého 
Jana. Ano, i svatojánské mušky pořádaly tu noc 
opravdu krásné reje, mohli jsme je pozorovat tu 
před křovím, taky na louce – nádherná podíva-
ná. A že jste u toho nebyli? Nesmutněte! Vždyť 
i další rok přijde léto a bude třeba jej přivítat! Tě-
šíme se, že přijmete naše pozvání.

  Za hodoňovický Čendaspolek 
 Dajana Zápalková

I letos se vítalo léto
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jubilea

Červenec je měsícem oslav 

jubileí našich občanů:

pan Otakar Adamec – 91 let,

paní Mária Gurecká – 80 let,

pan Jan Tkáč – 75 let,

paní Alena Švecová – 75 let,

paní Anna Hrabcová – 70 let,

pan František Macho – 65 let,

pan Pavel Musálek – 55 let,

pan Tomáš Satinský – 55 let.

Vážení oslavenci, přejeme vám spoustu 

dalších krásných let plných štěstí, zdraví 

a samozřejmě i životní pohody 

a životního elánu. OÚ Pržno

Pěkné počasí, spousta zábavy pro děti 
i dospělé, výborné občerstvení. Tak vypadal 
Den obce Pržno v poslední červnovou sobo-
tu, který se konal u fotbalového hřiště. 

Odpoledne bylo spíše ve znamení dětí. 
Mohly si zajezdit na koních i na malých mo-
torkách. Mnozí využili příležitosti nechat si 
pomalovat obličej. Na hřišti stálo i malé pla-
netárium pro zvídavé děti. O zábavu se sta-
rali klauni, kteří pak udělali i malý workshop 

svých dovedností. Nechyběl ani oblíbený ská-
kací hrad.

Vpodvečer odstartoval zábavu pro dospělé 
Michal Tučný Revival Band. Po něm vystou-
pila Petra Černocká a Jiří Pracný. Vynikající 
bylo vystoupení Tomáše Kočka & Orchestru. 
Odpočinek od hudby přinesla ohňová show 
a pak už začala zábava pro milovníky tvrdší 
muziky. Na pódiu se vystřídaly formace Sala-
mandra a Sweet Leopard.

„Myslím, že se nám Den obce vydařil. Dí-
lem to bylo díky počasí, ale také díky spon-
zorům. Finančně a materiálně ji podpořili tito 
sponzoři: Casal - kovo s.r.o., D3Soft s.r.o., 
Purgina s.r.o., JRK BioWaste Management 
s.r.o, Digis, spol. s.r.o., Milan Balavajder – 
TOMI automatik, EKO-KOM, Radomil Jaroš 
– Odtahová služba, pizzerie U Ďáblíka, David 
Gurecký a Probolus s.r.o. Patří jim za to velký 
dík,“ doplnil starosta Pržna Petr Blokša.

Tato místa měla primárně sloužit k odlo-
žení biologického odpadu z veřejných pro-
stranství s tím, že občasný přísun od občanů 
nebude až tak vadit. S občasného se stal ale 
pravidelný a vše přerostlo do stávajících hni-
jících hald na silech i kolem nich. 

Končilo zde vše. Od trávy až po větve, 
naházeno bez ladu a skladu, v pytlích apod. 
A co je nejhorší, že zde nekončil jen biolo-
gický odpad. Bohužel, stalo se to, že lidé 
využili příležitosti asi s vědomím, že to pra-
covníci obecního úřadu za ně uklidí. Přitom 
hromady větví a často i odpadu hyzdí obec, 
a navíc i přidělávají hodně zbytečnou práci. 
„Když vidím ty hromady, co tam naši obča-
né nosí, štve mě to. Všichni lidé mají přece 
možnost odvézt si bezplatně odpad do sběr-
ného dvora. Přesto této možnosti často ne-
využívají a dávají odpad na ona sběrná místa 

bez ohledu na jejich kapacitu,“ naštvaně říká 
starosta Pržna Petr Blokša. Nikdo se tedy 
nemůže divit, že nyní říká – a dost! „Takhle 
se již situace s biologickým odpadem řešit 
nedá. Vždyť naši pracovníci obce ztrácí čas 
zdlouhavým a náročným úklidem, nakládají 
a převážejí odpad, který po sobě zanechávají 
občané. Přeci si nemůžeme myslet, že jsou 
to nějací pohůnci, kteří nemají na práci nic 
jiného, než složitě překládat odpad občanů 
na vozík a pendlovat mezi skládkami a sběr-
ným dvorem,“ obrací se na spoluobčany sta-
rosta. Je proto rozhodnut stávající způsob 
prozatím zrušit.

„Obce mají povinnost zajistit občanům 
likvidaci zeleného odpadu. To Pržno splni-
lo pořízením kompostérů. Navíc přistavu-

jeme pravidelně velkoobjemové kontejne-
ry na podzim a od letoška i na jaře. Mimo 
zmíněné způsoby si občané mohou zajistit 
likvidaci zelených odpadů na vlastní nákla-
dy a řada z nich tak také činí,“ argumentoval 
starosta.

„A jak dále? Chceme mít přeci obec hez-
kou a čistou, že? A protože i snahou obce 
je vylepšovat způsoby nakládání s odpady, 
plánujeme již pořízení vlastních velkoobje-
mových kontejnerů. Tyto chceme přistavovat 
pravidelně na různá místa v obci a umožnit 
tak kultivovaný způsob nakládání s odpady, 
a to i za cenu zvýšených nákladů. Snad to 
pomůže,“ doplnil starosta, který neskrývá 
rozčarování z bezohledného chování někte-
rých spoluobčanů. 

Den obce byl ve znamení pěkného počasí

Sběrná místa na bioodpad hyzdí obec

Lidé z Pržna už netřídí odpad jako v minu-
lých letech. Tak by se dal shrnout výsledek le-
tošní soutěže O keramickou popelnici, ve které 
obce a města Moravskoslezského kraje zapo-
jené do systému EKO-KOM soutěží ve výtěž-
nosti tříděného odpadu. 

Klání konkrétně hodnotí množství vytříděné-
ho odpadu přepočtené na jednoho obyvatele 
města nebo obce. A zatímco loni oslavovala 
naše obec krásné 13. místo, letos se propadla 
až namísto 58. „A bohužel to není tím, že by se 
v jiných obcích o tolik zlepšili, ale prostě jsme 

toho vytřídili o hodně míň. Kladu si tedy otázku, 
čím to je?“ ptá se starosta Petr Blokša. 

Tříděním odpadu obce šetří peníze. V roce 
2015 se v Pržně vytřídilo 64,1 tun a obec tak 
získala od společnosti EKO-KOM do rozpočtu 
186 tisíc korun. V roce 2016 ale lidé vytřídili 
pouze 48,6 tun, čímž obec dostala o 25 tisíc 
méně. „Všichni si musíme uvědomit, že nejde 
jen o to, že šetříme společnou obecní kasu, 
ale hlavně životní prostředí pro naše děti a pří-
ští generace. Tříděním totiž můžeme přispět 
ke zlepšení životního prostředí a ke snížení tzv. 

uhlíkové stopy. Nutno podotknout, že za loňský 
rok jsme ji moc nesnížili,“ kritizuje starosta. 
Pokud bude množství vytříděného odpadu i na-
dále klesat, bude tak možná muset přistoupit 
k velmi nepopulárnímu kroku – zvednout ceny 
za svoz odpadů. „Obracím se proto na všech-
ny, pojďme zase třídit odpad. Učme tomu naše 
děti, nebuďme lhostejní. Vždyť to stojí jen 
trošku více času a úsilí. A abychom vás v tom 
podpořili, nabízíme všem tašky na separovaný 
odpad. Stavte se pro ně k nám na obec,“ vyzý-
vá Petr Blokša. 

Pržno se propadlo prudce dolů v třídění odpadů

Ženy, muži i děti mají za sebou další sezónu. 
Nebyla sice nijak oslnivá, ale stále se všichni, 
v dobrém slova smyslu, fotbalově perou.

Děvčata prošla složitým ročníkem, někdy 
s trenérem, někdy bez něj. Často řešila i veli-
kost členské základny. Nebylo to jednoduché. 
Ale to jsou asi dnes běžné stesky většiny ves-
nických klubů, týmů ženských i mužských, děti 
nevyjímaje. Ženy v těžké konkurenci obsadily 
10. příčku z 12 a patří jim velký dík za mnoh-
dy velice obětavý přístup a nasazení v rámci 
možností týmu.

Muži na tom byli v herním projevu a ve vý-
sledcích daleko lépe. Někdy chybělo více štěs-
tí a často se zase lepila střelcům na kopačky 
smůla. Fotbal chlapi nehráli špatný, ale na lídry 
soutěže to holt nestačilo. V tabulce muži obsa-
dili 4. příčku z 8 týmů se ziskem 35 bodů, když 

mezi 3. a 7. příčkou byl rozdíl pouhých 4 bodů. 
Vítěz soutěže, tým z Nebor, získal 67 bodů. 
Nezbývá než dodat, že snad se bude alespoň 
takto dařit i v ročníku příštím. Díky za snahu, ale 
vždy je co zlepšovat, že?

Naše děti nastupovaly ve dvou různých 
věkových kategoriích a v obou patřily k outsi-
derům. O to větší byla radost z každého vstře-
leného gólu či získaného bodu. Fajn je, že 
většinou kluky a také děvčata hra baví. Horší 
je to s časovými možnostmi všech zaintere-
sovaných „trenérů“. Nedostatek volného času 
a dalších aktivity limitují navyšování objemu tré-
ninkových jednotek a s tím i související rozvoj 
fotbalových dovedností dětí. I pro příští ročník 
budou naši žáci přihlášeni do dvou kategorií. 
Tak to zase zkusíme a uvidíme? Petr Blokša, 
předseda SKP

Z prženského fotbalu

Haló, haló!! Máme tady 2. ročník turnaje 
v malé kopané „Bitva o Palermo 2017“, který 
se bude konat v sobotu 22. července na fot-
balovém hřišti v Pržně. Hrát se bude paralelně 
na dvou hřištích o rozměrech cca 60 x 30 m, 5 
hráčů v poli a gólman.

Hrací doba bude 2 x 10 minut. Doporučený 
počet hráčů v týmu je 10 včetně brankáře. Star-
tovné činí 1.000 Kč na tým + 100 Kč za každého 
hráče nad 10. Startovné zahrnuje občerstvení. 
Do turnaje se může zapojit maximálně 10–12 

týmů. Pískáno bude dle oficiálních pravidel malé 
kopané.

Všechna družstva musí být na hřišti přítomna 
nejpozději do 8.20 ráno. V 8.30 bude prezence 
a první zápas začne nejpozději v 9.00. Rozloso-
vání do skupin se uskuteční před turnajem.

Po celou dobu konání turnaje bude k dispozi-
ci občerstvení. Přihlášky týmů posílejte na emai-
lovou adresu JakubSindelek@seznam.cz. Vítá-
ny jsou všechny týmy z minulého ročníku a také 
jejich fanoušci.

Propukne další bitva o Palermo 

V měsíci březnu a dubnu proběhla v Pržně 
anketa týkající se způsobů čištění odpadních 
vod v domácnostech, do které se zapojilo 
zhruba 25 % obyvatel. Následně se uskutečni-
la v Občanském centru beseda na toto téma 
a také zde byla zmíněna možnost, kterou na-
bízí dotační titul Ministerstva životního prostře-
dí ČR na pořizování čistíren odpadních vod 
do domácností, kdy žadatelem je obec.

Vzhledem k tomu, že to je a bude téma, 
které se naší obce týká, žádáme občany, aby 
se opět zapojili do další ankety, kterou chceme 
oslovit všechny, kteří mají septiky a žumpy, aby 
projevili či neprojevili zájem o případné zařa-
zení do společného projektu. Pokud bychom 
sesbírali dostatečný počet zájemců, mohli 
bychom se pokusit požádat o dotaci v příští 
výzvě, pokud ovšem bude vyhlášena. Pokud 
se tak stane, věřím, že obec bude podporovat 

finančně z rozpočtu obce i tyto ekologické akti-
vity tak, jak tomu v minulosti bylo a stále je (ply-
nofikace 1994; kotlíkové dotace 2016, 2017).

Připomínám, že všichni producenti odpad-
ních vod v obci by si měli ověřit platnost doku-
mentů opravňujících je k vypouštění. Toto do-
poručení se týká rovněž všech vlastníků ČOV, 
neboť 99 % povolení je na dobu určitou. V reálu 
to znamená, že řada povolení již jistě vypr-
šela. Obec bude postupně všechny vlastníky 
ČOV vypouštějících předčištěné odpadní vody 
do obecních kanalizací (Gřundělovo, Bojdovo) 
vyzývat k uzavírání smluv o vypouštění, kde 
budou jasně definována pravidla a povinnosti 
obou stran. 

Ujišťuji občany, že nejde ze strany obce 
o nějakou šikanu, ale plnění povinností všech 
občanů i obce plynoucích ze zákonů. Děkuji 
všem za součinnost.  Petr Blokša, starosta

Občané, chcete čistírny odpadních vod?

Naši mladí zdravotníci Anna Lekačová, 
Zuzana Poledníková, Magdaléna Sýkorová, 
Anna Výmolová a Jakub Adamec jsou vzor-
nými reprezentanty naší školy. V konkuren-
ci šesti hlídek mladých zdravotníků nenašli 
přemožitele a v okresním kole zdravotnické 
soutěže, která se konala 26. dubna na 7. ZŠ 
ve Frýdku-Místku, zvítězili. 

Hlídka s přehledem dokázala ošetřit reál-
ně vypadající maskovaná zranění – krváce-
jící ránu na hlavě, zlomeninu nosu, vyražení 
zubu i bodnutí včelou. Také transport zraně-
ných a obvazovou techniku zvládla na jed-
ničku. Svým vítězstvím si mladí zdravotníci 
zajistili postup do regionálního kola, které se 
konalo 3. června v Olomouci za velmi hez-
kého počasí v areálu Pevnosti poznání. Pro 
soutěžící bylo připraveno devět stanovišť 
z oblasti přímé první pomoci, obvazové tech-

niky a transportu zraněných. Některá stano-
viště nebyla povinná – prověřovala znalost 
anatomie a teoretické znalosti ošetřování. 
O šikovnosti našich mladých zdravotníků se 
pedagogický doprovod dovídal už během 
soutěže přímo od rozhodčích, kteří nešetřili 
chválou. První místo a postup do celostátní-
ho kola byl obrovským úspěchem těchto re-
prezentantů naší školy a je zúročením jejich 
nelehké celoroční přípravy ve zdravotnickém 
kroužku.

Své zdravotnické putování soutěžemi za-
vršili naši malí zdravotníci 16. a 17. června 
v Republikovém kole soutěže mladých zdra-
votníků v Havlíčkově Brodu, konané pod 
záštitou ministerstva zdravotnictví. Podle 
očekávání byla soutěž na této úrovni velmi 
náročná, avšak i zde byla zpestřena řadou 
doplňkových – nesoutěžních stanovišť, kde 

se děti mohly seznámit například s požární 
technikou, s prací městské policie, s historií 
města Havlíčkův Brod nebo si ověřit znalos-
ti z oblasti dopravní výchovy. I když se zde 
naši zdravotníci neumístili na stupni vítězů, 
odnesli si z této soutěže spoustu zkušeností, 
nových zážitků a poznaly další malebný kout 
naší vlasti. Za svůj nevšední výkon si mladí 
zdravotníci určitě zaslouží velikou pochvalu 
a poděkování. Toto zdravotnické soutěžení 
bylo namáhavé a náročné a bez pomoci okolí 
by bylo realizovatelné velmi obtížně. Velký 
podíl na úspěchu a dík patří zejména řidičům, 
kteří nás na soutěže vždy bezpečně a včas 
dopravili, a to panu Tomáši Gajdzicovi, míst-
ním hasičům, paní Kateřině Sýkorové, panu 
Pavlovi Poledníkovi a také pedagogickému 
doprovodu, který zajišťoval organizaci a bez-
pečnost dětí.

Malým zdravotníkům z Pržna se daří

Milí spoluobčané, děti,
je tady léto, čas dovolených a prázdnin. Chci vám proto 
popřát mnoho příjemných chvil odpočinku, krásné zážitky 
z cest a šťastné návraty z nich. Užívejte si chvíle volna 
plné pohody a štěstí.
 Petr Blokša, starosta



– 7 – Červenec 2017Ostravice

noví občánci

V měsíci červnu jsme přivítali 
nové občánky obce Ostravice:

Veroniku Faldynovou, 
rodičů Patrika Faldyny 

a Terezy Cyprové

Ninu Menšíkovou, 
rodičů Jana Menšíka 
a Radky Menšíkové 

Nelu Stonavskou, 
rodičů Marka Stonavského 

a Michaely Stonavské

Štěpána Albrechta, 
rodičů Pavla Albrechta 

a Marty Albrechtové

Šťastným rodinkám přejeme hodně 
zdraví a klukům aholčičkám

krásné dětství.

slovo starosty
Vážení spoluobčané,
máme tady léto a s ním i naše oblíbené akce. A protože se konají každoročně a vy na ně 

chodíte, obec se rozhodla pořídit si svůj party stan o velikosti 10x15 metrů, který jde rozdělit 
na dva menší stany. V minulosti jsme se potýkali s problémy při zajišťování přístřeší proti 
dešti či zastínění posezení při slunečném a horkém počasí. Stan, který jsme si pokaždé půj-
čovali, již z důvodů stáří a špatnému technickému stavu není možné nadále stavět. Obrátili 
jsme se tedy na firmy, které stany profesionálně půjčují. Zjistili jsme, že výše půjčovného je 
doslova a do písmene nepřijatelná. Proto jsme se rozhodli tento stan zakoupit. Tato investi-
ce se nám totiž přibližně za tři roky vrátí.

Nový party stan vyšel obec na 370 tisíc korun. Předpokládáme, že tento stan budeme 
stavět ročně asi šestkrát, a to na Heligonce, Dni obce apod. Obec tento stan může zapůjčit 
za určitých podmínek i našim spolkům a organizacím působícím na Ostravici.

Milí občané, těším se, až se s vámi pod ním někdy potkám, třeba právě na blížícím se Dni 
obce, na který vás všechny srdečně zvu. Všem pak přeji krásné a slunečné léto, dětem za-
sloužený odpočinek od školních povinností a dospělým zase dlouhou a krásnou dovolenou 
plnou úžasných zážitků.  Miroslav Mališ, starosta obce 

Pěkně se obléct, vzít si knihu, nacvičit si 
krátký odstavec a vyrazit do knihovny. Tak 
takový úkol měly děti z první třídy naší ško-
ly ve středu 21. června. Čekala je tam velká 
slavnost – pasování na čtenáře.

Zpočátku se zdálo, že některé trošku sva-
zuje nervozita. Obzvláště, když v rohu seděl 
starosta Miroslav Mališ. Pak se ale děti trémy 
zbavily a každý žák předstoupil před ostatní 
a přečetl vybranou část ze své knihy. Předsta-
vil i autora a prozradil, co se mu na knížce líbí 
nejvíce. Když to měli všichni prvňáčci za se-
bou, starosta náhle zmizel a objevil se velký 
král i s pasovacím mečem. A ihned se ujal své 
role a jednoho po druhém pasoval na čtenáře. 
Děti dostaly drobné dárky, a hlavně průkazku 
do knihovny. Musely za to slíbit jediné – že 
budou celé prázdniny pilně číst. Například 
Vláďa, velký čtenář, to považuje za úplně nor-
mální. „Čtu hodně, protože mě to baví. Takže 
jsem u knížky každý den,“ prohlásil. Vzhledem 
k tomu, jak dobře mu čtení šlo, o jeho slovech 
nešlo pochybovat. Spolužačka Šarlota také 
řekla, že ji knihy moc baví, například pohádky, 
které si ten den do knihovny přinesla. 

Učitelka malých čtenářů Milada Lepková 
po akci děti chválila. „Je pravda, že tato třída 
čte opravdu dobře. Jsem spokojená,“ usmála 
se. Pokračovala, že na dětech je hodně znát, 
zda doma čtou nahlas nebo ne. „Takže všem 
radím, aby četli nahlas každý den, nejlépe tře-
ba malému sourozenci, domácímu mazlíčko-
vi nebo třeba plyšákovi,“ zdůraznila učitelka. 
Podle ní je u prvňáčků čtení naprostou priori-
tou. „Klidně přimhouřím oko nad chybou v po-
čtech, ale číst se musí naučit všichni. Na to 
u nás dbáme,“ dodala.

Příjemné počasí přálo tento rok tradičnímu klá-
ní heligonkářů. Mezinárodní soutěž se v sobotu 
24. června konala již posedmnácté. 

„Stejně jako každý rok i letos jsme našli úžas-
né zázemí v areálu hotelu Freud. Sluníčko hřálo, 
a tak jsme s povděkem použili nový party stan, 
který obec zakoupila,“ pochvaloval si místosta-
rosta Jiří Pavlán. Jak řekl, je velice potěšující, 
že počet účastníků má každoročně vzrůstající 
tendenci a ostravická soutěž je mezi hudebníky 
velmi oblíbená. 

Soutěže se zúčastnilo na 40 hudebníků. „Na-
dchlo nás, že byla velká účast v kategorii junioři 
mladší 13 let. Dává nám to naději, že se Beskyd-
ská heligonka bude konat i v následujících letech. 
Časový limit vystupujících jsme ustálili na pěti 
minutách. Byl to dostatečný čas pro posouzení 

a urychlila se soutěž,“ usmíval se Jiří Pavlán.
Sám, a dá se říct, že i tradičně, usedl v porotě. 

Vedle něj hodnotil výkony výtvarník a hudebník 
v jednom Jan Satina a každoroční vítězka Vlasta 
Múdriková, která ke smutku mnoha návštěvníků 
soutěž vynechala.

A jak to všechno nakonec dopadlo? Z mužů 
hrál nejlépe Lukáš Polka, který zvítězil i minulý 
rok. Z žen se dařilo Miroslavě Mačejkové, ze 
starších juniorů vynikl Marián Nečeda, který loni 
vyhrál kategorii mladších juniorů. Tu letos ovlá-
dl Ivan Hostačný. „Ocenění hudebníci obdrželi 
broušené poháry ze sklárny v Karolince. Všichni 
pak, jak doufám, si odvezli krásné zážitky. Děkuji 
tímto organizátorům i zaměstnancům obce, kteří 
se na akci podíleli. A těším se na tu příští,“ doplnil 
Jiří Pavlán.

V závěru měsíce května po uzávěrce nového 
čísla Mikroregionu se sešli členové našeho klubu 
na hřišti k tradičnímu smažení vaječiny. Přes hoj-
nou účast se s 211 kusy vajec nepodařilo překo-
nat rekord minulého roku. K výborné chuti vaječiny 
patřil perfektní domácí chléb paní Veroniky Ježové 

a servis občerstvení ze stánku paní 
Lucie. Všem, kteří přispěli ke zdár-
nému průběhu a dobré náladě 
klubového odpoledne, patří podě-
kování.

První akcí měsíce června bylo posezení s opé-
káním buřtů v zahradní části restaurace U řeky. 
Dokonalý servis se vším potřebným a velice chut-
nými klobáskami zajistila vedoucí restaurace paní 
Blaženka. Příjemným, a hlavně chutným doplně-
ním byl opět tradiční domácí chléb. Za vše děku-
jeme. Počasí nám přálo a po příjemném posezení 
se všichni spokojeně rozcházeli domů. 

V prvním prázdninovém měsíci si dáme pře-
stávku a přejeme příjemné letní dny. Potřebné 
informace k dalším akcím budou včas uveřejněny 
na obvyklých místech a internetu.  (JN) 

kos informuje

Senioři si pochutnali na vaječině

Školní rok utekl jako voda a s naší mateřskou 
školou se loučí další generace předškoláků. 
Proto také letos, vzhledem k dodržování tradi-
ce, proběhla akce, která je už v podvědomí zná-
má jako Akademie – rozloučení s předškoláky.

Letos připadl tento výjimečný den na 14. 
června se zahájením s vystoupením předško-
láků pro rodiče na téma Kde domov můj. Děti 
předvedly krátké pásmo písní, básní a tanečků 
s tematickým zaměřením. Poté přišel na řadu 
slavnostní ceremoniál. Všechny děti byly ředi-
telkou ZŠ Janou Veličkovou pasovány na ško-
láky a od budoucí tř. učitelky Magdalény Pav-
lánové dostaly čepičky s logem. Na památku 

na MŠ děti obdržely portfolia s vlastními výtvar-
nými a grafomotorickými pracemi a fotografie-
mi.

23. června byla definitivní tečkou v před-
školní docházce akce „Noc s předškoláky“. 
Děti tak strávily svou první a vlastně i poslední 
noc ve školce. Na zahradě soutěžily, hledaly 
poklad, opékaly buřty, dováděly při diskotéce 
a na závěr, když se setmělo, plnily i bobříka od-
vahy. Plni dojmů pak určitě spali Broučci jako 
Broučci (ti Karafiátovi).

Popřejme našim budoucím školákům hodně 
štěstí a samé hezké dny. 

 Za kolektiv MŠ Daniela Kavalírová

Baba Jaga a loupežník hlídají nový Ráj dřevě-
ných soch, který vznikl v centru naší obce v Bis-
kupské zahradě. Jedná se samozřejmě o dřevěné 
plastiky místního řezbáře Luďka Vančury. Ten si 
hned vedle obecního úřadu pronajal kus pozemku 
a vystavil na něm desítky svých soch. Dosud je 
měl u svého domu, jenže zájem lidí o prohlídku byl 
tak velký, že zřídil galerii pod širým nebem. 

„Proč Ráj? Protože je takový můj splněný sen,“ 

podotkl řezbář Luděk Vančura. Plánuje, že areál 
bude dále rozvíjet. „Sahat na exponáty je dovole-
no. Jen bych nechtěl, aby se po nich moc šplhalo. 
Je to napsáno i v provozním řádu kvůli bezpeč-
nosti dětí. Ale sáhnout si člověk může,“ upozornil 
řezbář. 

V galerii pod širým nebem v Ostravici je v sou-
časné době zhruba 60 dřevěných soch. A jak řez-
bář potvrdil, budou neustále přibývat.

Malí školáci z první třídy vstoupili mezi čtenáře

Děti se loučily s mateřskou školou

Ostravice má svůj nový Ráj soch

Tóny heligonky se opět 
nesly celou Ostravicí

Taky jste patřili k těm, ke kterým zavítal 
na návštěvu látkový kamarád Tonda? Pohos-
tili jste ho, nebo se s vámi zapojil do přípra-
vy jídla? Nebo s vámi jel na výlet, nebo šel 
do kroužku nebo na trénink? To všechno jste 
mohli zažít v době školního projektu Týden 
s Tondou. 

Že Tonda pochází z chráněné dílny Radost 
ve Frýdku, jsme už psali v dřívějším čísle, teď 
chceme napsat o tom, co všechno děti ze zá-
kladní školy s Tondou zažily. Učily se s ním, 
psaly a četly, chodily na procházky a připravo-
valy jídlo v kuchyňce. Byly na turnaji ve vybíje-
né. Taky s ním cvičily v tělocvičně a kreslily ho 
ve výtvarné výchově. Psaly mu dopis a popiso-
valy ho ve slohových pracích, starší žáci s ním 
dokonce sadili stromky v lese.

A co všechno Tonda zažil u dětí doma! Ně-
kolikrát si s nimi vyšel na Lysou horu, podíval 
se na různé sportovní tréninky, s některými 
dětmi musel pomáhat a uklízet, u jiných ob-
hlédnul jejich domácí zvířata, krmil je a staral 
se o ně. Byl na rybách a taky trénoval biatlon. 
Nejednou navštívil zubní ordinaci a povozil 
se v zubařském křesle, no bylo toho všeho 
opravdu dost. O to především v celém školním 

Ve škole proběhl Týden s Tondou

projektu šlo. Ukázat nejen Tondovi, ale všem 
ostatním, kolik různých aktivit děti ve škole 
i mimo školu zvládnou, jaké mají úkoly a po-
vinnosti, nejen ve vyučovacích hodinách, ale 
i doma a v zájmových kroužcích, ve volném 
čase, odpoledne i večer.

Potom, co Tonda strávil týden v každé třídě, 
se ukázalo, že děti nelenoší, rády sportují, rády 

chodí na hory anebo se rády pohybují v kuchy-
ni, každopádně nás svými aktivitami příjemně 
překvapily. Po skončení projektu zhotovila ka-
ždá třída prezentaci, která byla k vidění na pa-
nelech ve vestibulu školy. Bylo se na co dívat. 
Budeme si přát, aby aktivita, kterou děti s Ton-
dou vyvíjely, brzy nezmizela.  

 Jana Veličková
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Vážení spoluobčané,
je tady léto a s ním i prázdniny. Přeji všem dětem, aby 

si odpočinuly od školních povinností a užily si dny volna 
s radostí a se spoustou nových zážitků. Dospělým pak přeji 
krásnou dovolenou a příjemné dny plné letní pohody. 

 Vladimír Malarz, starosta, a pracovníci obecního úřadu

Retardéry zpomalí 
dopravu v obci

Ochránit hrající si děti i chodce mají za úkol 
zpomalovací retardéry, které nechala obec na-
montovat hned na čtyřech místech v Malenovi-
cích. Dva jsou u obecního úřadu, pod kterým se 
nachází dětské hřiště i Centrum volného času 
U Rosničky. Pohybují se tam ve zvýšené míře 
děti, které často vběhnou do cesty, aniž by se 
rozhlédly. Další dva zpomalí řidiče na silnici ve-
doucí do Lubna, a to v místech u nepřehledné 
zatáčky. Lidé si totiž často ztěžovali, že je prá-
vě tento úsek pro chodce nebezpečný.

krátce z obce

Senioři pojedou 
na zájezd do Kunína

Celodenní zájezd pro malenovické seniory 
do Vodního mlýna Wesselsky a zámku Ku-
nín se bude konat ve čtvrtek 13. 7. Odjezd 
od Obecního domu je v 7.30 hodin. 

Potřebujete kominíka? 
Přihlaste se

Do Malenovic přijede 1. a 3. září kominík. 
Občané, kteří mají zájem o jeho služby, mo-
hou svůj požadavek nahlásit na obecním 
úřadě, a to osobně, telefonicky 558 677 877 
nebo mailem na adrese ou@obec-malenovi-
ce.cz.

Úřední dny v době 
letních prázdnin

Informujeme občany, že v průběhu letních 
prázdnin bude mít Obecní úřad Malenovice 
pouze jeden úřední den, a to v pondělí, vždy 
od 7.30 do 16.30 hodin (v nutných případech 
volejte starostovi 724 161 989). Děkujeme 
za pochopení. 

Užijte si naši tradiční 
pouť na sv. Ignáce

Poslední víkend v červenci propukne v Male-
novicích tradiční pouť. Přijďte si užít kolotočů, 
stánků i dalších pouťových radovánek. 

Centrum volného času U Rosničky uspo-
řádalo v úterý 6. června Slavnostní akademii 
kroužků centra. Konala se v sále hospody 
Pod Borovou. Děti, které během školního 
roku navštěvovaly zájmové kroužky, před-
stavily svým blízkým, co všechno se naučily. 
A o tom, že se to naučily dobře, svědčil velký 
potlesk všech návštěvníků, kteří tradičně za-
plnili celý sál. 

Děti v několika pásmech tančily lidové 
i moderní tance. Hrály na kytaru i další hu-
dební nástroje, zpívaly i cvičily. I nejmenší děti 
dokázaly, že umí být na pódiu bez větší trémy.

„Chtěla bych tímto poděkovat všem lekto-
rům za jejich obětavou práci. Dík patří i lidem, 
kteří se účastní našich akcí a kurzů. A samo-
zřejmě také dětem. Ty udělaly během školní-
ho roku opravdu velký kus práce,“ uvedla ve-
doucí centra Miluše Plevová. Pokračovala, že 
Rosnička neusne na vavřínech ani o prázdni-
nách. Naopak ji přes léto čeká spousta práce 
a samozřejmě zábavy. „Máme před sebou let-
ní tábory, čeká nás šest turnusů. Takže nudit 
se určitě nebudeme,“ usmála se Miluše Ple-
vová a dodala, že všechna místa v táborech 
jsou již obsazená.

Kurzisté našeho centra ukázali, co se v Rosničce naučili

Rosnička chystá 
na září novinky
Prázdniny nám uletí jako voda a Centrum 

volného času U Rosničky již nyní zvažuje, jak 
zajímavě rozšířit své aktivity. 

„Jednáme s klubem Judo Beskydy o spo-
lupráci a možnosti trénovat v našem centru 
a také plánujeme znovu otevřít kurz keramiky 
pro děti i pro dospělé. V září chceme uskuteč-
nit plánovanou akci pro celou rodinu, výstup 
na Lysou horu se zajímavými cenami a dále 
celý podzim bude plný zajímavých akcí, ať již 
tradičních nebo nových. Přejeme všem krásné 
prožití prázdnin, a hlavně, ať se ve zdraví se-
jdeme v novém školním roce 2017/18,“ uvedla 
Miluše Plevová.

V horním sále Obecního domu se 20. června konalo představení Dramatického 
kroužku. Jeho členové sehráli hru Alenka v říši divů. S ní také vystoupí o prázdninách 
na zámku v Kroměříži, kde se koná pohádková akce pro děti. „Nebude to první takové 
veřejné vystoupení. Loni jsme se zúčastnili podobné akce, která se konala na zámku 
ve Valticích, a to s muzikálem Medový Janek. Budeme našim šikovným hercům držet 

palce,“ řekla vedoucí Centra volného času U Rosničky Miluše Plevová.

Malí herci hrají Alenku v říši divů

Zvýšit bezpečnost chodců hodlá obecní 
úřad tím, že nechá vybudovat nový chodník 
od autobusové zastávky Božoň až na Koneč-
nou, tedy k Rajské boudě. 

„V tuto chvíli již máme na stole stavební po-
volení, takže můžeme přikročit k výběrovému 
řízení na dodavatele stavby. S realizací inves-
tiční akce se počítá na jaře příštího roku,“ řekl 
starosta Vladimír Malarz.

Další investiční akcí, která klepe ne dveře, 
je prodloužení vodovodního řadu Malenovice 
– Borová. „I zde již máme vydané stavební 
povolení. Taktéž na tuto akci vyhlásíme výbě-
rové řízení na zhotovitele. Realizace stavby 
začne v průběhu letošního roku,“ doplnil sta-
rosta.

Obec postaví chodník 
i vodovodní řad

Třídit odpad je to nejmenší, co člověk může 
udělat pro své okolí, ve kterém žije. Obec tuto 
myšlenku podporuje, proto po Malenovicích 
rozmístila další nádoby na separovaný odpad. 
Bohužel se ukázalo, že to stále nestačí. 

V soutěži O keramickou popelnici, kterou 
každoročně vyhlašuje společnost EKO-KOM, 
nedopadla naše obec nejlépe. „V kategorii 
obcí do 2500 obyvatel jsme obsadili až 90. 
místo. Je pravda, že rok předtím jsme skon-
čili až na 135. místě, ale důvod k radosti to 
rozhodně není. Osobně jsem očekával lepší 
výsledek,“ podotkl starosta Malenovic Vladi-
mír Malarz.

Pokud lidé jsou ukázněni v třídění odpa-
du, ušetří obci nemalé prostředky. Jednak se 
ušetří za svoz komunální odpadu, jednak se 
získají peníze od EKO-KOMu právě za odpad 
separovaný. „Z toho jasně plyne jedna zásad-
ní věc. V případě, že občané nebudou odpad 
třídit, budeme muset zvednout ceny za svoz 
netříděného odpadu. K tomuto kroku bych sa-
hal velice nerad. Proto apeluji na všechny, ne-
buďte lhostejní k přírodě. Vždyť kromě úspory 
financí jde i o naše životní prostředí, ve kterém 
všichni žijeme,“ obrátil se na občany starosta.

V Moravskoslezském kraji každoročně pro-
bíhá soutěž O keramickou popelnici, ve které 
obce a města Moravskoslezského kraje zapo-
jené do systému EKO-KOM soutěží ve výtěž-
nosti tříděného odpadu (celkem jich je 299). 

Soutěž konkrétně hodnotí množství vytříděné-
ho odpadu přepočtené na jednoho obyvatele 
města nebo obce. V soutěži jsou každoročně 
hodnoceny aktivity obcí a měst v oblasti naklá-
dání s komunálním odpadem, a to především 
v tříděném sběru využitelných složek. Hodno-
tí se také systém hospodaření s odpady pro 
občany. Porovnání obcí se provádí především 
na základě údajů poskytovaných obcemi 
do systému EKO-KOM v rámci jejich pravidel-
ného vykazování.

V třídění odpadu jsme se zlepšili, 
ale na oslavu to není

Obecní úřad v Malenovicích ve spolupráci 
se Sborem dobrovolných hasičů Malenovice 
a Mysliveckým sdružením Borová Malenovi-
ce připravil 3. června opět pro děti krásnou 
oslavu jejich svátku. Už zdálky byl vidět obří 
nafukovací cirkus, ve kterém se vyřádili snad 
úplně všichni. Po celý den byl v pěkném ob-
ležení dětí malých i větších.

Den dětí nabídl návštěvníkům řadu zá-
bavných soutěžních úkolů. Asi největším lá-
kadlem byla ukázka výcviku dravých ptáků. 
Návštěvníky bavil fotokoutek, ale i střelba 

vzduchovkou, různé dovednostní soutěže 
i kreativní činnosti. Když si oslavenci prošli 
všechna stanoviště, čekala je sladká odmě-
na. „Vyšlo nám krásné počasí a dobrá nála-
da. Děti byly nadšené a bylo vidět, že se jim 
akce líbila. Prostě si vše užily na plný plyn! 
Děkujeme všem za pomoc s organizací,“ po-
dotkly s úsměvem členky organizačního týmu 
z Rosničky.

Po ukončení dětského dne čekala zábava 
na dospělé. Pokáceli máj a u Obecního domu 
si usmažili vynikající vaječinu. 

Den dětí přinesl zábavu i poučení
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Metylovice
••••••••••••••••••••••••

uvádí

mini rock festival
v sobotu 8. 7. 2017 v 16 hodin

Metylovice, areál za školou

Alter Via (rock-big-beat)
432Hz (alternative rock)

Zpocený Voko (blues-rock)
Pavlusha trio (folk-art rock)

 
Vstupné 115,- Kč 

Pořádá: Ptačoroko z.s. a Tenisový klub Karlický z.s.
www.ptacoroko.cz

••••••••••••••••••••••••••
•  Bluegrass Theatre •

Metylovice
••••••••••••••••••••••••••

Program na rok 2017

25.6. New Aliquot, BlueREJ, 
The McMillan's Brothers

1.7. BG Cwrkot, Ptačoroko, 
Whiskey Before Breakfast

8.7. Mini Rock Festival - Pavlusha trio, 
Zpocený Voko, 432Hz, Alter Via

14. 7. The Jumper Cables, Goodwill, 
eFeM Grass 

23.7. Svaťa Kotas Band, BG styl, Ptačoroko

4.8. Red Herring (NL), Vrtáci, Red and White

9.9. Lucie Redlová & Garde, 
Jitka Šuranská & Jiří Plocek

17.9. Taverna, Ptačoroko

Pořádá: Ptačoroko z.s. a Tenisový klub Karlický z.s.
www.ptacoroko.cz

Sportovní klub Metylovice, oddíl kopané, 
uspořádal v sobotu 24. června již 15. ročník Me-
moriálu Ondřeje Šprly v kopané starších žáků. 
Turnaj se konal na fotbalovém hřišti v Metylovi-
cích za účasti družstev TJ Sokol Ostravice, TJ 
Sokol Baška, TJ Kysučan Korňa (Slovensko) 
a domácích Metylovic.

Náš domácí tým nakonec vybojoval 3. místo. 
Za ním skončila už jen Ostravice. Prvenství sla-
vil celek z Bašky, který suverénně porazil všech-
ny své soupeře, včetně silného celku z Korně, 
jemuž nakonec patřila 2. příčka. 

Jelikož dva hráči nasázeli během celého 
turnaje stejný počet 10 branek, tak o trofeji pro 
nejlepšího střelce musel rozhodnout jejich vzá-
jemný duel. V něm si lépe vedl Matěj Hrtus z TJ 
Kysučan Korňa, který ze tří penaltových pokusů 
2x překonal metylovského gólmana Filipa Pě-
cha a o jednu branku tak překonal svého soka 
Marka Siedloka z TJ Sokol Baška. 

Nejlepší fotbalisty jednotlivých družstev oce-
nila firma Radomíra Kulhánka – Ronex, s.r.o. 
dárkovými pouzdry s propiskami. Cenu pro nej-
lepšího hráče si tak z týmu SK Metylovice odne-
sl František Černoch, z TJ Sokol Baška Michal 
Kmošťák, z TJ Sokol Ostravice Filip Martinisko 
a z TJ Kysučanu Korňa byl oceněn Matěj Hrtus. 

Všem organizátorům a sponzorům patří vel-
ký dík.

Malí fotbalisté se utkali na Memoriálu 
Ondřeje Šprly

Až někdy půjdete v pozdních hodinách pěšky 
z Frýdlantu, budete mile překvapeni. Uvidíte to-
tiž dobře na cestu. 

„Obec dokončila výstavbu veřejného osvětle-
ní nad ovocným sadem, to znamená, že lidé mo-
hou chodit domů nad sadem i večer a v noci,“ 
potvrdil starosta Metylovic Lukáš Halata. Ná-
klady na osvětlení vyšly na 800 000 korun. Jde 
o první krok v projektu vybudování nové cyk-
lotrasy, kterou vedení obce plánuje. „Zažádali 
jsme o dotaci z Operačního programu přeshra-
niční spolupráce se slovenským městem Krás-
ná nad Kysucou. Zda jsme uspěli, v tuto chvíli 
nevíme,“ pokrčil rameny starosta.

Metylovice mají rozjeté i další investiční akce. 
V těchto den se například rekonstruuje kom-

pletně cesta na Zámrklí. Oprava bude stát 840 
tisíc korun. „Jde o celkovou rekonstrukci cesty 
včetně pokládky nových podkladových vrstev, 
odvodňovacích žlabů, úpravy brodu apod. Dél-
ka trasy je 500 metrů,“ upřesnil Lukáš Halata.

Co je naopak hotové, je rekonstrukce cesty 
u bývalého Zástroje na rozhraní katastru Mety-
lovic a Pržna. Šlo o společnou akci obou obcí. 
„Cestu jsme nejprve vykoupili a pak jsme se 
rovným dílem podíleli na její opravě,“ pokračoval 
starosta. 

A jaké jsou plány na prázdniny? „Na pro-
gramu je zateplení mateřské školy. Akce vyjde 
obecní kasu na 420 tisíc korun. Oprava se musí 
stihnout během měsíce, kdy je školka pro děti 
uzavřená,“ doplnil Lukáš Halata.

Metylovice mají nové osvětlení a opravují cesty

V sobotu 24. června proběhl v Janovicích 3. 
ročník fotbalového turnaje. Turnaj byl věnován 
uctění památky pana Miroslava Reka, který 
celý svůj život spojil s janovickým fotbalovým 
klubem a letos také k uctění památky pana An-
tonína Šnyty, bývalého vynikajícího a všestran-
ného sportovce a dlouholetého funkcionáře 
klubu TJ Janovice, který by se v letošním roce 
dožil 90 let. 

Zápasy se hrály na dvou travnatých hřištích 
a tentokrát i novým systémem každý s každým. 

Metylovští old boys ve svém úvodním utkání 
zdolali borce z Havířova poměrem 3:2. V dalším 
střetnutí prohráli s domácími Janovicemi 5:1 
a v posledním klání podlehli Korni 4:0. 

Celkové prvenství slavilo mužstvo z Korně, 
které všechny své duely vyhrálo. Protože ostat-
ní celky za ním si na svá konta připsaly jedno 
vítězství, muselo tak o dalším pořadí rozhodovat 
skóre. Nejlepší brankový rozdíl měly Janovice, 
které tak obsadily 2. příčku. Havířovu bylo při-
souzeno 3. místo a tabulku uzavřely Metylovice.

Staří páni neobhájili vítězství v Janovicích

Metylovice opět po roce připravují Den 
obce. Bude se konat v sobotu 2. září na hřišti. 
Součástí bude již třetí ročník Gulášmetu. Tedy 
soutěže ve vaření kotlíkového guláše. Do kva-
lifikace se mohou přihlásit profesionální i ama-
térské týmy (maximální počet lidí v týmu je 1 až 
5, větší polovina občané Metylovic). Přihlášku 
možno vyzvednout na obecním úřadě nebo 
na webových stránkách obce.

Přihlášky na OÚ Metylovcie je třeba podat 
nejpozději do 31. července. Vybrané týmy bu-
dou informovány do 17. srpna, přednost mají 
soutěžící z minulého ročníku. Týmy budou mít 
k dispozici prostor cca 3x3 metry. Počet týmů 
bude maximálně 10. Startovné činí 300 Kč 
a bude zaplaceno při podání přihlášky na OÚ 
a je nevratné v případě zrušení účasti týmu. 
Zadání je zdánlivě jednoduché – uvařit guláš 
v kotlíku vytápěném ohněm. Ale pozor, hodnotit 
se bude také kultura prostředí a profesionalita 
přípravy i nazdobení stánku, případně dopro-
vodný program.

Účastníci klání tedy musí uvařit jakékoliv 
množství guláše v kotlíku. Předem mohou mít 
nakrájené i naložené maso a očištěnou zeleni-
nu. Ta nesmí být nakrájená. Kuchaři se mohou 
také vybavit uvařeným vývarem. Čas na vaření 
je v délce čtyř hodin. Kuchaři pak samozřej-
mě mají povinnost dát vzorek guláše porotě 
k ochutnání. Zůstatek uvařených porcí si sou-
těžící mohou prodat ve vlastní režii a tím pokryjí 

své náklady.
Pořadatel zajistí zapůjčení stánku, tekoucí 

pitnou vodu, hodnoticí komisi a slavnostní vy-
hodnocení. Soutěžící si musí naopak přinést 
suroviny, pracovní nářadí, dekorace na výzdo-
bu stánku, kotlík na vaření nad ohništěm, dře-
vo, jednorázové nádobí na prodej a úklid pro-
storů po skončení prodeje. Zápis soutěžících 
v den akce je od 10 hodin. Slavnostní zahájení 
soutěže propukne ve 12 hodin a musí se ho 
zúčastnit všechny týmy. Ty si mohou nazdobit 
stánky a připravit pracoviště. Od 16 hodin pro-
běhne prezentace.

O hodnocení se postará hodnoticí komise. 
Každý komisař bude hodnotit a přidělovat body 
za výzdobu, práci a atmosféru na stánku sou-
těžních týmů a také chuť připravovaného gu-
láše. Hodnocení všech týmů bude prováděno 
postupně během celé doby přípravy a výdeje 
gulášů. Ochutnávka proběhne po dovaření 
gulášů tajně. Nejlepší týmy budou odměněny. 
A cena? Sudy piva o objemu 5, 15 a 30 litrů.

Přijměte výzvu a uvařte guláš roku

Muzeum bičařství v Metylovicích pořádá 
v těchto dnech výstavu pod názvem Prašivá 
a Těšínské Beskydy v proměnách. Až do konce 
července si můžete přijít prohlédnout fotografie 
Jana Smekala. „Výstava se zrodila díky inicia-
tivě Martina Stillera, který mě loni na podzim 
oslovil s nabídkou, abych vystavil fotky z Praši-
vé, jejího okolí a Těšínských Beskyd. A tak jsem 
podnikl několik výletů a fotografoval místa, která 
mě zaujala,“ řekl autor fotografií Jan 
Smekal. Jak dále řekl, v posledních 
letech zažívá turistika obrovský 
boom, někteří po horách vyloženě 
běhají a trénují tak na různé závody. 
Nacpou si sluchátka do uší, zapnou 
MP3, sport testery jim měří tepy 
a oni běží, aniž by si uvědomovali 
krásu kolem. „Takto je dneska třeba 
Lysá hora přelidněná a některým li-
dem to začíná vadit. Výstavou jsme 
tak chtěli poukázat na to, že Besky-
dy nejsou jen Lysá hora, ale že je 
tady mnoho jiných krásných kopců 

a míst. A já na tu nabídku tenkrát kývl hlavně 
proto, abych Martinovi pomohl, protože se mi 
líbí, jakým způsobem dokázal chatu vzkřísit. 
Z Prašivé se znovu stalo oblíbené výletní místo 
mnoha rodin s dětmi. Zve na chatu pravidelně 
zajímavé hosty, kteří mají návštěvníkům co říct,“ 
chválil fotograf.

Výstavu si můžete prohlédnout o víkendech 
od 14 do 16 hodin.

Vernisáž fotografií Jana Smekala. Autor stojí druhý zleva. 
 Foto: Pavel Schauer

Přijďte si prohlédnout fotky z Prašivé

Svoz a sběr 
odpadů v červenci

Odvoz odpadu v červenci je naplánován 
na středy 12. a 26. července 2017.

Sběr velkoobjemového odpadu:
pátek 7. července 14.00 - 18.00 hod.
sobota 8. července 8.00 – 12.00 hod.

Členové Klubu seniorů mají za sebou zajíma-
vý výlet. 6. června absolvovali zájezd do výrobny 
vánočních ozdob IRISA, kde zhlédli výrobu od pr-
vopočátku až po zdobení. 

„Dále naše kroky vedly na vsetín-
ský zámek, kde jsme si prohlédli 
výstavu ohýbaného nábytku, který 
se zde v minulosti vyráběl. Neméně 
zajímavá byla expozice zbrojovky 
Vsetín, kde zejména ženy obdivovaly 
tkalcovské stavy, na kterých některé 
v minulosti pracovaly. Ve věži zámku 
jsou v patrech různé další expozice. 
Nádherný výhled na okolní krajinu se 
nám ukázal při výstupu do poslední-
ho patra na ochoz věže. Ve Vsetíně 
jsme i poobědvali a těšili jsme se 
na zlatý hřeb odpoledne – ZOO Leš-

ná. Děkujeme tímto Janě Juřicové za vzornou 
organizaci a řidiči Čestmíru Krčovi za tradičně 
bezpečnou jízdu,“ uvedli vedoucí klubu.

V poslední březnový den jsme si vyšlápli 
na Metylovskou hůrku. Bylo krásné počasí a se-
šlo se nás opravdu hodně. 48 dětí + doprovody. 
Sraz byl u ZŠ, rozdělili jsme špekáčky a nápoje 
pro děti i rodiče a vyrazili směr Čupek. 

Cestou se děti vyřádily, proběhly se, některé 
nabraly rychlé tempo a během necelé hodinky 
jsme byli všichni nahoře. Tam jsme si opekli buř-
tíky, rozdali dobroty pro děti a potkalo nás milé 
překvapení. Z Ranče pod Hůrkou dorazili i naši 
přátelé s poníkem Terezkou a ta děti obětavě 
povozila. Pro spoustu dětí to byl príma zážitek 
a tímto posíláme velké díky Ranči a Terezce! 
Návrat ke škole byl v 18 hodin. Bylo to prima 
strávené odpoledne.

19. května se konalo tradiční smažení vaje-
činy se Sdružením rodičů. Sešlo se nás dost, 
vaječinu jsme usmažili ze 110 ks vajíček. Poča-
sí nám opět přálo! Napekli jsme buchty, zajistili 
občerstvení pro děti i rodiče a skvěle se pobavi-
li. Myslíme, že mezi nás stále rádi chodíte, a to 

nás moc těší!
A teď už je za námi i závěr školního roku 

a s ním námi pořádaný Dětský den, na kterém 
jsme mimo jiné rozdali dárky pro všechny děti 
ze ZŠ a MŠ Metylovice. Máme nyní před sebou 
tolik očekávané prázdniny. V září se opět těšíme 
na výlet, plánujeme i Drakiádu a snad i nějakou 
diskotéku. Sdružení rodičů přeje všem dětem 
a jejich rodičům krásné, pohodové prázdniny 
plné zábavy a sluníčka!  Sdružení rodičů

Sdružení rodičů uspořádalo pěkné akce

Senioři už ví, jak se zdobí vánoční ozdoby
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PSTRUŽÍ - CUKRÁRNA POD ŠKOLOU 

LÉTO 2017 ! 
OTEVÍRACÍ DOBA 
Pondělí: zavřeno 

Út - Pá: 7.30 – 8.30, 13 – 17 
Sobota:      8 – 17       

  Neděle:    10 – 17 
 

 
TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU!!! 

Najdete nás: Pstruží 350, naproti ZŠ 
Provozovatel Patrik Bialoň 

 Objednávky tel.: 603 550 759, email: jarmila.bialonova@seznam.cz 

  PRODEJ PEČIVA A ZÁKLADNÍCH POTRAVIN! 
 

Příjemnou dovolenou, plnou slunce 
a nevšedních zážitků
 přeje Všem občanům Pstruží
 starosta Milan Vaněk

V pátek 23. června se konal v rámci Frýdlant-
ských sportovních her turnaj škol ve fotbale. Děti 
se mohly těšit na dobře upravené hřiště a také 
na počasí, které přálo. Turnaje se zúčastnilo cel-
kem sedm týmů. Kromě naší školy také ZŠ Os-
travice, ZŠ Raškovice a po dvou týmech měly 

místní školy T. G. Masaryka a Komenského. 
Více než o výsledek nám šlo o zábavu, a pro-

to jsme nominovali jako jediní také žačky Moniku 
Kouřilovou, Kláru Matouškovou a Dominiku Lu-
kešovou, které si zaslouží obdiv za statečnost. 
Nakonec 5. místo bereme jako úspěch. Z vítěz-

ství se nakonec radoval tým „zelených“ ze ZŠ 
T. G. Masaryka. Dále školu reprezentovali Lu-
dovít Leco, Kristián Švrčina, Jakub Jurok, Lukáš 
Holoubek, Kryštof Karásek, Adam Platoš, Jan 
Vatral, Ondřej Běčák, Vojtěch Janků a z pozice 
trenéra Josef Pergler.

V rámci Frýdlantských her se v sobotu 10. 
června konal již 12. ročník Enduro soutěže 
s názvem „O Pohár Lysé hory“. Pořadatelé již 
v předstihu informovali, že připravili náročnou 
trať s jedním terénním testem (Čeladná) a jed-
ním Enduro testem (Pstruží). 

Celá trať jednoho okruhu měřila kolem 40 km 
a jezdci ji museli absolvovat 3x, výkonnostní zá-
vodnicí (profi) měli předepsány čtyři okruhy! Trať 
byla dobře připravena, tak jako předešlá léta v On-
dřejníku, a byla ztížena o kamenitý výjezd mezi 1. 
a 2. Ondřejnickou cestou. Náročnost soutěže byla 
připravovaná na teplé, suché počasí. V případě 
deště se náročnost výjezdů všech kopců o větším 
převýšení několikrát zvýšila! A déšť opravdu přišel! 
Pršet začalo několik minut před startem a vydatně 
pršelo po celé prvé kolo! Část tratě vedoucí přes 
lesy se docela brzy rozbahnila. Strmé výjezdy 
na konci Enduro testu, kopcovitý výjezd přes koře-
ny na 1. Ondřejnickou cestu a kamenitý výjezd tak 
prověřily zdatnost a umění jednotlivých účastníků. 
Výkonnostní závodníci (přibližně prvých 60 jezd-
ců) jeli zcela bez problémů, snad jen časy v RZ se 
mírně zhoršily. Většina startovního pole začala mít 
problémy s rozbahněným terénem, a to i přesto, 
že měli možnost vynechat nejprudší výjezd. Tra-

ťoví komisaři však dobře organizovali jednotlivé 
průjezdy tak, aby nedošlo ke kolizním situacím, 
nahromadění závodníků, popřípadě ucpání tratě. 
V dalších kolech se však rozbahnila také travnatá 
část tratě, i přesto, že déšť ustal. V druhém kole 
došlo v Enduru testu k odstoupení velkého množ-
ství účastníků, když měli velké problémy zdolat po-
slední část Enduro testu, zejména výjezd v horní 
části. Déšť, zmenšená viditelnost a bláto všem vel-
mi znepříjemňovaly jízdu a přes použití kvalitního 
oblečení byli závodníci vesměs promočení a za-
blácení k nepoznání. Za těchto podmínek je nutno 
vyzvednout výkon všech závodníků, kteří soutěž 
dokončili. V celkovém pořadí zvítězil David Cy-
prián, před druhým Martinem Volným (oba F-M) 

a třetím Jiřím Hádkem. Čtvrtý byl Ondřej Helmich 
(člen Trophy týmu z loňské Šestidenní) a těsně 
pátý byl Marek Borák z nedalekých Kunčic. Roz-
díly však byly opravdu minimální. Licenční veterá-
ny vyhrál Olin Bražina, před Jaromírem Lachem 
z Kopřivnice. V bezlicenčních mladší veteránech 
do 40 let byl prvý Kamil Brudný z Palkovic. A starší 
veterány ovládl zcela zaslouženě Zdeněk Hala-
ta, který to pořád umí. Celá soutěž byla náročná, 
divácky zajímavá a závodníci opravdu prokázali 
velkou sportovní úroveň. Ze soutěže odstoupilo 
a z různých i technických důvodů odpadlo více 
jak 45 % startujících. Divácky prospělo, že se snížil 
počet jezdců na trati, pro větší přehlednost i bez-
pečnost.  kronikář ze Pstruží 

Společně na Lysou, to je název projektu, který 
má za úkol získat co nejvíce školních dětí pro zdra-
vý pohyb a přirozený pobyt v přírodě. Tak jsme 15. 
června vyrazili také. Na zádech batohy, na rtech 
písnička a hurááá na Ostravici. 

Tam se nás ujali zkušení lektoři, jejichž úkolem 
bylo nás dovést na královnu Beskyd – Lysou horu. 
Nebyla to jen cesta na kopec, ale i cesta za po-
znáním. První zastávka byla u přírodní památky 
Peřeje, kde jsme byli seznámeni s chráněnými 
a ohroženými druhy živočichů, jež žijí v této lokali-

tě. Společně jsme poznávali stromy, keře, rostliny 
a nechyběl ani malý kvíz. Při poutavém vyprávění 
o medvědech, rysech a vlcích, kteří se zde vysky-
tují, se nám tajil dech. Nechyběla ani pověst o On-
drášovi v blízkosti přírodní památky Ondrášovy 
díry. Pak jsme konečně dosáhli vytouženého cíle. 
Ještě krátký film na vrcholu, hromadné foto, pořád-
ný oběd a pár upomínkových předmětů… a mise 
byla splněna! Unavení, ale bohatší o krásné zážit-
ky a nové zkušenosti jsme se skouleli do Maleno-
vic a frr… autobusem ke škole!

SKVĚLÁ ZÁBAVA PRO CELOU RODINU, OBČERSTVENÍ, HUDBA, 
TANEC.  

 

   

 

    DEN OBCE PSTRUŽÍ 
19.srpna 2017 od 14:00 hodin areál Dubina 
 

Skakací hrady malý a velky,dětský koutek 
plný her,elektrická autíčka 

 
Živá hudba  SPEKTRA 

 
Bohaté občerstvení 

 

Informace o umístění stánku tel.: 602 728 764 

Informace o umístění stánku tel.: 602 728 764

Fotbalový turnaj škol i s dívkami

12. ročník Enduro soutěže „O Pohár Lysé hory“

Projekt Společně na Lysou

Červen byl bohatý na kulturní i společen-
ské akce. První z nich byla oslava Dne dětí, 
která proběhla začátkem měsíce na dětském 
hřišti. Za přítomnosti animátorů si děti mohly 
zasoutěžit v různých sportovních disciplínách, 
vyřádit se ve skákacím hradu a na závěr si 
dopřát sladkou odměnu v podobě zmrzliny či 
cukrové vaty, rodiče se mohli občerstvit tradič-
ní vaječinou. Vzhledem k velmi teplému poča-
sí bylo toto klání náročnější zejména pro rodi-
če, ale všichni účastníci vyšší teploty zvládli 
a byli jistě spokojeni.

Dne 5. června jsme navštívili policejní slu-
žebnu ve Frýdlantě n. O., kde byl dětem před-
veden vozový park a mohly si vyzkoušet, jak 
se sedí na policejním skútru či v osobním autě, 

které policisté využívají denně. Byly seznáme-
ny s prací policistů a s prostředky, které pou-
žívají, např. vysílačky, střelné zbraně, pouta, 
obušky atp. Děti navštívily také vězeňské cely, 
kde pobývají zloději a jiné kriminální živly. Ex-
kurze se dětem moc líbila a děkujeme tímto 
mamince Magdalenky Dedkové, která nám 
tuto akci zprostředkovala.

V polovině měsíce jsme se vydali autobu-
sem do Frýdku-Místku, kde nám tatínek Da-
nečka Cvika umožnil návštěvu místního hasič-
ského sboru, za což mu patří náš dík. Děti byly 
seznámeny s tím, co práce těchto záchran-
ných složek obnáší, mohly si prohlédnout 
vnitřní vybavení osobních i vyprošťovacích aut 
a následně se posadit dovnitř. Rovněž jsme 

viděli vodní záchran-
ný člun, vyzkoušeli 
si majáky i zapnuté 
sirény. Děti si mohly 
zařádit v tělocvičně, 
kterou využívají ha-
siči ke cvičení a zdo-
konalování fyzické 

kondice. Ukázali nám též „zázemí“ v podobě 
jídelny a šaten, kde jsme z okna sledovali ná-
cvik „slaňování“ z věže. Exkurze byla velmi 
přínosná a děti získaly povědomí o náročné 
práci hasičů.

Loutkové divadelní představení „Jak se 
čerti ženili“ jsme sledovali spolu s dětmi ZŠ 
a musíme konstatovat, že bylo velmi povede-
né vzhledem k salvám smíchu, které jej pro-
vázely.

V tomto měsíci jsme také navštívili frý-
dlantské kino a zhlédli pásmo pohádek „Mach 
a Šebestová“, „Krteček“ a jiné. Děti byly spo-
kojené a jistě si odnesly pěkný zážitek.

Kulturní akce tohoto měsíce ukončí „Šou 
Adolfa Dudka“, takže se již všichni na toto 
představení moc těšíme. 

Poslední den v měsíci slavnostně ukončí-
me tento školní rok a začnou vytoužené letní 
prázdniny. Přejeme dětem i rodičům, ať si užijí 
společné chvíle, k tomu krásné sluníčkové po-
časí a budeme se těšit v září na shledanou. 
Hurá na prázdniny! 

 Zuzana Tomančáková, učitelka MŠ

Bohatý červen v mateřince Pstruží

Učitelské povolání může být fajn hned 
z několika důvodů. Dostanete se mezi dětský 
kolektiv, zopakujete si „základku“ (přičemž si 
připomenete spoustu zajímavostí, které jste již 
za ta léta zapomněli) a hlavně se vám naskyt-
nou možnosti jezdit na různé výlety a zajímavé 
exkurze.

Jedna taková, ne však ledajaká, se konala 
30. května, kdy jsme navštívili Centrum integro-
vaného záchranného sboru v Ostravě Zábře-
hu. Všechny děti i já jsme byli plni očekávání, 
jak asi tak probíhá běžný den profesionálního 
hasiče.

Děti se již dříve v rámci projektu HASÍK do-
zvěděly, jak může být oheň nebezpečný, jak 
se mají při požáru chovat, jak se před požárem 

chránit.
Tentokrát nás hasiči provedli celým areálem 

své základny, představili nám svou práci a veš-
kerou techniku. Nejvíce nás asi uchvátil vrtul-
ník speciálně upravený pro záchranné akce 
při dopravních nehodách či jiných událostech, 
kdy je potřeba v rychlosti zajistit zdravotní péči 
potřebným.

Za celé příjemně strávené dopoledne 
na půdě záchranářů děkujeme především 
profesionálnímu hasiči Liboru Cvikovi. Už teď 
se těšíme, co si pro nás připraví příště. Jako 
třešinku na dortu se děti mohly po exkurzi „vy-
blbnout“ v zábavním parku Žirafa, což bylo jistě 
dalším příjemným zpestřením slunečného dne. 
 Za ZŠ Pstruží A. Šigut 

Navštívili jsme základnu profi hasičů

Zastupitelstvo obce Pstruží na své veřejném 
zasedání dne 15. 6. 2017 schválilo příspěvek 
z rozpočtu obce občanům, kteří využijí dota-
ci z programu Moravskoslezského kraje tzv. 

„Kotlíkové dotace“ a dotace jim bude přidělena 
a proplacena v roce 2017.

O příspěvek ve výši 5 % z poskytnuté dotace 
EU si občané mohou požádat obecní úřad.

Obec Pstruží podporuje 
„Kotlíkové dotace“ 5 %

Atletické naděje se mohly těšit na dobře 
organizované závody, které se konaly na atle-
tickém oválu za školou na Čeladné. Trojboj se 
skládal z běhu na 50 m, skoku dalekého a hodu 
kriketovým míčkem. Součet umístění z těchto 
disciplín rozhodoval o celkovém umístění žáka. 

Za naši ZŠ Pstruží se dokázala 3. místem 

prosadit na stupně vítězů Libuška Macurová 
z první třídy, která se o své nominaci na závo-
dy dozvěděla až ráno po onemocnění Emmy 
Jaskulové. Největší radost nám ale udělal třeťák 
Oliver Kašing, který svou kategorii vyhrál a mohl 
se tak radovat z diplomu a zlaté medaile. Dobře 

si také vedli Kryštof Karásek  (4. místo) a Ludo-
vít Leco (5. místo). Závodu se také zúčastnili: 
Vojtěch Raška, Vít Menšík,  Eve Benzie, Moni-
ka Kouřilová a Veronika Lavrišinová. Všichni si 
odnesli neskutečný zážitek hrdě reprezentovat 
školu a získali zkušenosti do příštích let.

Atletický trojboj na Čeladné
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Rok se s rokem sešel 
a my jsme se opět dosta-
li ke konci školního roku. 
Bilancujeme, uzavíráme 
známky, uklízíme třídy, 
ale hlavně si mnozí žáci 

vychutnávají zážitky ze školních výletů. Letos 
se většina tříd vypravila za poznáváním histo-
rických památek. 

Prvňáci navštívili Archeopark v Chotěbuzi 
a seznámili se s 3000letou historií osidlování 
území Starého Těšína a „ochladili se“ v Rybím 
domě. Druháci prozkoumali objekt zámku Ku-
nín. Akci měli spojenou s pohádkou a opékáním 
špekáčků. Výlet završili pohledem z Radniční 
věže na věnec hor v okolí Frenštátu pod Rad-
hoštěm. Třeťáci, někteří čtvrťáci (4. B), páťáci 
a sedmáci vyrazili směr romantický hrad Bou-
zov, který je opředen mnoha pověstmi a často 
posloužil režisérům ke zfilmování pohádek. 
Nejstarší z obdivovatelů hradu si poté ještě 
vychutnali atmosféru historického města Olo-
mouc. Třída šestá byla pozvána družební MŠ 
a ZŠ Zubrohlava na dvoudenní pobyt na Oravu. 
Byl pro ně připraven pestrý program. Mimo jiné 
si prohlédli Oravský hrad, pluli lodí Oravskou 
přehradou na Slanický ostrov umění nebo si 
zasportovali v minikopané či zaplavali v bazénu.

Kunčice p. O.

Ve včelařském roce 2016 jsme dosáhli prů-
měrného medového výnosu. Byl to rok celkem 
úspěšný, ale komplikovaný. Kunčičtí včelaři, kte-
rých je 42 a ošetřují k 1. 5. 2017 295 včelstev, 
se musí letos vyrovnávat s jarními výkyvy počasí 
a veterinárními opatřeními. 

Po kontrolním odběru vzorků v lednu 2017 
na „varoázu“ a následném vyšetření jsme ne-
zaznamenali nic negativního, ale v současnosti 
čekáme na výsledky vyšetření na „mor včelího 
plodu“, který je velmi rozšířen v našem kraji – oh-
niska jsou zaznamenána v Kozlovicích a Čelad-
né, doufáme, že se nám tento problém vyhne.

Počasí nám letos opravdu nepřeje. Příroda 
si zahrává a po jarních velmi chladných dnech, 
kdy včely nemohly využit nektar z jarních květů, 
ale ani opylovat ovocné stromy, je jasné, že jar-
ního medu bude o mnoho méně. Jak to dopadne 
s lesním medem, teprve uvidíme.

V loňském roce jsme většinu medu proda-
li přímo ze dvora. Světlé medy se prodávaly 
za 120–130 korun, tmavý med byl dražší a k do-
stání byl za cenu nad 150 korun za 1 kg. Letošní 
přírodní podmínky dávají tušit nižší výnos, ale 
doufám, že naši spotřebitelé najdou náš domácí 
med a nebudou muset kupovat med dovozový 
z ciziny, o kterém málo víme a kvalita těchto 
medových směsí je v mnoha případech špatná 
– kontrolní vzorky to často potvrzují.

V každé zájmové činnosti se vývoj nových 
poznatků rychle rozvíjí, a to vyžaduje nové pří-

stupy a investice, není tomu jinak i u včelařů. 
Vzájemná součinnost tří faktorů (příroda, člověk, 
včely) vytváří pro společnost značný užitek, a to 
nejen ekonomický. Naše včely se už bez pomo-
ci člověka neumí dostatečně bránit, ale to už je 
dost známý fakt o dnešním stavu přírody a spo-
lečnosti. Nákupem nových pomůcek a zařízení 
zlepšujeme naši práci a současně vytváříme 
hygieničtější podmínky včelám.

Včelaři pracuji se včelstvy po celý rok. Včelař-
ský rok začíná od září, a to krmením (cca 15 až 
18 kg cukru na včelstvo), následuje léčení, a to 
ve třech fázích, pokračují prohlídky, rozšiřování, 
vytáčení medu a organizační aktivity spojené 
s povinnostmi pro součinnost s okresem a cen-
trem v Praze. Dnes už veškerá korespondence 
a žádosti probíhají elektronicky, což vyžaduje 
počítačovou znalost a školení.

V ZO ČSV Kunčice p. O. se snažíme nové 
poznatky řešit širokým dialogem tak, aby všech 
42 včelařů mělo pocit a možnost ovlivňovat její 
činnost. Přijali jsme usnesení, že veškerá naše 
jednání výboru a schůzí jsou otevřena všem 
členům a občanům, kteří projeví o tuto proble-
matiku zájem. 

Včelaři dostávají informace o činnosti ostat-
ních organizací v okrese F-M, a to prostřednic-
tvím počítače – připojení k internetu už má 32 
členů ZO. Každý občan má možnost kontak-
tovat kohokoliv z nás a informaci získat. Začí-
najícím jsme schopni poradit, získat včelstva, 

seznámit s organizační strukturou, včelař je 
registrován pod číslem chovatele a stanoviště 
s přímou vazbou na okresní veterinu.

Na závěr chci poděkovat všem včelařům, 
funkcionářům ZO ČSV a pracovníkům obec-
ního úřadu za dobrou spolupráci a finanční 
podporu. Občanům chceme dopřát dostatek 
včelích produktů z naší přírody, a to v požado-
vaném množství a kvalitě. 

 Antonín Žák, předseda

Počasí a nemoci ovlivní produkci medu
Kunčice p. O.

  
  

 Varhanní koncert v kostele  
sv. Máří Magdalény  

Kunčice pod Ondřejníkem 
 

15. července 2017 v 18. hodin 
 

 Koncertuje Maestro Jiří Lecian, profesor konzervatoře Santa 
Cecilia v Římě, neoficiální varhaník Vatikánu. Rodák ze Starých 

Hamrů, jehož předkové žili v Kunčicích pod Ondřejníkem, 
v Čeladné a v Ostravici. Koncert věnuje rodnému kraji.  

 
 

 

VARHANNÍ KONCERT 
HUDEBNÍ POZDRAV Z JIŽNÍ EVROPY 

 
Programma per concerto 

Juan Cabanilles (1644 – 1712) Batalla Imperial, in do maggiore 
Domenico Cimarosa (1749 – 1801) Sonata “La Perfidia”, in si bemolle maggiore 

Pietro Alessandro Yon (1886 – 1943) Rapsodia Italiana in do maggiore, Allegro marziale 
Louis James Alfred Lefebure-Wely (1817 – 1869) Bolero de Concert in sol minore Allegro non troppo 

Filippo Capocci (1840 – 1911) Intermezzo in la bemolle maggiore, Allegro molto 
Marco Enrico Bossi (1861 – 1925) Ave Maria in mi maggiore, Andante mosso 

Giovanni Morandi Cantabile, in mi bemolle maggiore 
 Rondò coi campanelli in fa maggiore, Allegro 
Pietro Niro Dedica in memoriam…. (vivente) 

 
 

K příjemnému hudebnímu zážitku Vás srdečně zve 
vedení obce Kunčice pod Ondřejníkem a 

Okrašlovací spolek Rozhledna. Vstupné dobrovolné.  
 
 
 

 
 

Kunčický ovál
V pátek 5. května se uskutečnil 11. ročník 

Kunčického oválu, konaný na počest osvoboze-
ní obce Kunčice pod Ondřejníkem. Tuto akci při-
pravil TJ Sokol ve spolupráci se Základní školou 
Karla Svolinského. 

I když počasí nebylo tak příznivé jako minulý 
rok, závodníky to neodradilo. Oválu se zúčast-
nilo 43 dvojic, ve třech věkových kategoriích. 
Přesto, že bylo sluníčko schované pod mrakem, 
a dokonce to chvílemi vypadalo, že bude i pršet, 
nakonec se počasí umoudřilo a všichni účastnici 
dokončili trať, aniž by zmokli. Předškolní děti se 
spolu v doprovodu dospělých vydaly na stome-
trovou trať. Školáci už běželi štafetu se starším 
15 let kolem fotbalového hřiště. Všichni závodní-
ci doběhli statečně do cíle. Dokonce jsme se le-
tos obešli i bez pádů. Děkujeme všem za účast 
a budeme se zase těšit příští rok. 

V květnu se naše děti zúčastnily okresní 
soutěže Medvědí stezka. Letos jsme měli okres 
společně s okresem Nový Jičín, který se usku-
tečnil v Mošnově. Závodů se zúčastnilo devět 
našich hlídek a tři rozhodčí. 

Děti běžely trať dlouhou asi 4,5 km, při kte-
ré plnily různé úkoly na 11 stanovištích. Poča-
sí nám přálo a celý závod nám krásně vyšel. 
Na stupně vítězů dosáhly všechny naše hlídky. 
1. místa vybojovali: Anna Bednárková s Veroni-
kou Cochlarovou, Monika Šigutová s Annou Ja-
nasovou, Adam Křenek s Radanem Šlechtou, 2. 
místa obsadili: Karolína Strnadlová s Michaelou 
Lorencovou, Markéta Heisigová s Eliškou Ma-
jerkovou, Dalibor Káňa s Romanem Řezníčkem, 
Leoš a Šimon Řezníčkovi, Lucie Chovančíková 
s Michalem Majerkem a na 3. místě byly Miro-
slava Káňová s Anetou Řezníčkovou.

Naši závodníci se taktéž zúčastnili atletických 

závodů, konaných ve Stonavě. Soutěžili ve čty-
řech disciplínách, a to: ve skoku dalekém, sprin-
tu, hodu do dálky a vytrvalostním běhu. Závodů 
se zúčastnilo 19 kunčických závodníků a jedna 
rozhodčí. Všichni byli velice šikovní a podali co 
nejlepší výkony. Někteří se probojovali i na repub-
likovou soutěž. První místa ve svých kategoriích 
obsadili: Eliška Majerková, Julie Poláchová, Mi-
chal Majerek a Robert Polách, 2. místo obsadila 
Lucie Chovančíková, 3. místo obsadili: Magda-
léna Klepáčová a Roman Řezníček. Na medai-
le nedosáhli: Amálie Strnadlová (6.), Veronika 
Cochlarová (8.), Michaela Lorencová (9.), Karolí-
na Stnadlová (10.), Anna Bednárková (11.), Anna 
Janasová (6.), Miroslava Káňová (9.), Vlastimil 
Káňa (5.), Šimon Řezníček (6.), Adam Křenek 
(9.), Dalibor Káňa (10) a Leoš Řezníček (9.).

Všem závodníkům děkujeme za vzornou repre-
zentaci.  Za SPV Zuzana a Vít Majerkovi

Atletika a medvědí stezka

Klubový červen se jen tak mihnul, ale byl pro-
gramově pestrý a volně přešel do veskrze výletní-
ho období. Stejně jako v letech předešlých bude 
hodně záležet na počasí, to je docela zásadní 
záležitost nejen pro seniory. Už jsme to v červnu 
také pocítili (viz níže), nicméně jsou to jen malé 
věci. Podstatně větší věcí byla třeba účast „naší“ 
skupinky na zájezdu s Kopeckými v Noci kostelů. 

Vaječina jako obvykle bez chyby
Tradiční „vaječinové“ posezení bylo jako ob-

vykle veskrze příjemné. Osvědčený kuchařský 
tým vytvořil opět skvělý produkt, posléze u tro-
chy dobrého červeného nechybělo společné 
zpívání s kytarou a tentokrát i avizované „sluš-
né“ fóry paní Milušky, i když některé…

Do Pstruží na třetí pokus
Kultovní vycházce konečně počasí přálo, 

beskydská panoramata na trase se nikdy neo-
mrzí, pivko ve Vlčárně dobré, tož co si více přát.

Tradiční návštěva z Ostravy
Jako každý červen (i ten letošní nebyl výjimkou) 

přijíždí na návštěvu výprava seniorského klubu 

Gabriel z Ostravy. Po malém občerstvení v naší 
klubovně je vždy na programu vycházka do okolí. 
Poslední roky se chodilo na kuželky do Dejmonu, 
což tentokráte nebylo možné, tak jsme je s kole-
gou Jarkem zavedli do Pstruží a též se jim to líbilo.

S paní Kristou v Telči
Paní Krista Černá má k tomuto nádhernému 

městu (mimochodem je to památka UNESCO) 
vřelý vztah a rozhodla se jej představit ostatním 
formou přednáškového cyklu, jehož první část 
byla přijata s velkým povděkem. A těšíme se 
na pokračování, zřejmě koncem září.
Déšť zhatil pétanque, vedro zase kaktusy

Na Frýdlantských sportovních hrách jsme 
měli s kolegyní Libuškou obhajovat loňské třetí 
místo v petanque dvojic (no, byly tam tři dvoji-
ce…). Soustavný déšť měl za následek, že se 
nikdo z potenciálních hráčů a fandů nedostavil 
na místo srazu, takže se to odpískalo. Opačný 
extrém nastal v souvislosti s výstavou kaktusů 
ve Frýdku, tradici našich každoročních návštěv 
tentokrát naplnila pouze moje maličkost. Vedro 
téměř tropické není ideální seniorské počasí, 
s tím se jistě ještě letos popasujeme.

Ještě zbývá…
Po uzávěrce Mikroregionu máme ještě ab-

solvovat reprízu loňské návštěvy Chaty Dukla 

a zdatnější jedinci se pokusí dosáhnout roz-
hledny na Velkém Javorníku (repríza po třech 
letech). Tak snad se dílo zdaří…

Co nás čeká v červenci
Prázdniny zahájíme pátečním výšlapem 

z Podolánek na Martiňák, pak nás čeká Lá-
zeňské bubnování v BRC, výlet z Frýdlantu 
do Pržna, tradiční vycházka k výletní hospůdce 
U Zdeňka a měsíc zakončíme pátečním výle-
tem lanovkou na Pustevny. Kompletní program 
na měsíc červenec najdete jako obvykle v Čela-
denském zpravodaji, v klubu, v infocentrech Če-
ladná a Pstruží nebo na www.senioriceladna.cz.

Ortopedické oddělení frýdecké nemocnice 
úzce spolupracuje mnoho let s Beskydským 
rehabilitačním centrem na Čeladné, kde se 
zotavují pacienti po operacích, úrazech či im-
plantacích. K vzájemné symbióze centrum nyní 
přispělo zakoupením studijní literatury v oboru 
ortopedie a traumatologie pohybového aparátu.

„Knihy obohatí knihovnu našeho oddělení 
a pomohou lékařům připravujícím se na některé 
náročné výkony nebo na atestace. Vzdělávání je 
v medicíně celoživotní činnost díky velkému roz-
voji poznatků v medicínských oborech, které jsou 
velmi přínosné, pomáhají nám a urychlují léčbu,“ 
vysvětlil primář Petr Kozák, který poděkoval Bes-
kydskému rehabilitačnímu centru za podporu, 
protože studijní literatura stojí nemalé finanční 
prostředky. S knihami lékaři získávají rovněž pří-
stupy k dalším informacím a materiálům na inter-
netu, které jsou rovněž velmi cenné.  (pp)

PETR KOZÁK: Primář ortopedického oddělení 
ukazuje na „bibli“ ve svém oboru. 
 Foto: Petr Pavelka

Beskydské rehabilitační centrum
podpořilo literaturou ortopedii

Na místě srazu před vycházkou

Ostravská výprava z Gabriela před naším klubemZátiší s kopretinami cestou do Pstruží

Klubovnu naleznete v přízemí Domu s pe-
čovatelskou službou, kontaktovat mě můžete 
osobně, telefonicky (737 532 227, 731 505 585) 

nebo přes e-mail petr.bernady@seznam.cz.
Závěrem přijměte pozvání na další klubové 

akce.  Petr Bernady

Za námi už je i červen (Čase!! Zvolni!!)

Červen ve znamení očekávání a výletů…

Ostatní třídy pojaly výlet jinak. Zbylá část 
čtvrťáků (4. A) zajela pod Lysou horu vychutnat 
si tamní přírodu s členy Klubu českých turistů. 
Deváťáci si zasportovali v Tarzánii v Trojanovi-
cích a osmáci se poučili v Úřadu práce ve Frýd-
ku-Místku a vzali útokem nákupy ve Frýdě. 

Také školní družina nezůstala pozadu. 
Uspořádala pro mladší děti výlet ke kravičkám 
a pro starší exkurzi ke koním. Návštěvě kra-
vína předcházely zábavné hry „Kraví dobro-
družství“ a cvičná zkouška dojení. U koníčků 
si děti ověřily, že pohled na svět je skutečně 
nejkrásnější z koňského hřbetu.

Nevyjížděli jsme jenom my ven, také jsme 
výletníky přijali my u nás. Na pozvání k nám 

dorazili žáci čtvrté třídy družební školy Mlá-
dežnická Havířov. Naši čtvrťáci spolu s nimi 
navštívili golf a pak společně bádali s progra-
mem Věda nás baví. 

Jednou z významných akcí června byl spor-
tovně-branný závod pořádaný u příležitosti 70. 
výročí úmrtí válečného hrdiny. Ve spolupráci 
s Krajským vojenským velitelstvím Ostrava 
za podpory obce Čeladná a Záchranného sbo-
ru HZS ČR Hlučín jsme ve sportovním areálu 
uspořádali 1. ročník Memoriálu Janka Ušiaka 
a navázali tak na starou tradici. Dorazili spor-
tovci ZŠ Janovice, Palkovice, Hnojník a zá-
kladních škol TGM a Komenského z Frýdlantu 
nad Ostravicí. Putovní poháry obou kategorií 
si odnesli žáci ZŠ TGM. Gratulujeme! Jak řekl 
starosta obce Čeladná v úvodu memoriálu: „Je 
dobře, že se vracejí tradice uctění památky hr-
dinů, kteří zemřeli za vlast a svobodu“.  HG



– 12 –Červenec 2017

lo 3. místo. Měli jsme však ještě jedno „želízko 
v ohni“, a to bylo družstvo „Janovice B“. Této sku-
pince se podařilo dosáhnout času 25,34 s a udr-
želi jsme druhé místo. Družstvo Janovice B se tak 
mohlo při vyhlášení radovat ze stříbrných medailí. 
Všechna družstva soutěžila urputně, ale nako-
nec dvě z nich (Hodoňovice, Dolní Životice) měly 
neplatné pokusy (utržená hadice, spadlý koš). 
Nejkratší čas útoku byl 14,780 s, kterého dosáhly 
děti z Raškovic (překonaly loňský čas vítězů, kte-
rý byl 14.885 s). Konečné výsledky: mladší žáci: 
1. Metylovice, 2. Janovice, 3. Lubno; starší žáci: 
1. Raškovice, 2. Místek-Bahno, 3. Frýdlant n. O.; 
družstvo mini: Raškovice.

Na nejlepší družstva čekaly sady medailí, 
které předával velitel zásahové jednotky Martin 
Gřunděl, který se zároveň největší mírou podílel 
na organizační přípravě celé akce, za což mu 
patří velké poděkování. Dále je nutné poděko-
vat všem ostatním za technickou, finanční nebo 

materiální pomoc: Obecnímu úřadu v Janovicích, 
Hostinci ONDRÁŠ a členům hasičského sboru, 
ale i nečlenům (rodičům dětí), kteří přišli a přida-
li ruku k dílu. Závěrem zbývá jen uvést pozvání 
na soutěž dospělých – 46. ročník Ondrášova po-
háru, který se bude konat ve středu 5. 7., opět 
v Sadu Petra Bezruče od 14 hodin. 

 Martin Zdralek, starosta SDH Janovice

slovo místostarostky

Janovice

Vážení a milí sousedé,
červen je za námi a byl plný událostí, které stojí za to připomenout.
Na obci proběhlo 15. veřejné zasedání zastupitelstva obce, které projednalo především zá-

věrečný účet obce Janovice za rok 2016 a účetní závěrku za totéž období. Obec hospodařila 
v rámci částky přesahující 31 mil. Kč, dotace z různých úrovní – evropské, národní i krajské 
přesáhly téměř 3,9 mil. Kč.

Zastupitelstvo dále podpořilo svým rozhodnutím poskytnutí kotlíkových dotací, které v mi-
nulosti využilo už 20 janovických domácností. 2. kolo dotačního programu startuje v září, ale 
podmínky jsou již známy. Ve spolupráci s Moravskoslezským krajem bude obec poskytovat 
částku 15.000 Kč/žádost. Základní zatím dostupné informace k dotacím naleznete na webových 
stránkách obce. Ve dnech 10., 12., 17. a 19. července 2017 bude obecní úřad po předchozím 
telefonickém objednání poskytovat svým občanům konzultace k programu.

Máme i dotační novinky. Osobně mě velice mrzí, že bohužel nevyšel přeshraniční projekt 
s obcí Strečno, na jehož konci měl být modernizován kinosál na obecním úřadě a řada společ-
ných aktivit společně se slovenskými sousedy včetně obnovených Ondrášovských slavností. 
Doufám ale, že se v příštím roce povede realizovat alespoň posledně jmenovaný folklórní festi-
val, jehož konání vedení obce podporuje. 

Úspěšnější jsme byli v případě dotace na CNG vozidlo. Výběrové řízení na dodavatele již 
bylo vyhlášeno a nový vůz bychom měli mít k dispozici do konce letošního roku. 

Začátkem července oslavili děti svůj mezinárodní den a Rada rodičů při ZŠ a MŠ Janovice 
jim ho náležitě zpříjemnila v prostorách školní zahrady. Proběhly také hned tři významné spor-
tovní akce, všechny s dlouhou tradicí a tradičně na vysoké úrovni. Dospělí hasiči změřili síly 
na Memoriálu Ladislava Gureckého a Karla Hovjackého, který se letos poprvé konal v areálu 
chaty Bystřanka. Samozřejmostí byl bohatý doprovodný program, jehož vrcholem bylo žehnání 
novému vozidlu VW Transporter, který si bystřanští hasiči převzali již počátkem toho roku. Mladí 
hasiči soutěžili o Ondráškův pohár a „staří páni“, duchem stále mladí, se utkali v mezinárodním 
klání nesoucím jméno Miroslava Reka.

Hlavní kulturně-společenskou událostí června byl ale bezesporu 3. Janovický den obce. Po-
drobnosti o tom, jak vše probíhalo, si můžete přečíst v samostatném článku tohoto vydání. Nej-
větší komplikace nám způsobilo počasí, ale upřímně – na tu slotu, která sobotní den provázela, 
byla účast úžasná, program přepychový, zábava a dobrá nálada široko daleko. Děti z mateřské 
školy i školáci připravili báječnou podívanou, malí i velcí Ondráši, večerní ohňostroj a hudební 
produkce v čele s aktuální hvězdou Miraiem diváky nadchli. Je potřeba znovu poděkovat všem 
organizátorům, sponzorům a dobrovolníkům z místních spolků, bez jejichž nápadů, financí a de-
sítek hodin příprav by se to celé prostě neobešlo.

Závěrem bych všem chtěla popřát krásné léto a odpočinkovou dovolenou, pokud ji plánujete. 
Dětem a učitelům přeji pohodové prázdniny. Za jejich celoroční přípravu a práci, za kterou jim 
děkuji, si ji bezesporu plně zaslouží.  Gabriela Milotová, místostarostka

jubilea
Gratulace

K významnému životnímu jubileu přejeme 
pevné zdraví, životní optimismus a splněná 

přání červnovým oslavencům 
– p. Marii Okonské a p. Ladislavu Garbo-
vi z Bystrého a p. Veronice Hořčičákové 

a p. Marii Kocichové z Janovic. 
Obec Janovice 

Věříme a zároveň jsme si vědomi skuteč-
nosti, že cílem školy není děti pouze vzdělávat 
a vychovávat, nýbrž jim zároveň poskytovat 
prostor pro rozvoj jejich osobnosti i talentu 
a onu cestu rozvoje v maximální možné míře 
podporovat. 

Proto se v letošním školním roce rozhodla 
Žákovská rada naší školy pozvednout z prachu 
opětovně soutěž s příznačným názvem Jano-
vice mají talent. Shromáždilo se nám celkem 
sedm vážných zájemců (skupiny, dvojice i jed-
notlivci) o možnost předvést svůj um a zejmé-
na odvahu vystoupit před publikem. Díky oné 
skutečnosti jsme se tak dne 22. června směli 
ponořit do světa zpěvu, tance, kouzel a pro-
střednictvím dvou ukázek parkouru se díky 
chlapcům i lehce vznášet vzduchem. A bylo se 

na co dívat. Projevy soutěžících nenechaly pu-
blikum chladným. To se jim naopak odvděčilo 
bouřlivým skandováním, podporou i potleskem. 
Součástí programu se pochopitelně stala rov-
něž přísná porota, bez níž by soutěž ztrácela 
smysl. Do pomyslných křesel rozhodčích usedli 
porotci z řad pedagogického sboru. O koneč-
ném pořadí a vítězných příčkách však defini-
tivně rozhodlo hlasování publika. Výsledek byl 
následující: 1. příčka náleží chlapcům Ondrovi 
a Jindrovi ze třetí třídy za ukázku parkouru, 2. 
příčka padla do klína Viky a Lukášovi z druhé 
třídy, kteří nám společně zazpívali píseň Tou-
lavá od Sebastiana, 3. příčku si vybojovala 
Adrianka ze čtvrté třídy s taneční choreografií 
na píseň Dary Rolins Až raz budem učitelkou.

Jsme velmi rádi, že máme rovněž děti oplý-
vající talentem, jež jdou za svými 
sny a pro něž se dané oblasti proje-
vu staly přímo koníčkem. Děkujeme 
všem soutěžícím za jejich vystou-
pení v letošním ročníku, neboť si 
všichni zaslouží náš obdiv. Děku-
jeme rovněž dětem z řad publika, 
které nás v krátkých pauzách mezi 
vystoupeními pobavily vyprávěním 
vtipů. Dík náleží také vzácné po-
rotě a Kateřině s Natálií, které nás 
po celou dobu soutěže provázely 
jako moderátorky. Vítězům blaho-
přejeme a těšíme se na další se-
tkání u dané příležitosti snad opět 
za rok.  Lukáš Michael Pitřík

Letos se uskutečnil již třetí ročník janovického 
Dne obce. Po předcházejících slunečných dnech 
nás tento rok bohužel zaskočilo a trochu potrápilo 
nepříznivé počasí. Přesto byla akce skvěle při-
pravena, jídla a pití bylo dostatek. Stejně jako loni 
jsme měli možnost vyzkoušet selátko na grilu, kte-
ré nám připravovali již od rána členové TJ Janovi-
ce. Na gulášek jsme se mohli těšit u hasičů z Ja-
novic, uzené cigárko nám nabídli hasiči a sokoli 
z Bystrého a sladkou tečku tomu dodal Prvočas.

Program byl zahájen ve 14 hodin úvodním 
proslovem pana starosty Špoka. Seznámil nás 
se změnami, které se v obci uskutečnily od mi-
nulé akce. Poté následoval pestrý a nápaditý 
program žáků naší mateřské a základní školy. 
Poděkování za přípravu vystoupení patří paní 
učitelce I. Spratkové, K. Vávrové, L. Ševčíkové, 
M. Lúčanové a B. Barvíkové. Po vystoupení dětí 
jsme se rozloučili s našimi deváťáky, kteří třicá-
tého června ukončí první velkou etapu svého 
života a vydají se na novou cestu.

Ve stánku ekoškoly jsme si mohli zabub-
linkovat, pracovat s mikroskopem či se odre-
agovat vybarvením obrázku. Je na místě se 
pochlubit, že škola obhájila titul Ekoškola, který 
převzali 22. června na slavnostním ceremoniá-
lu v Senátu v Praze. Největší zásluhu na obhá-
jení titulu má p. uč. Olšáková.

Z důvodu špatného počasí musela být omeze-
na nabídka stanovišť se sportovními disciplínami 
pro naše malé děti. Přišly o skákací hrad i jízdu 
na koních, ale náladu jim to nepokazilo. Také vy-
stoupení parkourové skupiny Gravity Defeaters 
z Českého Těšína muselo proběhnout na pódiu, 
ale na atraktivitě tohoto vystoupení to neubralo.

Chvíli po čtvrté hodině se počasí na okamžik 
uklidnilo a mohlo být zahájeno fotbalové utkání 
mezi týmy z Janovic a Bystrého. Slavnostní vý-
kop provedl bývalý ředitel školy p. Garba, kte-
rému bylo poděkováno za jeho vykonanou prá-

3. ročník Dne obce Janovice

ci pro školu a popřáno všechno nejlepší k jeho 
životnímu jubileu, které oslaví na konci června. 
Historicky první utkání probíhalo již za mírného 
deště, ale se spokojenými hráči. I když vyhrály 
Janovice, o výsledek nešlo. Chtěli jsme pod-
pořit sportovního ducha tohoto dne a možná 
založit i novou tradici.

Během sportovního utkání měli občané 
možnost si prohlédnout ve škole výstavu foto-
grafií vybraných z rozsáhlého osobního archi-
vu p. Beneše, který obsahuje tisíce fotografií 
Janovic. Krásnou sérii tvoří i fotky zaměřené 
na život čápů nedaleko jeho bydliště. Pan Be-
neš se výstavy také zúčastnil.

Po ukončení fotbalového utkání vystoupily 
folklórní soubory Ondrášek a Ondráš z Jano-
vic. Tato tradice je v Janovicích hluboce za-
kořeněna. Obě vystoupení sklidila velký ohlas, 
zvláště malý Ondrášek, který zahájil svou čin-
nost loni v září. Poděkování patří hlavně p. Ki-
mlové a p. Ivánkové. Nově vzniklá cimbálová 
muzika Zbujník určitě pomůže souborům v je-
jich vystoupeních mimo hranice Janovic.

Poté již následovala hudební část dne, kde 
jsme mohli zhlédnout a poslechnout si různé 
kapely. Hudební produkci zahájila kapela Svět-
lo z Havířova, pak následovala rocková kapela 
Ajdontker z Havířova. Největším trhákem dnešní-
ho dne byla kapela MIRAI, která přivábila do Ja-

novic velké množství obdivovatelů. Nikomu neva-
dilo chladné a nepříjemné počasí, neboť kapela 
podávala úžasný výkon a všichni fanoušci byli 
nadšeni, zpívali společně s kapelou a odcházeli 
domů nejen s úžasnými zážitky, ale i s podpisy 
kapely. Závěr večera pak patřil kapele Ex-fire, kte-
rá udělala svými písněmi radost střední generaci.

K tradici dne patří ohňostroj, na který se těší 
nejen malí občané Janovic, ale i my dospělí. 
Je vždy bombastický a pokaždé jiný. Děkujeme 
p. Gajdošíkovi za tento zážitek.

Poděkování patří všem spolkům, které se 
podílely na zajištění občerstvení; všem dob-
rovolníkům, kteří nám přišli pomoci v sobotu 
i v neděli stavět stany, uklízet lavičky a stán-
ky; zaměstnancům obecního úřadu, kteří vše 
navozili a v pátek postavili; žákům naší školy 
na stanovištích; dále všem sponzorům, kteří 
finančně přispěli; Kubovi Nyklovi, který nás po-
prvé a s velkým úspěchem provázel celý den. 
Největší dík patří dvěma osobám, které mají 
obrovský podíl na této akci – panu P. Mohy-
lovi za zajištění kapely, propagaci a ozvučení 
a panu D. Fiedorovi, který se podílel na přípra-
vě celého dne a zajistil velkou část sponzorů.

A samozřejmě fanouškům, kteří s námi vydrže-
li i přes nepřízeň počasí. Už teď se těšíme na příští 
rok. Snad akce proběhne za příznivějšího počasí. 
 Taťána Němcová, foto: Vladimír Kutlvašr

ZŠ Janovice byla podpořena sdružením Tere-
za v projektu Litter less, jenž se týká snižování 
množství odpadů, částkou 13 500 Kč. Po dobu 
půl roku jsme pracovali s odpadovým materiá-
lem ve výuce, uskutečnili tzv. Pytlíkový průzkum 
(počítali jsme počet použitých igelitových sáčků 
na rodinu za jeden týden), devátá třída vytvořila 
grotesku s názvem Baníkovci v akci, s maminka-
mi jsme absolvovali dílnu vyrábění košíků z papí-
ru. Vyvrcholením této kampaně byl tzv. Den činů, 
na který jsme si stanovili cíl – uklidit významné 
a vytížené turistické trasy v Beskydech. Do úkli-
du se zapojila celá škola, tedy zhruba 130 dětí, 
15 učitelů a dobrovolníků z řad rodičů, kteří se 
s námi vydali do terénu. Žáci si vybrali trasu dle 
vlastní volby a zdatnosti. Měli na výběr ze tří mož-
ností. První trasa vedla na vrchol Lysé hory, kam 
jsme se vydali z Malenovic dvěma trasami – přes 
hotel Petr Bezruč a přes hospodu U Veličků. Děti 
uklízely turistickou stezku celkem dlouhou asi 
20 km. Druhá možnost úklidu byla přes Ondřej-
ník, kde děti vysbíraly cestu zhruba v 10 km délce. 
Žáci, kteří došli z Janovic do Bašky, uklidili kolem 
5 km. Všechny skupiny sbíraly po cestě odpadky 
a dávaly je na sběrná místa. Celkem jsme uklidili 
zhruba 30–40 km stezek v Beskydech. Nejvíce 

Úklid beskydských kopečků

odpadů bylo patrně na trase Frýdlant nad Os-
travicí – Ondřejník – zhruba 8 kg. O něco málo 
nepořádku se nalezlo na cestě na Lysou horu 
a do Bašky – do 5 kg.

Naším hlavním cílem bylo upozornit na ohle-
duplné chování ke svému prostředí, předcházení 

vzniku odpadu a jejich případné znovuvyužití. 
Na vrcholky našich hor nás doprovázelo mimo-
řádně krásné počasí, výborná nálada a také spo-
lečný cíl – udělat něco pro přírodu a své okolí. 
Děkuji všem účastníkům této akce za pohodový 
a zdárný průběh.  Monika Olšáková

Vážení občané, dovolte, abychom vás touto 
cestou informovali o zahájení stavebních prací 
na investičním záměru „Chodník podél silnice III. 
etapa“ v místní části Janovice-Bystré. 

Stavební práce započnou od 3. 7. 2017 
a v závislosti na klimatických podmínkách by 
měly být ukončeny 1. 9. 2017. V rámci této 
investiční akce bude probíhat výstavba cca 
850 m chodníku a zatrubnění příkopy v úseku 
od restaurace U Toflů po rodinný dům č. p. 526 
po levé straně silnice směrem od restaurace. 
Stavební práce budou probíhat postupně, tedy 
od rodinného domu č. p. 526 kolem krajské 
komunikace směrem do kopce. V rámci tech-
nologického postupu bude nutné provedení 
částečné uzávěrky krajské silnice s provedením 

přechodné úpravy silničního provozu. Provoz 
na silnici bude regulován dopravním značením 
s kyvadlovým provozem, v jednom pruhu říze-
ným semafory. Žádáme vás, abyste dbali zvýše-
né opatrnosti při průjezdu těmito úseky a řídili se 
striktně dopravním značením, případně pokyny 
pověřených pracovníků stavby. Myslete prosím 
na to, že budete projíždět staveništěm, a proto 
dbejte vždy zvýšené osobní opatrnosti. 

V případě dotazů či problémů se obracejte 
na Svatopluka Běrského, který má tuto inves-
tiční akci na starost (mob. 727 962 292, email: 
s.bersky@obecjanovice.cz). Věříme, že nový 
chodník vám vynahradí částečné omezení, jež 
bude nutno v rámci stavby strpět v letních měsí-
cích.  Svatopluk Běrský, místostarosta

Výstavba chodníku na Bystrém

Janovice mají talent

V sobotu 24. června se v Sadu Petra Bezruče 
opět po roce konala soutěž mladých hasičů v po-
žárním útoku, tzv. Ondráškův pohár. Účast byla 
v počtu 16 soutěžních družstev (1 družstvo mini, 
6 družstev v kategorii mladších a 9 v kategorii 
starších). Počasí nám také přálo, a tak můžeme 
sobotní akci hodnotit za zdařilou. 

Snad jen účast diváků, zejména janovických, 
mohla být větší. Ačkoli naše soutěž byla ohláše-
na a plánována několik měsíců dopředu, konaly 
se v Janovicích další akce, což určitě hasičské 
soutěži neprospělo, a některé další spolky by se 
měly nad tímto plánováním zamyslet. Určitě by 
to samotně děti více ocenily a také si větší účast 
místních diváků zasloužily. Janovičtí mladí hasiči 
postavili celkem dvě družstva a poslední mě-
síce velmi pečlivě trénovali. Hudební výpomoc 
a ozvučení zajišťoval, stejně jako v minulém roce, 
pan Mikeska. Administrativní evidence a zapiso-
vání časů prováděla naše členka Jarmila Plánič-
ková.

Zahájení soutěže provedl starosta SDH Jano-
vice Martin Zdralek. Na veškerý průběh dohlížel 
rozhodčí Vlastimil Nohel, starosta SDH Bystré, 
aby všechna družstva splnila potřebné podmínky 
a soutěžilo se spravedlivě. Po úvodních poky-
nech startéra Petra Gřunděla mohly být zaháje-
ny požární útoky. Jako tradičně první soutěžilo 
naše domácí družstvo (Janovice A). Můžeme 
jejich výkon hodnotit jako úspěšný, bez větších 
technických chyb nebo problémů, a tak ve velmi 
silné konkurenci jsme nakonec obsadili 4. místo, 
s časem 27,65 s. Jen o 0,3 sekundy nám utek-

Ondráškův pohár 2017
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Bílá

2. 7. v 10.30 Bílá
5. 7. v 10.30 Hlavatá – pouť

9. 7. v 10.30 Bílá
23. 7. v 10.30 Bílá – pouť

30. 7. v 10.30 Bílá

Přehled bohoslužeb 
na měsíc červenec

Bílá

BÍLANSKÁ POUŤ
NEDĚLE 23. 7. 2017

V sobotu 22.7.2017 se uskuteční Tradiční fotbalový zápas
SVOBODNÍ – ŽENATÍ

Začátek v 10.00 hodin, občerstvení zajištěno!

Od 18.00 srdečně zveme na

PŘEDPOUŤOVOU ZÁBAVU 
Hrají Kabát & Horkýže Slíže REVIVAL

Soutěž jedlíků, pořez kulatiny a další soutěže pro děti a dospělé
PŘIJĎTE SE POBAVIT !!!

Jak už jsme avizovali v cyklistickém maga-
zínu 53x11, letos se po mnoha letech dočkáte 
upgradu nejstaršího silničního maratonu, Bes-
kyd tour.

Pro 23. ročník pořadatelé přišli s dlouho ohla-
šovanou změnou populárního silničního mara-
tonu v Beskydech, který má za sebou dlouhou 
a bohatou historii a jehož pelotonem projelo ne-
jedno slavné jméno české i slovenské cyklistiky.

Závod se uskuteční 15. července a odstar-
tuje v 9.30 v centru malebné beskydské obce 
Bílá, která je zároveň vyhlášeným lyžařským 
střediskem.

Závod je určen pro širokou cyklistickou veřej-
nost, jede se výhradně na silnici a má dvě tra-
sy. Kratší 121 km s převýšením 2500 m a delší, 
měřící 163 km, s převýšením 3600 m. Obě trasy 
startují společně a ihned po startu cyklisty čekají 
dva kopce s dvěstěmetrovým převýšením, Bílý 
kříž a Konečná, které by měly zajistit rozředění 

pelotonu a tím i větší bezpečnost závodníků, což 
je hlavním přínosem oproti původní trase. Z Ko-
nečné se peloton poprvé dostává na Slovensko, 
ale brzy se vrací na Moravu, a to poměrně nezná-
mým průsmykem nad obcí Kelčov, kde si cyklisté 
užijí krátkého úseku s 16% stoupáním. Poté se 
ocitají znova na Bílé, kde na 52. kilometru najdou 
první občerstvovačku. Pak následují tři kopce, 
z nichž ten třetí jsou známé Pustevny, s výškou 
1024 m n. m. nevyšší vrchol trasy, s prémií a dal-
ší občerstvovačkou. To již jsou cyklisté na 95. 
km a po sjezdu do Prostřední Bečvy se rozdělí 
na krátkou a dlouhou trasu. Krátkou již čeká jen 
šestnáct kilometrů s dvěstěmetrovým převýše-
ním přes Hlavatou do cíle, dlouhou však další 

tři vrcholy, Soláň, na 134. km Kasárne, s prémií 
a třetí občerstvovačkou, a Bumbálka. Pak již jen 
11 kilometrů sjezdu do cíle na Bílé.

V Bílé našel peloton ideální zázemí. I přes-
to, že obec je jedna z nejmenších a je utope-
na v nádherných lesích a relativně nedotčené 
přírodě, je zde dostatek ubytovacích kapacit 
v podstatě hned u startu a cíle. Dá se říci, že 
celý peloton by se dal ubytovat ve vzdálenosti 
do 100 metrů od cíle, a to v širokém cenovém 
spektru od velmi přijatelných 200 korun za noc.

Jak už je tradicí na obdobných akcích, o cyklis-
ty je postaráno i po průjezdu cílovou páskou. Kro-
mě cen pro nejlepší má každý nárok na teplé jídlo, 
tradičně v lehkém stylu středomořské kuchyně.

Silniční maraton BESKYD TOUR 2017 na Bílé

Daň z nemovitosti bude proplacena fyzic-
kým osobám, které měly k 31. 12. 2016 trvalý 
pobyt v obci Bílá a jsou vlastníky nemovitostí, 
bytů, domů na území obce Bílá.

Vyplácení bude probíhat v těchto termínech:
Středa 16. srpna, 8.00 – 17.00

Čtvrtek 17. srpna, 8.00 – 17.00
Pondělí 21. srpna, 8.00 – 17.00
Úterý 22. srpna, 8.00 – 17.00

Je nezbytně nutné, aby se osobně dostavila 
osoba, která je plátcem daně (majitel nemovi-
tosti).

Termín proplácení daně z nemovitosti

Upozorňujeme občany, že platba za internet 
(2. čtvrtletí 2017) je splatná do konce července. 
Platbu 600 Kč je možné provést bezhotovostně 
na číslo účtu 27725781/0100, variabilní symbol 

24122111, specifický symbol – číslo popisné. 
Úhradu poplatku můžete provádět také trvalým 
příkazem nebo hotově v pokladně obecního 
úřadu v úředních dnech. 

Poplatek za internet 2. čtvrtletí

    
 
 
 

Obec Janovice 
 

 
 

 

 

DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ  
–  

VOLNĚ POBÍHAJÍCÍ PSI 
 

 
 

Dovolujeme si upozornit všechny majitele psů, že je jejich 
povinností si svého miláčka řádně zajistit, aby se volně 

nepotuloval po obci.  
Byť se v domácím prostředí může chovat jako největší dobrák, 

stres a cizí lidé, se mu nemusejí vůbec líbit, nemluvě o autech a 
jiných dopravních prostředcích.  

Náklady na odchyt, ustájení psa a zjišťování jeho majitele 
zaměstná několik osob a stojí nemalé finanční prostředky.  

 
Od 1. května 2017 budou náklady spojené s odchytem za dobu 

před předáním do útulku účtovány dle platného ceníku obce 
Janovice.  

S účinností od 1. 7. 2017 se pozice druhého 
místostarosty obce mění z pozice neuvolněný mís-
tostarosta na pozici uvolněný místostarosta obce. 

Tuto pozici vykonává Svatopluk Běrský, který 
od tohoto data bude k dispozici občanům obce 
v průběhu celého pracovního týdne. Změna byla 

projednána a odsouhlasena zastupiteli na 12. 
veřejném zasedání zastupitelstva dne 9. 12. 
2016. Důvodem změny je zejména množství 
práce, které je potřebné v obci vykonat v souvis-
losti s připravovanými i probíhajícími investičními 
stavebními projekty.

V neděli 28. května se za úžasně teplého 
a slunečného počasí konala akce v Bystřan-
ce na Bystrém – Olympiáda Bystřanský pa-
řez spojená se smažením vaječiny a kácením 
májky. To vše pod vedením našeho skvělého 
konferenciéra Davida Fiedora.

Olympiády se zúčastnilo šest družstev: čer-
vené družstvo pod vedením kapitána Vašíka 
Magdoně, hnědé vedla kapitánka Naty Nucha-
líková, žluté měl pod vedením Robin Franek, 
modré Matyáš Okonský a vedením oranžového 
se statečně ujala Kristýnka Ďurčíková. Olym-
piáda začala hrou „Zákulisí F1“, kdy jednoho 
z týmu oblékali ostatní spoluhráči do pěti triček 
a ten pak v kšiltovce a v brýlích běžel určenou 
trasu na čas. Vtipná byla další hra přelévání 
vody z konve přes dvě fólie do kýble. Ve vědo-
mostní hře hádání přísloví podle obrázků děti 
trochu pokulhávaly, ale bylo veselo. Další disci-
plínou bylo vytažení míčku z instalatérské trub-
ky sloupcem vody. Voda ovšem utíkala předem 
vyvrtanými dírkami v trubce, které bylo třeba 
pořádně ucpat rukama, dokonce i některé no-
žičky pomáhaly, aby se míček dostal až nahoru. 
Předposlední soutěž byla tvrdý oříšek. Zatlou-
kání hřebíků do špalku bylo tentokrát opravdu 
těžké, David vybral předlouhé hřebíky a špalek 
byl už tak plný železa. Nakonec překvapil Petr 
Skotnica, kterému se jako jedinému podařilo 
zatlouct hned první hřebík, ostatní potřebovali 
nejméně dva až tři. Závěrečná štafeta ukončila 

Hasiči z Bystrého pořádali v sobotu 3. červ-
na již 27. ročník své soutěže v požárním útoku. 
V předchozích letech se soutěž konala v „Údolí 
hromů“, kde se voda čerpala z potoka a provede-
ní požárního útoku bylo celkově komplikovanější. 

Hasičským družstvům dělala hlavu nejen 
technika, která musela být pro sání z přírodní-
ho zdroje speciálně upravena, ale i vyšší počet 
členů v družstvu, než je v současné době zvy-
kem. Organizátorům pak způsobovala největší 
potíže asi dostupnost samotného místa. Letoš-
ní rok jsme se proto rozhodli pro změnu a sou-
těž jsme přesunuli do areálu chaty Bystřanky, 
na bystřanské hřiště. V novém prostoru jsme 
zvolili standardní trať požárního sportu – rovi-
natá plocha na dvě hadice B.

Útok si k nám letos přijela zaběhnout hasičská 
družstva nejen z Beskydské ligy, ale nově také 
několik týmů z Moravskoslezské ligy, a dokon-
ce i jedno družstvo ze Slovenska. Celkově bylo 

Memoriál Ladislava Gureckého a Karla Hovjackého

na startovní tabuli zapsáno 42 družstev ve třech 
kategoriích: muži, ženy a 35+. S nejlepším ča-
sem se na prvních dvou příčkách umístili muži 
z Lubna, třetí místo obsadilo mužstvo z Kozlovic. 
Mezi ženami uspěly holky z Nové Vsi, Lhotky 
a na prvním místě skončila děvčata ze Skalice. 
Kategorii pětatřicátníků vyhráli muži z Malenovic.

Diváci, kteří přišli nejen podpořit své oblíbené 
družstvo, ale také si užít krásné slunečné odpo-
ledne se svými známými, mohli ochutnat výborné 

halušky z kuchyně restaurace U Toflů, uzenou 
klobásu, čepované pivo či kofolu. I ti nejmenší se 
dokázali zabavit. Pro děti bylo na místě připrave-
no hned několik atrakcí – skákací hrad a lezecká 
stěna, malování na obličej či skluzavka v podo-
bě hasičského auta. Po skončení soutěže bylo 
na programu slavnostní žehnání nového hasič-
ského vozu Volkswagen Transporter T6. Nejprve 
pár slov k pořízení vozu a k samotnému získání 
dotace pronesli místostarosta Svatopluk Běrský 

a starosta Okresního sdružení hasičů Frýdek-
-Místek Dalibor Velčovský. Následně pak auto-
mobil požehnal pan farář P. Miroslaw Jesel.

Děkujeme všem, kteří nás přišli podpořit, 
i těm, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli 
na konání této soutěže. Poděkování rovněž patří 
i partnerům našeho sboru, jako jsou Obec Jano-
vice, společnost Novogear, Batz, Zappy a restau-
race U Toflů.  Lucie Nohlová, SDH Bystré, 

 foto: Lucie Nohlová, Jana Kutlvašrová

Olympiáda a kácení májky na Bystrém

napínavé klání družstev, kdy v celkovém součtu 
bodů zvítězilo žluté družstvo pod vedením Ro-
binka, stříbro dostali červení, které vedl Vašík, 
a bronzoví byli zelení pod velením Naty.

Mezitím, co se soutěžilo, v zákulisí tlouk-
la do hrnce Maruška Muroňová 200 vajíček 
a vypomáhat přišla Alenka Garbová, která do-
tloukla dalších 60 vajec. Kopec slaniny mezitím 
smažil hlavní kuchař Radan Garba a za pomoci 
Pavla Šebesty dotáhli vaječinu do mňamkovní 
podoby. O občerstvení se u pípy staral Vlastík 
Nohel a párky v rohlíku s nealkem měla na sta-
rosti vždy usměvavá Marťa Fiedorová. 

Po vyhlášení vítězů a snědení vaječiny se 
přešlo k obřadu kácení májky, který měli pod 
palcem hasiči v čele s Jirkou Foldynou. Ten 
hlavně hlídal, aby se prostřídaly v sekání všech-

ny děti, které byly seřazeny v zástupu, aby po-
mohly skolit májku. Závěrečných pár doseknutí 
bylo již na Vlastíkovi Nohlovi, kterému pomáhali 
i Vašek Biolek s dalšími siláky, co úporně tlačili 
do kmenu, aby májku shodili. Vše se podařilo, 
a jelikož byla neděle a taky došlo pivo, všichni 
se pomalu po 19. hodině rozcházeli.

Velké poděkování patří sponzorům – manže-
lům Biolkovým a Tomáši Molitorovi, díky zaslou-
ží i Zdeněk Pustka, který se staral o ozvučení 
celé akce, a pan Zdeněk Matěj, který nám poří-
dil z akce krásné vzpomínkové fotky.

Samozřejmě nesmíme zapomenout na na-
šeho moderátora – tleskáme Davidovi za vy-
mýšlení vtipných soutěží a vedení celého pro-
gramu! 

 Andrea Pavelcová, foto: Lucie Nohlová

V sobotu 3. června v areálu ZŠ proběhl Den 
dětí, který tradičně každý rok pořádá Rada rodičů 
při ZŠ a MŠ Janovice.

Kolem třetí odpoledne se zahrada školy začala 
zaplňovat rodinami s dětmi. U vstupu každé dítě 
dostalo úkolovník, do kterého se jim pak zapisova-
ly splněné úkoly na osmi stanovištích. Téma letoš-
ního zábavného odpoledne bylo džungle. Úkoly se 
však týkaly nejen džungle přírodní, ale i džungle 
velkoměsta. Děti procházely hadí stezkou, sbíraly 
ovoce (šipkami se trefovaly do balonků naplně-
ných vodou), skládaly puzzle s obrázky džungle, 
prokousávaly se džunglí pohádkovou, ale vyzkou-
šely si i dovednosti potřebné pro přežití v pane-
lákové džungli jako např. jízdu na skateboardu, 
chůzi po slackline nebo skákání panáka a gumy. 

Každé dítko si mohlo vlastnoručně ozdobit trič-
ko motivy zvířátek nebo graffiti. S úkoly se letos 
přišlo poprat téměř 150 dětí a spousta dalších dětí 
si v kočárku či náručí rodičů zatím přišla jen omrk-
nout, jak to na této akcí chodí. Součástí úko-
lovníku byl také „poukaz“ na balónek zdarma 
od balónkového klauna. Kdo už měl úkoly 
splněné, mohl se dosyta vyřádit na nafuko-
vacích atrakcích. 

Celých pět hodin byla k dispozici lezecká 
stěna, fotbálek v zorbingových koulích a ská-
kací hrad. Kromě úkolů na děti čekala také 
trocha kultury a sportu. Odpoledne začalo 
vystoupením dětí ZŠ a MŠ. Folklorní soubor 
Ondrášek z Janovic si připravil malou ochut-
návku pásma, které připravují na Den obce, 

následovala recitace Evy Bínové a Karin Ručkové, 
poté vystoupila školka se dvěma tanečky a nako-
nec přišla na řadu hra na hudební nástroje – Kuba 
Spratek zahrál na akordeon a Kája Sacká na kyta-
ru. Vpodvečer se představila parkourová skupina 
L.E.A.D. Parkour a předvedla nám parádní kousky 
na překážkách, při kterých se nám všem často 
tajil dech. Po vystoupení si zájemci mohli s kluky 
popovídat, poptat se na vše, co o parkouru chtě-
li vědět, a mohli si také některé jednoduché triky 
pod odborným dozorem vyzkoušet. K zahnání 
hladu a žízně bylo připraveno tradiční občerstvení 
– grilované maso, párky v rohlíku, točená kofola 
či zmrzlina. Počasí nám přálo, tak doufám, že 
všichni odcházeli spokojeni a zvědavi, co si pro 
ně organizátoři připraví příští rok. Děkuji všem, kdo 
přiložili ruku k dílu a jakkoli se na tomto krásném 
odpoledni podíleli. 

 Za Radu rodičů Jana Grzymková, 
 foto: Jana Kutlvašrová

Den dětí v Janovicích

Uvolněný místostarosta
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Plánované kulturní a sportovní akce na ČERVENEC
Setkání členů Literárního klubu Petra Bez-

ruče (LKPB), které probíhá pravidelně každý 
pátek v měsíci v restauraci Park ve Frýdlantě 
n. O., bylo v červnu tak trochu hodnotící, ale 
i slavnostní s hostem – ostravskou spisovatel-
kou a básnířkou Lydii Romanskou.

Květen byl pro literáty nabitý akcemi. Pře-
devším byla na Frýdeckém zámku instalována 
výstava k 20 letům činnosti LKPB, vyšel sbor-
ník k tomuto výročí a poté proběhlo ve Frýdku-
-Místku mezinárodní setkání literátů Beskyd-
ská lavečka, které bylo v režii klubu. 

„Obě tyto velké akce jsou za námi, jsme 
spokojeni s jejich průběhem a teď se musíme 
soustředit na naši další klubovou činnost – vy-
dání interního časopisu Zrcadlení, almanachů 
členů za rok 2017, přípravu Dne poezie atd.,“ 
podotkl jednatel klubu Bohumír Vidura.

Předsedkyně ještě na schůzce připomněla, 
že i z Beskydské lavečky vyjde sborník, který 
bude zaslán jednotlivým klubům, kteří na ní 
měli své zastoupení, a samozřejmě i všem 
našim literátům a hostům setkání.

Dále už se členové na schůzce zaposlou-
chali do slov Lydie Romanské, která předsta-
vila své dvě nové knihy básní – Sirka Henriho 
Bremonda a Prázdniny s Henrim. 

„V těchto knihách jsem se zaměřila na čis-
tou poezii, jež je očištěna od praktických 
funkcí i od závislosti na vnější skutečnosti. 
Prázdniny s Henrim – to je knížečka čistě to-

V roce 1997 se poprvé sešla skupina výtvar-
níků a teoretiků, kteří měli na srdci další osudy 
tradiční technologie smaltu, která se pomalu 
začala vytrácet, nejen u nás, ale i v celé Evro-
pě. Přitom to byla jedna nejcharakterističtějších 
výrob, která Frýdlant proslavila od konce 19. 
století v celém světě.

Vzniklá asociace EMAIL ART se snažila 
zachytit mizející technologie realizací umělec-
kého smaltu, vyburcovat o smalt nový zájem. 
Propagovat domácí tradice i v zahraničí. První 
hledání vyústily v roce 1999 v realizaci 1. me-

zinárodního sympozia Frýdlantský umělecký 
smalt. Do roku 2014 se jich konalo celkem 
patnáct. Daly vznik Galerii uměleckého smaltu 
a celé řadě dalších aktivit, až vyústily ve vznik 
Dílny uměleckého smaltu, která v době, kdy se 
prakticky přestávalo v městě smaltovat, díky 
podpoře města vytvořila zázemí pro umělce 
i další zájemce o tuto tradiční techniku. Boha-
tou historii prošlých dvaceti let představí výsta-
va smaltů a průvodních materiálů v Kulturním 
centru ve Frýdlantě n. O., v historických pro-
storách kláštera – dnes Střediska sociálních 

služeb a pro-
storách dílny 
spolku. Slav-
nostní zahá-
jení bude 16. 
července v 10 
hodin v Kul-
turním centru 
za účasti hostů 

a cimbálové muziky Kotci.
Součástí oslav je již před tímto termínem 3. 

Beskydské smaltování ve firmě Beskyd s.r.o., 
která patří k nejvýznamnějším podporovatelům 
tradice smaltu ve Frýdlantě n. O. Smaltování 
bude probíhat od 3. do 9.7. a podle informací 
vedení spolku se na něm letos sejde největší 
počet účastníků, takřka dvacet, s hosty z Pol-
ska i Slovenska. Vedle svých prací autorských, 
individuálně pojatých, je část prací zaměřena 
na tvorbu propagačních smaltů pro firmu Bes-
kyd. Výsledky zajímavého počinu bude možno 
vidět přímo v provoze 5. a 6. července od 14 
hodin po přihlášení na tel. 722 104 179 a pak 
na následné výstavce v Kulturním centru se 
zahájením 7. července v 18 hodin. Snahou po-
řadatelů je podnítit větší zájem o smaltárenské 
umění, na které můžeme být hrdí, a vzdát vý-
stavami hold umu stovek lidí, kteří se na tomto 
kouzelném řemesle v historii i do nedávné sou-
časnosti podíleli.  kb

Čistá poezie s Lydii Romanskou

hoto typu poezie, jsem zvědavá, jak se vám 
bude líbit. Byla bych ráda, kdybyste alespoň 
zkusili napsat takovou báseň,“ řekla literátům 
Romanská.

Pak už se rozvinula diskuze. Literáti chrlili 
dotazy na svého hosta a s konstatováním – 
jsme rádi, že Lydie Romanská přijala naše po-
zvání a jistě jí děkujeme za další, mnohdy pro 
nás nové, skutečnosti v její tvorbě. Navzájem 
jsme si popřáli hezké léto, krásnou dovolenou 
a nové podněty k psaní.

Pro ukázku báseň Lydie Romanské:
Proměňování
i hory zmizely 

jen švitoření vrabců ne
a energie psího vína
taková neděle prochází domem
listuje ve slovnících
sčítá projíždějící auta
jedno dvě čtyři
a to je k poledni
měřím čas hladem
a osamění na chuť k lásce
obracím pozornost k horám
schovaly se pod sukní cikánky
rozkročená skrápí zem
deštěm
z proměny laciného vína

27. 7. - 2. 8. 2017

Kulturní centrum Frýdlant nad Ostravicí P.O., hudební klub STOUN a TERMO Frýdlant n.O. s.r.o. pořádají: 

Začátky projekcí po setmění (kolem 21:00 hodin), bohaté občerstvení, AREÁL JE OTEVŘEN PO CELÝ DEN
vstupné 30,- Kč / rodina 70,- Kč Více informací na www.kcfno.cz

MÍSTO: SPORTOVNÍ A
RELAXAČNÍ CENTRUM KOTELNA

Jako každý rok, tak i letos vás zveme do Let-
ního kina ve Frýdlantě nad Ostravicí, tentokrát 
však s malou změnou. Nebudeme promítat 
v zahradě Hasičské zbrojnice ani na koupališti, 
ale v areálu SRC Kotelna. 

Letní kino zahájí své projekce ve čtvrtek 27. 
července a bude promítat denně až do středy 2. 
srpna. Připraveny jsou převážně české komedie 
pro všechny věkové kategorie, např. Instalatér 

z Tuchlovic, Bezva ženská na krku, Všechno 
nebo nic, pro děti Lichožrouti, thriller Spojenci 
a jedny z nejúspěšnějších novinek letošního jara 
– Deník Bridget Jones nebo Špunti na vodě. Za-
hraniční filmy hrajeme v dabované verzi. Vstup-
né je 30 Kč, rodina 70 Kč, občerstvení zajištěno. 
Začátek projekcí vždy po setmění (okolo 21.30 
hodin), areál Kotelny bude zpřístupněn celoden-
ně.  Kateřina Kaiserová, KCFnO

Letní kino opět ve Frýdlantě

Plánované kulturní a sportovní akce na ČERVENEC 2017 
 
úterý 4. 7. Akce pro děti 
9.00 –13.00 SPORTOVNÍ DOPOLEDNE 

Netradiční sportovní aktivity – korfbal, frisbee, střelba z laserových pistolí na 
biatlonový terč. 
velký sál Kulturního centra 
vstup zdarma  
 

pátek 7. 7. Výstava děl z Beskydského smaltování 
18.00  Kulturní centrum 
 
pondělí 10. 7. FARMÁŘSKÝ TRH 
9.00  před obchodním domem OMMA 
 
úterý 11. 7.  AUTO - BOT SHOW  
18.00  Zábavná show s roboty BUMBLEBEE a OPTIMUS PRIME.  

Vstupné 80 Kč, pro návštěvníky filmu Transformers: Poslední rytíř s platnou 
vstupenkou 60 Kč. 

  velký sál Kulturního centra 
   
neděle 16. 7. Vernisáž výstavy   
10.00   MĚSÍC SMALTU 

Výstava bude probíhat do 15. 8. 2017. 
Kulturní centrum 
 

úterý 18. 7. Tvořivé dílny pro děti 
9.00 – 12.00 VŠICHNI NA PALUBU! 
  Tvoření v námořnickém stylu. 
  klubovny Kulturního centra 
  vstup zdarma 
 
pátek 21. 7. KISS MISE 
20.00  Velkolepá párty Rádia KISS s djs a moderátory.   

koupaliště 
Vstupné 90 Kč, vstupenky v prodeji na místě. 
 

pondělí 24. 7. FARMÁŘSKÝ TRH 
9.00  před obchodním domem OMMA 
 
úterý 25. 7. Akce pro děti 
9.00 –13.00 SPORTOVNÍ DOPOLEDNE 

Netradiční sportovní aktivity – korfbal, frisbee, střelba z laserových pistolí na 
biatlonový terč. 
velký sál Kulturního centra 
vstup zdarma  
 

 
 
 

 
čtvrtek 27. 7. 20. ROČNÍK BESKYD RALLYE 2017 
17.00  parkoviště před KC 
 
 
čtvrtek 27. 7. LETNÍ KINO   
- středa 2. 8. Sportovní a relaxační centrum Kotelna 
  Promítání začíná po setmění. Vstupné 30 Kč, rodina 70 Kč. 
  27. 7. Lichožrouti 
  28. 7. Instalatér z Tuchlovic 
  29. 7. Spojenci 
  30. 7. Bezva ženská na krku 
  31. 7. Dítě Bridget Jonec 
  1. 8.   Špunti na vodě 
  2. 8.   Všechno nebo nic 
 
Připravujeme: 
 
sobota 12. 8. STANLEY´S DIXIE STREET BAND  
19.00  Večer plný dixielandu, swingu a blues. 

farní zahrada 
Vstupné 80 Kč, vstupenky v prodeji na místě. 
 

čtvrtek 14. 9. Divadelní představení 
19.00   4 SESTRY 

Hrají Ivana Chýlková, Jana Stryková, Anna Šišková, Berenika Kohoutová a Roman 
Štabrňák. 

  velký sál Kulturního centra 
Vstupné 350 Kč, 300 Kč, vstupenky možno rezervovat na našich stránkách a následně 
zakoupit v BIC nebo na místě. 
 

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA 
 

Prakticky odnepaměti ve vesmíru kolem 
nás zuří válka dvou vyspělých mimozemských 
civilizací, „hodných“ Autobots a „zlých“ Decep-
ticons. Dosud se nám vyhýbala, ale když tito 
vyspělí mechanoidi objeví na Zemi zdroj ener-
gie, jehož ovládnutí může jedné či druhé straně 
přinést konečné vítězství, promění se naše pla-
neta v peklo na Zemi (nebo spíš ve vesmíru).

11. července od 18 hodin máte jedinečnou 
možnost vidět své oblíbené hrdiny Bumblebee-

ho a Optimuse Prime přímo v akci! V sále Kul-
turního centra s nimi zažijete neopakovatelnou 
show, která je podívanou jak pro děti, tak i pro 
dospělé. Nenechte si ujít robotí kreace, hu-
dební doprovod, ze kterého bude běhat mráz 
po zádech, sjednocené a těžkopádní pohyby, 
robo-tanec, výstřely z CO2 zbraně a samozřej-
mě zapojení dětského publika do této velkolepé 
show.

(Nejen) nadšenci Transformers budou v je-

jich přítomnosti jako v akční scéně filmového 
bijáku.

Vstupenky lze rezervovat na stránkách 
www.kcfno.cz nebo zakoupit v BIC či na po-
kladně KC. 

Návštěvníci, kteří přinesou vstupenku 
na film Transformers z našeho kina, budou mít 
snížené vstupné, vstupenka z kina však není 
podmínkou k účasti na akci! Jste srdečně zvá-
ni!

Transformeři v Kulturním centru

Ve čtvrtek 27. 7. máte, opět po roce, možnost 
prohlédnout si více než stovku veteránů a histo-
rických vozidel, pravidelných účastníků Beskyd 
Rallye Turzovka. Tento podnik je na scéně již 
dvacátým rokem a řadí se k největším setkáním 
historických vozidel na Slovensku, v Čechách 
a střední Evropě. Letošní ročník se již tradičně 
uskuteční na mezinárodní úrovni díky „přeshra-
niční spolupráci“.

Organizátoři rallye se pravidelně obrací 
na partnerská města, mezi něž patří i Frýdlant 

nad Ostravicí. Cíli dalších etap jsou potom Karvi-
ná, Frýdek-Místek, Veľké Rovné, Žilina, Kysuc-
ké Nové Mesto, Krásno nad Kysucou, Čadca, 
Turzovka a Staré Hamry.

„Letošní soutěž jsme omezili na 140 historic-
kých vozidel. Kromě posádek z Čech a Sloven-
ska očekáváme soutěžící z Francie, Německa, 
Polska, Belgie a Rakouska,“ uvedla mluvčí sou-
těže, Erika Mošková.

Celá akce bude trvat celkem čtyři dny a ju-
bilejní 20. ročník přináší zajímavější a bohatší 

program než ročníky předcházející. Novinkou je 
například rozšíření závodu do tří etap.

První etapa bude tedy začínat už ve čtvrtek 
27. července. Poté se účastníci z Malenovic pře-
sunou do Frýdlantu nad Ostravicí, kde na par-
kovišti před Kulturním centrem bude od 17.30 
hodin probíhat výstava a prohlídka historických 
vozidel a kulturní program. Další dvě etapy se už 
tradičně budou skládat z páteční české a sobot-
ní slovenské etapy. Těšíme se na vás! 

 Kateřina Kaiserová, Kulturní centrum

Veteránská Beskyd Rallye Turzovka

20 let uměleckého smaltu ve Frýdlantě nad Ostravicí
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BESKYD RALLYE
TURZOVSKÝ VETERAN CLUB A MESTO TURZOVKA

20. ROČNÍK SPANILEJ JAZDY BESKYDSKOU KRAJINOU

27. - 30. 7. 2017
27. 7. PROLÓG
18:00 - 20:30  FRÝDLANT nad OSTRAVICÍ

28. 7.  MORAVSKÁ ETAPA
10:30 - 13:30  KARVINÁ
14:30 - 17:00  FRÝDEK-MÍSTEK

29. 7.  SLOVENSKÁ ETAPA
9 : 4 5 - 11:00  VEĽKÉ ROVNÉ
10:45 - 12:30  ŽILINA - BUDATÍN
11:30 - 13:00  KYSUCKÉ NOVÉ MESTO 
12:30 - 14:30  KRÁSNO NAD KYSUCOU
14:00 - 15:00  ČADCA
15:00 - 17:00  TURZOVKA
17:00 - 18:00  STARÉ HAMRY
17:30 - 18:30  OSTRAVICE

USPORIADANÉ S FINANČNOU PODPOROU 
MIEST: TURZOVKA, KRÁSNO NAD KYSUCOU, 
KYSUCKÉ NOVÉ MESTO, ČADCA

w w w. b e s k y d ra l l y e . c o m

TURZOVKA
FRÝDLANT 

NAD 
OSTRAVICÍ

KARVINÁ
FRÝDEK
MÍSTEK

VEĽKÉ 
ROVNÉ

ŽILINA
KYSUCKÉ 

NOVÉ 
MESTO

KRÁSNO 
NAD 

KYSUCOU
ČADCA

STARÉ 
HAMRY OSTRAVICE
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Pro inzerci 
volejte

603 249 743

Lumír Matula,
oprava elektroniky

Televizory plazmové, LCD, videa, 
DVD, CD, videokamery, satelitní 
přijímače, set-top-boxy, mikrovln-

né trouby. Přijedu k Vám
732 16 46 36, 558 622 296

Provádím 
zemní a výkopové 

práce rypadlo- 
nakladačem JCB 3CX

tel. 732 461 755

· KAVÁRNA
· KOSMETIKA
· PRIVÁTNÍ SPA
· SAUNA

· FYZIOTERAPIE
· REHABILITACE
· JÓGA
www.bodiz.cz

Kunčice pod Ondřejníkem 627
739 13 Kunčice pod Ondřejníkem
E-mail: bodiz@bodiz.cz

Tel.: 595 172 783  Fyzioterapie a rehabilitace
Tel.: 595 172 837  Ordinace lékaře (čtvrtek)
Tel.: 595 172 698  SPA

Ordinační doba - Fyzioterapie
Pondělí 07.00 - 12.00 12.30 - 15.30 
Úterý 07.00 - 13.00 13.30 - 17.00
Středa 08.00 - 13.00  13.30 - 16.30
Čtvrtek 08.00 - 13.00  13.30 - 16.30
Pátek 08.00 - 13.00  13.30 - 15.00
Tel.: 595 172 783

SOUČÁSTÍ BODIZ JE SPA A KAVÁRNA
Pondělí - Středa   10.00 - 18.00   Čtvrtek - Neděle   10.00 - 21.00

PRIVÁTNÍ SPA • SAUNA • KOSMETIKA • JÓGA • DĚTSKÝ KOUTEK
DĚTSKÉ HŘIŠTĚ • VENKOVNÍ TERASA

KINEZIOLOGICKÝ ROZBOR • MAGNETOTERAPIE • LÉČEBNÁ TELĚSNÁ 
VÝCHOVA • ELEKTROLÉČBA MĚKKÉ TECHNIKY • REFLEXNÍ A VAZIVO-
VÁ MASÁŽ • PODVODNÍ MASÁŽ • LÉČEBNÝ ULTRAZVUK • MOBILIZACE 
PÁTEŘE, KLOUBŮ A ŽEBER • ULTRAZVUK • MEDICAL TAPING CONCEPT

FYZIOTERAPIE
V BODIZ

www.bodiz.cz
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Kunčice pod Ondřejníkem 627

INSTITUT ZdrAví
Vám pomůže dosáhnout 

trvalých výsledků v hubnutí, 
tvarování postavy, 
či zlepšení kondice 

a energie v průběhu dne.
BEZPLATNÁ konzultace 

a analýza stavby těla.
Objednávejte: 603 331 759

Chcete zdarma kotel ? 
Využijte právě probíhající Kotlíkovou dotaci, 

určenou jen pro 6000 zájemců! 
www.dotacnikotle.eu tel. kontakt: 777 698 398 
 

 

®

11. ročník

NETRADIČNÍ PLAVIDLA

moderuje
Vlasta Korec

areál
přehrady Baška

Vstupné SOBOTA: 75,- / 30,- Kč
Rodinné (2+2): 180,- Kč

(děti do 8 let + ZTP zdarma)

sobota 12. srpna 2017

postav plavidlo a vyhraj až 10.000,- Kč
bohatý doprovodný program pro děti i dospělé

kreslíř Adolf Dudek,
The TAP TAP, KRISTÍNA,

Miro Šmajda a Terrapie,
AC/DC revival

pro Vás pořádá


